
وشی بلیت با وجود خرید   گران  فر
هواپیماهای جدید

با وجود خریــد هواپیماهای جدیــد در دولت ســیزدهم همچنان بلیت 
هواپیما کمیاب است و طی روزهای گذشــته در سایت های معتبر خرید 

بلیت هواپیما شاهد افزایش قیمت بلیت هستیم.
طی روزهای اخیر شــکایت های زیادی از ســوی مردم به خبرنگار مهر 
رســیده و مســافران از کمبود »بلیت هواپیما« و گرانی آن گلایه دارند، 
این در حالی اســت که محمد محمدی بخش، رئیس سازمان هواپیمایی 
طی ماه های اخیر اعلام کرده بود که از ابتدای دولت ســیزدهم، ۵۰ فروند 
انواع هواپیما و هلیکوپتر وارد کشــور شــد که به مرور وارد چرخه پرواز 
شده اســت اما برای پاســخ به نیاز فعلی ۵۵۰ فروند هواپیما نیاز است که 
در حال حاضر فقط ۱۷۵ هواپیمای فعال در فرودگاه های کشــور نشست 

و برخاست دارند.

همچنیــن در ادامه، مهــرداد بذرپاش وزیــر جوان راه و شهرســازی از 
خرید تعدادی هواپیما طی هر ماه خبر داد و گفــت: با وجود تحریم های 
ناجوانمردانه در صنعت هوایی کشــورمان، تاب آوری این صنعت روز به 
روز در حال افزایش است و توسعه ناوگان نیز از روش های مختلف در حال 
پیگیری است.به گفته بذرپاش، در دولت سیزدهم تقریباً هرماه تعدادی 
هواپیما خریداری می شود و تا پایان دولت تعداد قابل توجهی هواپیما به 
ناوگان حمل ونقل هوایی کشور اضافه می شــود. اما خروجی فعلی خرید 

بلیت مسافران با اظهارات مسئولان همخوانی ندارد.
طی ماه های اخیــر افزایش ۲۹ درصدی قیمت بلیت هواپیما در جلســه 
ستاد تنظیم بازار موافقت شد؛ اما این افزایش قیمت مورد تأیید ایرلاین ها 
نبود و آن ها نســبت به این روند اعلام کردند که این افزایش قیمت برای 
آن ها صرفه اقتصــادی ندارد و طبــق قانون مصوب مجلــس، نرخ بلیت 

هواپیما آزادسازی شده و نباید ستاد تنظیم بازار در این حوزه ورود کند.
اما حال، با رصد سایت های معتبر فروش بلیت متوجه افزایش قیمت های 

بلیت در تمام مقصدهای کشور خواهیم شد.
پرواز تهران- کیش به قیمت ۲ میلیون و ۵۸۰ هزار تومان رســیده که تا 
ماه قبل به قیمت یــک میلیون و ۳۰۰ هزار تومان تــا یک میلیون و ۵۰۰ 
هزار تومان فروخته شــده بود، اما در ماه جاری پروازها به کیش یا تکمیل 
بوده و یا با قیمت بــالای یک میلیون و ۷۰۰ هزار تومان عرضه می شــود. 
ماه های دی، بهمن و اسفند اوج پرواز کیش بوده و مسؤولان برای توسعه 

گردشگری باید تمهیداتی را در این زمینه اتخاد می کردند.
بر اساس دستورالعمل ســازمان هواپیمایی کشوری ایرلاین ها باید تا ۲۹ 
درصد افزایش قیمت را اعمــال کنند، که برای بلیــت هواپیمای کیش 
محدوده قیمتی یک میلیون و ۳۰۰ تا یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان باید 

باشد که ایرلاین ها این دستورالعمل را رعایت نمی کنند.
نمونه دیگر پرواز تهران- مشــهد اســت که به قیمت یک میلیون و ۹۸۱ 
هزار تومان نیز رسیده اســت در صورتی که قیمت این بلیت در محدوده 

یک میلیون و ۳۰۰ هزار تومان است.

هوایی معاون وزیر صمت در جریان بازدید از ایران خودرو عنوان کرد

ون رفت از زیان دهی تجدید ارزیابی دارایی ها راه بر
خریــدار  معــاون وزیر صنعــت، معدن 
و تجارت ضمــن بازدید از گــروه صنعتی 
ایران خودرو و تاکیــد بر حمایت از این گروه 
خودروســازی در جهت پیشــبرد اهداف، 
زیان دهــی خودروســازان را از چالش های 
مهم این صنعــت خواند، گفــت: چنانچه 
دخالت هــا در ایــن صنعت کمتر شــود، 
می تواند عملکرد بهتری در مســیر توسعه 

داشته باشد.
 بابک احمدی در نشســت بــا مدیرعامل 
ایران خــودرو و بازدیــد از خــط تولیــد 
محصــول جدیــد ایــن گــروه صنعتی، 
خودروســازی کشــور را در میان صنایع 
داخلی، مایــه افتخار خوانــده و تصریح 
کرد: اساســاً فعالیــت در حــوزه تولید، 
به خصوص در صنایــع فنــی و فناورانه، 
پیچیده  اســت؛ این در حالی اســت که این 
صنعت می تواند عملکرد بهتری نیز داشته 
باشد اما به شرط آنکه دخالت ها کم تر شده 
و اجازه دهند خودروســازی مسیر توسعه 

خود را پیش بگیرد.
رئیس هیات عامل ســازمان گســترش و 
نوسازی صنایع ضمن قدردانی از تلاش های 
این گروه صنعتی در جهت تثبیت و افزایش 
تیراژ تولید، گفــت: نگرانی هایی در زمینه 
کاهش تولید وجود داشــت که با اقدامات 
یک ماهه اخیر ایران خودرو، این نگرانی نیز 
رفع شــده و تولید روند افزایشی خود را طی 

می کند.  
وی زیــان انباشــته را از چالش های فعلی 
خودروسازان داخلی برشمرده و تاکید کرد: 
مسیر برون رفت از این چالش و در حقیقت 
زیان دهی هــا، تجدید ارزیابــی دارایی ها 
است؛ این اقدام بایستی با  سرعت بیشتری 

صورت گیرد تــا تهدید خــروج از تالار اول 
بورس از میان برود.

این معاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت، 
تاثیر ســهام خودروســازان داخلی به ویژه 
ایران خــودرو در عملکــرد بازار ســهام را 
بسیار بالا دانســته و گفت: هرگونه اتفاق بد 
پیرامون ســهام ایران خودرو، ســبب زیان 

شدید به بازار سرمایه خواهد شد.
احمدی افــزود: ماه های پایانی ســال برای 
خودروسازی بسیار پراهمیت است؛ اضافه 
شدن تیراژ تولید در کنار کاهش بهای تمام 
شــده، افزایش کیفیت و توسعه محصول، 
اهمیت بالایی دارد و با تحقق اهداف تولید، 

نیاز بازار با شرایط بهتری تامین می شود.

 برقی سازی خودروها، راهبردی 
اساسی است

رئیــس هیات عامــل ایدرو، برقی ســازی 
خودروهــا را راهبرد جــدی وزارت صمت 
عنوان و خاطرنشــان کــرد: ایــن راهبرد 
مورد حمایــت رئیــس جمهور  نیــز قرار 
دارد؛ ایران خودرو باید بــه عنوان پرچم دار 
صنعت خودرو کشور در این مسیر پیشگام 
باشــد و با محوریت این شــرکت اقدامات 
موثری صورت گیرد. فرهنگ ســازی برای 
خودروی برقی اقدام مهمی اســت؛ چنانچه 
ایران خودرو بتواند تولید خودرو برقی سال 
آینده را به ۲۰ تا ۳۰ هزار دســتگاه برساند، 
راهگشــا خواهد بود و این شــرکت رسالت 

خود را در توســعه صنعت خودرو کشور به 
جای خواهــد آورد.احمدی بر نقش آفرینی 
شرکت تام )یکی از شرکت های زیرمجموعه 
ایران خــودرو( در ایجاد زیرســاخت های 
شارژ خودروهای برقی تاکید کرده و گفت: 
علاوه بر فرهنگ سازی بایســتی در زمینه 

همراه سازی نهادهای مرتبط نیز اقدام کرد.

ری را برقی، در مقایسه با نمونه های 
خارجی، خوب ظاهر شده است

در ادامه،   معاون وزیر صمــت از خط تولید 
ری را برقی کــه محصول جدیــد این گروه 
خودروســازری اســت نیز بازدیــده کرده 
و پــس از رانندگی با ایــن محصول جدید 

ایران خودرو، اظهار کرد: ری را در مقایســه 
با ســایر خودروهای برقی که با هدف ترویج 
فرهنگ اســتفاده از خــودرو برقــی وارد 
شــده اســت، به لحاظ کیفیت، کارآمدی 
و ظرفیت های قوای محرکه، بســیار خوب 
ظاهر شــده اســت. این خودرو با توجه به 
تشابه به پلتفرم نسخه بنزینی خود، با هدف 
بهره وری بالا و کاهــش هزینه تولید و بهای 
تمام شــده، منطقی طراحی شــده است. 
ری را برقی در مســیر افزایش رضایتمندی 
مشــتریان از لحاظ کیفیت و کمیت خودرو 
و همچنین رضایت صنعت گر و تولیدکننده 
با احتســاب حاشیه ســود منطقی تولید و 

عرضه خواهد شد.
احمدی ابراز امیدواری کــرد که با تلاش و 
پیگیری های صورت گرفته، طی سال آینده 
بتوانیــم خیابان های کلان شــهرهایی که 
آمادگی بهتری بــرای پذیرش خودرو برقی 
دارند را با رنگ و شــکل متفاوتــی ببینیم. 
باتوجه به اتفاقات خوبی که طی ســال های 
اخیر در مجموعه گروه صنعتی ایران خودرو 
رخ داده، بــا برنامه ریزی صــورت گرفته، 
به طــور حتم در ســال آینــده محصولات 
جدیدی کــه از منظــر کیفیــت و اقتصاد 
براساس ذائقه بازار هستند، عرضه خواهند 

شد.
گفتنــی اســت، در ابتدای این نشســت، 
علیمــردان عظیمــی )مدیرعامــل گروه 
صنعتی ایران خودرو( گزارشــی مبســوط 
از عملکــرد این گــروه صنعتــی در حوزه 
تولید، کیفیت، فروش، پروژه های توســعه 
محصــول، وضعیــت تامیــن نقدینگــی 
و موضوعــات مربوط بــه تامین نــاوگان 
حمل ونقل عمومی با خودرو برقی ارائه کرد.

وزیـر اقتصاد اعلام کرد

پشت پرده فساد شرکت چای دبش و اقدامات دولت 
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خانه  هنر   میرا

رهبر معظم انقلاب در سالروز قیام تاریخی مردم قم مطرح کردند

ایجاد دو قطبی در جامعه از اهداف دشمن

سخنگوی انجمن سازندگان قطعات خودرو مطرح کرد
 واکنش های ضد و نقیض به پیشنهاد

و در حاشیه بازار وش خودر  فر

 معاون سازمان سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی:
ونمایی می شود  اطلس سرمایه گذاری بهمن ر

وهای فرسوده   عامل آلودگی هوا؛ خودر
وگاه ها؟ وت سوزی نیر یا ماز
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نتانیاهو زیر منگنه فشارهای توامان داخلی و خارجی
حسن شــکوهی نســب در حالی جنایت های ارتش رژیم صهیونیستی در غزه به 
۹۵ روز رسیده  که در این مدت، موجی از اعتراض ها در کشورهای مختلف جهان در 
واکنش به این نسل کشی به راه افتاده  است؛ جنایتی که نتانیاهو برای آن حد و مرزی 

قائل نیست و برای نیل به هدف از سلاح های کشتار جمعی استفاده می کند.
خبرگزاری فلسطینی »سما« به تازگی از شــکایت ۱۰۰ وکیل شیلیایی خبر داده و 

نوشته است: که اکثر آنها اصالت فلسطینی دارند.

یادداشت

رئیس مرکز ملی مطالعات پایش و بهبود محیط کسب 
و کار گفت: تا پایان امســال تمــام مجوزها به صورت 
الکترونیکی ثبت خواهد شــد و دیگــر خبری از مجوز 

کاغذی نیست.
 سید امیر ســیاح، رئیس مرکز ملی مطالعات پایش و 
بهبود محیط کسب و کار، در برنامه سیما گفت: قانون 
صــدور مجوزهای کســب و کار از طریــق درگاه ملی 
مجوزها بر مبنای این اســت که شخصی که می خواهد 
کســب و کار خودش را داشــته باشــد، روند دریافت 
مجوزهــا را به صــورت آنلاین طی کنــد. اکنون همه 

چیز به سمت سکویی شــدن و خدمات غیر 
حضــوری در حال حرکت اســت.وی اظهار 
کرد: هدف از اصلاح و تصویــب ماده ۷ اصل 
۴۴ و قانون تســهیل مجوز کســب و کار نیز 

حرکت به سمت همین موضوع بوده است.
سیاح افزود: بر اساس قوانین تصویب و اصلاح 
شده، شــخص برای دریافت مجوز می تواند 

شــرایط را مطالعه کرده و درخواست خود را به صورت 
الکترونیکی ثبت کند. شخص ابتدا حوزه تخصص خود 
را در سایت mojavez.ir جست و جو کرده و از شرایط 

آن مطلع می شــود. ما حدود ۲ هزار و ۸۰۰ 
نوع مجوز صنفی و ۵۱۵ شغل خانگی داریم 
که به واســطه پر طرفدار بودن این حوزه ها، 
راه میانبر را برای جســت و جــوی این نوع 

مشاغل در سامانه قرار داده ایم.
رئیس مرکــز ملی مطالعات پایــش و بهبود 
محیط کســب و کار اظهار کرد: مجوزهایی 
که اســتعلامات ســنگینی نخواهد و تنها مســتلزم 
استعلامات پایه باشــد، به صورت بر خط صادر خواهد 
شد. در این راستا مجوز به همراه شناسه یکتا در اختیار 

شخص قرار خواهد گرفت. در واقع تا پایان امسال تمام 
مجوزها به صورت الکترونیکی ثبت خواهد شد و دیگر 
خبری از مجوز کاغذی نیســت. در مقابل، استعلامات 
سنگین تر ممکن اســت تا چند ماه طول بکشد. نکته 
این است که شــخص با مطالعه دقیق شــرایط، قبل از 
ثبت درخواســت نیز می تواند مطمئن شود که امکان 

دریافت یا عدم دریافت مجوز را دارد.
ســیاح اظهار کرد: در صورتی که درخواست رد شود، 
دلیل به وضوح به متقاضی اعلام خواهد شــد و امکان 

ثبت شکایت نیز وجود دارد. 

مجوز

ونیکی شدن تمام مجوزهای کسب و کار تا پایان امسال  الکتر

رئیس جمهور در چهارمین مجمع معاونین اداری-مالی مطرح کرد

 نظام عادلانه پرداخت 
ورت های کشور از ضر
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ورت های کشور نظام عادلانه پرداخت از ضر

رهبر معظم انقلاب در سالروز قیام تاریخی مردم قم مطرح کردند

ایجاد دو قطبی در جامعه از اهداف دشمن 
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 نتانیاهو زیر منگنه فشارهای توامان 
داخلی و خارجی

حسن شکوهی نسب در حالی جنایت های ارتش رژیم صهیونیستی در 
غزه به ۹۵ روز رســیده  که در این مدت، موجی از اعتراض ها در کشورهای 
مختلف جهان در واکنش به این نسل کشــی به راه افتاده  است؛ جنایتی که 
نتانیاهو برای آن حد و مرزی قائل نیســت و برای نیل به هدف از سلاح های 

کشتار جمعی استفاده می کند.
خبرگزاری فلسطینی »سما« به تازگی از شکایت ۱۰۰ وکیل شیلیایی خبر 
داده و نوشته است: که اکثر آنها اصالت فلسطینی دارند، در رابطه با جنایات 
اشغالگران در نوار غزه، شامل نسل کشــی، جنایات جنگی و جنایات علیه 

بشریت به دیوان کیفری بین المللی شکایت کردند.
طبق شــکواییه تنظیم شــده، جنایات رژیم صهیونیســتی در نوار غزه، 
مصداق بارز نقض کنوانســیون چهارگانه ژنو مصوب ســال ۱۹۴۹ است. 
امضاکنندگان این شــکواییه که بزرگ ترین جامعه فلسطینی در خارج از 
سرزمین های فلسطین را تشکیل می دهند، خواستار صدور حکم بازداشت 
علیه بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی و سایر عوامل و 

نظامیان مسئول این جنایات در غزه شده اند.
پیشــتر نیزی آفریقای جنوبی شــکایتی علیه رژیم صهیونیستی به دلیل 
نقض کنوانسیون نسل کشــی به دیوان کیفری بین المللی ارائه کرده بود. 
در مقابل، دیوان کیفری بین المللی در این باره اعلام کرده مبنای شــکایت 
آفریقای جنوبی بر این اســت که رژیم اقداماتی را با هدف پاکسازی نژادی 

در غزه انجام داده است.
جنایت های رژیم صهیونیستی علیه غزه با طیف گسترده ای از نسل کشی ها 
که از هفتم اکتبر )۱۵ مهر( آغاز شده بود، به مرز یکصدمین روز نزدیک شده 
است؛ نبردی نابرابر و تجاوزکارانه که تا به امروز بیش از ۲۲ هزار فلسطینی 

که دو سوم آن زن و کودک  هستند را قربانی کرده است.
مواضع صهیونیســت ها در نوار غزه را می توان از دو منظر کلامی و میدانی 
مورد بررسی قرار داد؛ روی آشکار ســکه، همان بعُد خشونت های میدانی و 
عملیاتی اســت که در این مدت باعث شــده در بیش از یکصد کشور جهان 
شاهد تظاهرات گسترده علیه رژیم باشــیم. روی دیگر سکه، افراط گرایی 
و خشونت طلبی در کلام است که بسترســاز و مقدمه تروریسم میدانی به 
شمار می رود.ســران تل آویو به ویژه اعضای کابینه تندرو نتانیاهو با مواضع 
اعلانی افراطی خود در جریان جنایات غزه، مرزهای ترور و دهشــت افکنی 
را جابجا کرده اند؛ از صدور حکم مرگ برای یکایک فلســطینی ها تا تهدید 
به استفاده از ســلاح اتمی.همزمان با مواضع اعلانی افراطی سران تل آویو 
به ویژه اعضای کابینه تنــدرو نتانیاهو در جریان جنایــات غزه، جنایت و 
نسل کشی صهیونیســت ها در این جنگ که بیش از ۲۲ هزار قربانی برجای 
گذاشته است، خود مصداق بارز تروریسم اســت؛ جنایت هایی که بخشی 
از آن ناشی از کاربرد تســلیحات کشــتار جمعی و نامتعارف از سوی رژیم 

بوده است.
حدود یک ماه از جنگ می گذشــت که »یوآو گالانــت« وزیر جنگ رژیم 
صهیونیستی اعتراف کرد که ارتش اســرائیل بیش از ۱۰ هزار بمب را بر سر 
مردم غزه ریخته و میانه آذرماه وزارت کشــور غزه اعلام کرد که ارتش رژیم 
صهیونیستی برای کشتار فلسطینیان ســاکن در اردوگاه جبالیا از ۶ بمب 

یک تنی برای ویرانی کامل این منطقه استفاده کرده است.
این وزارتخانه افزود: منطقه موردنظر بیشترین تراکم جمعیتی فلسطینیان 
ســاکن در اردوگاه جبالیــا را دارا بوده  و بــه همین دلیل هــدف بمباران 

جنگنده های رژیم صهیونیستی قرار گرفته است.
آن طور که کارشناســان می گویند، میزان بمباران رژیم صهیونیستی تنها 
در یک هفته، از میزان بمباران افغانســتان در طول ســال های اشغالگری 
آمریکا بیش تر بوده است.به تازگی روزنامه آمریکایی »نیویورک تایمز« در 
گزارشی به هم سنجی و مقایسه کشتار آمریکا در عراق، سوریه و افغانستان 
و نیز رژیم صهیونیســتی در غزه پرداخته و نتیجه گرفته است »جنایتی که 
آمریکا در طول ۲۰ سال انجام داد، اسرائیل در کمتر از ۲ ماه رقم زده است.«

همچنین قدرت بمباران های رژیم صهیونیســتی علیه نوار غزه با دو برابر 
قدرت »بمب هسته ای پسر کوچک« )علیه هیروشــیما( برابری می کند. 
مقدار ماده منفجره به کار برده شده در حملات صهیونیست ها، معادل ۱۰ 

کیلوگرم ماده منفجره برای هر فلسطینی ساکن نوار غزه است.
کاربرد بمب های شیمیایی، فسفر ســفید و غیره صدای اعتراض بسیاری از 
فعالان حقوق بشر را بلند کرده است. اوایل آذرماه »رضا نجفی« معاون امور 
حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه ایران در بیست و هشتمین نشست 
کنفرانس سالانه دولت های عضو کنوانسیون سلاح های شیمیایی در لاهه 
خواستار بررسی و تحقیقات ســازمان منع سلاح های شیمیایی و نهادهای 
بین المللی در رابطه با استفاده احتمالی سلاح های شیمیایی به ویژه عامل 

اعصاب توسط این رژیم در غزه شد.
همزمان با هشــدار نماینده ایران در این نشســت، جنبش عدم تعهد هم با 
صدور بیانیه ای با اشــاره به گزارش های منتشر شده مبنی بر استفاده رژیم 
صهیونیســتی از ســلاح های ممنوعه از جمله بمب های فسفری در غزه و 
جنوب لبنان عمیقا ابراز نگرانی کرد و نســبت به احتمال استفاده از عامل 

اعصاب و دیگر موارد سمی در حمله به غزه و کرانه باختری هشدار داد.
ضرورت تقویت همکاری های بین المللی برای اســتفاده صلح آمیز از مواد 
شــیمیایی، رفع محدودیت های تبعیض آمیز از جمله تحریم های یکجانبه 
و حمایت از قربانیان سلاح های شــیمیایی و تاکید بر مسئولیت دولت ها و 
دبیرخانه فنی ســازمان برای تامین دارو و تجهیزات لازم برای آنها، از دیگر 

محورهای بیانیه دولت های عضو جنبش عدم تعهد به شمار می رفت.
اگرچه نتانیاهو تــا کنون در عمل نشــان داده  که هیچ حــد و مرزی برای 
جنایات خود در غزه قائل نیست ولی دســتاوردی نیز نداشته است. همین 
فرسودگی نبرد بی حاصل، بسترساز فشار داخلی و خارجی بر نخست وزیر 
رژیم شده اســت.در زمینه فشــار خارجی بر نتانیاهو، به تازگی رسانه های 
عبری و آمریکایــی ضمن گزارش »تنــش بی ســابقه« در روابط تل آویو 
و واشنگتن، از فشــار کاخ ســفید بر بنیامین نتانیاهو برای »پایان دادن به 
جنگ زمینی غزه« خبر داده و دلیل آن را »از دســت رفتن آبروی بایدن« 
توصیف کرده اند.شبکه آمریکایی »سی ان ان« در گزارشی از ماهیت روابط 
تل آویو و واشــنگتن پرده برداشته و آورده اســت: »تنش بی سابقه ای بین 
مقامات کاخ سفید و نتانیاهو در جریان اســت؛ بایدن احساس می کند که 
هزینه سیاسی ایســتادن در کنار اســرائیل را می پردازد و رهبری جهانی 

واشنگتن با این ضربه سخت، تهدید می شود«.
بعد از حواشــی سفر »جیک ســالیوان« مشــاور امنیت ملی کاخ سفید به 
تل آویو، »باراک راوید« خبرنگار »فاکس نیــوز«، به نقل از منابع آمریکایی 
درباره پیام اصلــی او تاکید کرد که ســالیوان به نتانیاهــو و کابینه جنگ 
تل آویو گفت که »نبردهای زمینی در غزه باید ظرف چند هفته پایان یابد، 

نه چند ماه«.
در داخل اراضی اشــغالی نیز همزمان بــا موج نارضایتی، شــاهد تعمیق 
اختلاف میان کابینه هســتیم به طوری که روز یکشنبه )۱۷ دی( روزنامه 
»تایمز اسرائیل« با اشــاره به اختلاف نظرها در کابینه رژیم صهیونیستی 
بر سر جنگ علیه نوار غزه، نوشــت که »بنی گانتس«، »گادی آیزنکوت« 
و »شــیلی تروبر« که همگی از حزب میانه روی »آبی -سفید« هستند، در 

جلسه هفتگی وزرا به ریاست بنیامین نتانیاهو شرکت نخواهند کرد.
همزمان وب ســایت عبری زبان »واللا« هم فاش کرد که سه وزیر از حزب 
»اردوگاه رســمی« به ریاســت بنی گانتس به دلیل حمــلات و انتقادها 
از »هرتزی هالوی« رئیس ســتاد کل ارتش رژیم صهیونیســتی در جلسه 
امروز کابینه شرکت نخواهند کرد و این احتمالا نشانه ای از تشدید تنش ها 
در کابینه ایــن رژیم اســت.انتقادهای اخیر از هالوی همزمان با تشــدید 
اختلاف نظرها میان ارتش و کابینه بر سر کمیته حقیقت یابی بود که هالوی 
دستور تشکیل آن را برای بررســی دلایل وقوع اتفاقات هفتم اکتبر و آغاز 
عملیات فلســطینی طوفان الاقصی صــادر کرد. به رغــم انتقادات برخی 
اعضای کابینه، ۱۶۹ فرمانده نظامی ســابق ارتش با ارسال پیامی حمایت 
خود را از هالوی اعلام کرده اند.بنابراین تلاش نتانیاهو برای دستاوردسازی 
اگر چه قبلا با حمایت غرب و همســویی کابینه انجام می گرفت اما با تداوم 
کشــتار مردم بیگناه و عدم حصول نتیجه، آنها فشار بر نخست وزیر رژیم را 
با هدف متوقف ســازی جنگ در پیش گرفته اند. اختلافات درون کابینه و 
نیز تنش میان میان کابینه و شــورای جنگ هم گوشه ای از تبعات این نبرد 

بی حاصل و فرسایشی است.

یادداشت

خریــدار  رئیس جمهور گفت: انســان بایــد خود را 
در محضر خداونــد ببینــد. خودکنترلــی در نظامات 
مدیریتی، بهترین شیوه کنترل اســت. آموزش بهترین 
راه برای به روز شدن است. باید مدیران نسبت به قوانین 
و مقررات آگاهی و شناخت داشــته باشند. این راه راهی 
برای جلوگیری از تخلف است.ســید ابراهیم رئیسی در 
چهارمین مجمــع معاونین اداری-مالــی وزارتخانه ها، 
نهادها، موسســات مالی و شــرکت های دولتــی با بیان 
این که »امیدوارم این مجمع بــرای ارتقای انظباط مالی 
و شــفافیت در شرکت های به ویژه شــرکت های دولتی 
تاثیرگذار باشــد« ، اظهار کرد: نــگاه تحولی به نیروهای 
سازمان ها و شــرکت ها یک ضرورت اســت. رهبری در 
ابتدای سال در ســخنرانی خود در حرم رضوی، ضرورت 
تحول را به همه ما یادآور شــدند و فرمودند که باید وضع 
موجود را خوب ببینیم و برای وضع مطلوب برنامه داشته 
باشیم و برای کاهش وضع موجود تا مطلوب تلاش کنیم.

وی ادامه داد: چنین نگاهی باید در همه مسئولان وجود 
داشته باشد. اولین گام در تحول، داشتن تحول شناختی 
است. تحول شناختی یعنی معلوم باشد که یک مسئول 
روحیــه تحولگرا دارد. اگــر نگاه تحولی وجود نداشــته 
باشــد، تحول رخ نمی دهد. گام دوم در تحول، تحول در 
فرایندهاست. اگر فرایندی با ناکارامدی مواجه است باید 
اصلاح شود. باید فرایندهای کار در سازمان ها بازنگری و 
بررسی شــود تا فرایندها  را کوتاه تر، دقیقتر و کارامدتر 

کرد. تحول نهادی باید به گونه ای انجام شود که سازمان 
کارآمد و پاشخگو باشد. پاسخگویی در چهار حوزه پاسخ 
بــه خداوند، عموم شــهروندان، ارباب رجوع و سلســله 

مراتب اداری و سازمانی است.

خود کنترلی در نظامات مدیریتی، بهترنی شیوه 
کنترل است

رئیس جمهور افزود: انسان باید خود را در محضر خداوند 
بینید. خود کنترلی در نظامات مدیریتی، بهترنی شــیوه 
کنترل است. آموزش بهترین راه برای به روز شدن است. 
باید مدیران نسبت به قوانین و مقررات آگاهی و شناخت 
داشــته باشــند. این راه راهی برای جلوگیری از تخلف 
است.وی خاطرنشان کرد: رهبری تنقیح قوانین را به سه 
قوه تکلیف کردند. تعارضاتی در قانون وجود دارد و برای 
شفاففیت، منقح شدن قوانین یک ضرورت است. هر سه 

قوه هم ضرورت دارند.
وی افزود: نیروهای اداری امانت های الهی هســتند و باید 
در جهت ماموریت دستگاه از آن ها استفاده شود. اگر نگاه 
ترحمی داشته باشــیم که مثلا؛ اگر بگویم و هشدار دهم 
برایم عواقــب دارد، این نگاه دســتگاه را اصلاح نمی کند. 
باید کارســنجی شــود یعنی این کار به همین تعداد نیرو 
نیاز دارد؟ نیرو باید در جهت کاری که در نظر گرفته شده 
اســت، به کار گرفته شود. ما نســبت به نیروی انسانی در 
اختیار مســئولیت داریم و باید مدیر پاســخگو باشد. اگر 
مدیر معتقد است کارآمدی وجود ندارد، او را انتقال دهید. 
وجود نیروی زائــد و ناکارمدی یک دلیــل ناکارامدی آن 
سازمان است. ممکن است آن فرد در این بخش کارآمدی 

نداشته باشد اما در بخش دیگر کارآمدی داشته باشد.

نظارت به معنای بی اعتمادی نیست بلکه به معنای 
ادامه اعتماد است

رئیســی خاطرنشــان کرد: اضافه کاری باید اصلاح شود. 
اضافه کاری انجام می شــود ولــی کار اضافــه ای انجام 
نمی شود وبرای رفع مشکل مالی انجام می شود، خب این 

را تشویقی بدهید. 
به کارمندان تشــویقی بدهید و این مشــکلی نــدارد اما 
موضوع اضافــه کاری باید اصلاح شــود. سیاســت های 
اداری توسط رهبری ابلاغ شــده و باید اجرایی شود. همه 
ما موظف به اجرای این سیاســت ها هســتیم. ایجاد نظام 
کارآمد و شــفاف منجر به اجرای عدالت اداری می شــود 
و کارها در جای خود انجام خواهد شــد. حسابرســی یک 
نعمت بوده و بــه هیچ وجه مانع و مزاحم نیســت. به همه 
مدیران اعتمــاد وجود دارد و کنترل ها موجب می شــود 
این اعتماد تداوم پیدا کند. نظارت به معنای بی اعتمادی 

نیست بلکه به معنای ادامه اعتماد است.

نظام عادلانه پرداخت از ضرورت های کشور است
رئیس جمهور همچنین گفت: رفع تبعیض در پرداخت ها 
بسیار اهمیت دارد. احســاس تبعیض بدتر از خود تبعیض 

است.
 نظام عادلانه پرداخت از ضرورت های کشور است. ارزیابی 
دقیق عملکرد پرســنل اهمیت زیادی دارد. مســئولیت 
پذیری موضوع بسیار مهمی است که می تواند دستگاه ها را 
در اجرای مسئولیت خود کارآمد کند. به نظام تشویق قبل 
از تنبیه اعتقاد داریم. باید بین کسی که خوب کار می کند 
با کســی که کم کار می کند فرق گذاشت. کیفی سازی کار 

اداری و نیروی انسانی ضرورت دارد.

همه مسئولان بازنگاهی در بهره وری دستگاه 
خود داشته باشند

وی خاطرنشان کرد: به وزرا هم گفته ام جلساتی با معاونین 
بگذارید کــه نیروی انســانی و بودجه و امکانــات با میزان 
بهره وری تطابق داشته باشد و بهره وری را افزایش دهد. یکی 
از مسائل ضروری ما افزایش بهره وری است. رشد اقتصادی، 
رشــد تولید و نظام اداری کارآمد در گرو افزایش بهره وری 
است. همه مســئولان بازنگاهی در بهره وری دستگاه خود 
داشته باشند؛ زیرا در مساله بهره وری مشکل داریم، اگرچه 
در این ســال ها افزایش بهره وری داریم ولی ۳ درصد رشد 

کافی نیست و باید افزایش بهره روی داشته باشیم.

مردم انتظار کارآمدی از نظام اداری دارند
وی هم چنیــن گفت: انضباط مالــی در  همه بخش های 
اداری اهمیــت دارد. کارآمدی موجــب افزایش اعتماد 
عمومی و افزایش ســرمایه اجتماعی خواهد شد.وقتی 
کاری در یک اداره انجام شــود، مردم می گویند چه اداره 
کارآمدی و خوشحال می شــوند و اگر کاری انجام نشود، 
مردم می گوینــد ما را بین ادارات پــاس می دهند. مردم 
انتظار کارآمدی از نظــام اداری دارنــد.وی افزود: فارغ 
التحصیلان دانشگاهی مشــاهده می کنند که جذب در 
ادارات عادلانه است یا براســاس چانه زنی و انواع روابط 
ناســالم. همه این هــا نظاره گر هســتند و اگــر چیزی 
نمی گویند به این معنا نیســت که چیزی در دل ندارند. 
همه آن ها هم رشته و هم دانشگاه هستند و می گویند ما 
هم رشــته بودیم و حتی نمره من بالاتر بود و شما چه کار 
کردید که جذب شدید؟ آن طرف هم می گوید دیگر یک 

کاری شد حالا شما نپرس. جذب ها باید شفاف باشد.

خریدار  رهبر معظم انقــلاب فرمودند: 
قدرت نقش آفرینی مردم در حوادث بزرگ 
را ما نباید فراموش کنیــم. این را در زندگی 
خودمان تجربه کردیم، هــم خودمان باید 
فراموش نکنیم، هم این تجربه را به دیگران 

منعکس کنیم.
 به نقــل از پایگاه اطلاع رســانی دفتر مقام 
معظــم رهبــری، رهبــر معظــم انقلاب 
اسلامی در ســالروز قیام تاریخی مردم قم 
در ۱۹ دی ۱۳۵۶ در دیــدار هــزاران نفر از 
مردم این شهر، با اشــاره به قدرت بی نظیر 
نقش آفرینــی مردم، حضــور و پرچم داری 
ملت در هر عرصه و میــدان را، راهبرد مؤثر 
و راهگشــای امام خمینی و نظام اسلامی؛ 
و بی انگیزه کردن و بیرون کشــیدن مردم 
از صحنه را، راهبرد دشــمنان ســرزمین 
پاک ایــران به ویــژه آمریــکا و صهیونیزم 
خواندنــد و تأکید کردند: هرکســی در هر 
جایی زبان گویا، اثرگــذار و مخاطب دارد، 
باید با معرفت افزایی، مــردم را به حضور در 
عرصه هــای مختلف سیاســی، اقتصادی، 

فرهنگی و دیگر عرصه ها فراخواند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای، قم را شــهر 
قیام و معرفت و جهاد نامیدند و با اشــاره به 
درس های ماندگار قیــام خودجوش مردم 
مؤمن این شــهر در ۱۹ دی ۱۳۵۶، گفتند: 
این حادثــه عظیم که در اعتــراض به اقدام 
رژیم وابســته در انتشــار مقالــه ای موهن 
نسبت به امام خمینی صورت گرفت، اثبات 
قدرت نقش آفرینی مردم در حوادث بزرگ 

است.
ایشــان، غزه را مصداقی عینی از این قدرت 
عظیم مــردم دانســتند و گفتنــد: گروه 
کوچکی از مردم در زمینی کوچک، آمریکا 
با آن همه ادعا و رژیم صهیونیســتی آویزان 
به آمریکا را با قدرت صبر و ایستادگی خود، 

عاجز کرده اند.
رهبر انقلاب، سرنگونی رژیم وابسته و ظالم 
طاغوت را در فاصله حدود یک ســال از قیام 
جریان ساز مردم قم، نتیجه ملموس حضور 
مــردم در صحنه برشــمردند و گفتند: این 
درس بزرگ را، امام بزرگوار در سال های ۴۱ 
و ۴۲ با حرف و عمل به ملت آموخت و نشان 
داد که حضور مردم در میدان معجزه آفرین 

است.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای، تکیــه بر 
توده های مــردم را انتخــاب راهبردی امام 
در قبال روش های رایج سیاســی از جمله 
نشست وبرخاســت با احــزاب و چهره های 
سیاســی دانســتند و افزودند: امام در ۱۲ 
خرداد ۴۲ در فیضیه به میــدان آمد، مردم 
را هم بــه میــدان آورد و پرچم را بدســت 
آن ها داد که قیام مردم در ۱۵ خرداد ۴۲ در 
تهران، قم و ورامین و شهرهای دیگر، پاسخ 

ملت به این دعوت بود.
ایشــان قیام خودجــوش ۱۹ دی مردم قم 
را هم پاســخی به درس امام بــرای حضور 
همیشگی در میدان برشــمردند و گفتند: 
تکیه بر مردم البته درس امیرمومنان است 
که در نهج البلاغــه می فرمایــد توده های 
مردم تکیــه گاه دین، بدنه اصلــی جامعه و 

ذخیره روز رویایی با دشمن هستند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای با انتقــاد از 
کســانیکه حضور رییس جمهــور در میان 
مردم را »پوپولیســم« می خوانند، گفتند: 

مردم داری نقطه اصلی سیاســت های نظام 
اســت؛ البته کیفیت کار کردن با توده های 
مردم هنر بزرگی اســت که باید در آن تأمل 

و تعمق کرد.
رهبــر انقــلاب، »جهت دهــی دقیق« و 
»توان بخشــی معرفتــی« را دو لازمــه 
کشاندن مردم به میدان مبارزه و ایستادگی 
برشمردند و گفتند: هدف از دعوت مردم به 
حضور، حاکمیت اســلامی، عزت اسلامی، 
صلاح کامــل و اعتــلای ملــت و مقابله با 

استکبار است.
ایشــان معرفت افزایــی مــردم را وظیفه 
اندیشــمندان، اســتادان، روشــنفکران، 
طلاب و دیگــر قشــرهای مؤثــر در افکار 
عمومی خواندند و گفتنــد: آمریکایی ها با 
ساده اندیشــی و محاســبات غلط به همراه 
دلبستگانشــان بعد از ۴۵ ســال همچنان 
در حــال توجیه چهــره رژیــم منحوس و 
وابسته ای هستند که در ۲۲ بهمن ۵۷ با لگد 

ملت از این خاک پاک به بیرون رانده شد.
رهبر انقــلاب با بیــان دخالت مســتقیم 
انگلیــس در روی کار آمــدن رضاخــان 
افزودند: این عنصر دست نشــانده به کمک 
عوامل انگلیس بعد از چند ســال شروع به 
اســتحاله فرهنگی ملت کرد که »کشــف 
حجــاب، تعطیلــی حوزه هــا و مراســم 
عزاداری« و اقدامات مشــابه او را باید با این 

چشم نگاه کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به دخالت 
انگلیــس در روی کار آمــدن محمدرضا و 
کودتای مشــترک آمریــکا و انگلیس برای 
بازگرداندن شــاه فراری به قدرت در ســال 
۱۳۳۲، افزودند: رژیم طاغوت اول، وســط 
و آخرش با کمک بیگانــگان روی کار آمد و 
به حیات ننگینش ادامه داد و در مقابل این 
کمک ها، نه تنها نفت ایران بلکه عزت و دین 
و شــرف ملت را هم به بیگانگان فروخت اما 
حالا بعضی ها درصدد توجیه آن رژیم فاسد 

هستند.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه سخنان شان 
به تبیین راهبرد جبهه اســتکبار و استثمار 
در ایران پرداختند و افزودند: آمریکا و رژیم 
صهیونیســتی در نقطه مقابل راهبرد امام 
برای آوردن مردم به وسط میدان و سپردن 
پرچم تلاش و مبارزه به آنها، سیاست کلان 

»بیرون کشــاندن مردم ایران از صحنه« را 
بکار گرفته اند و امروز هم در نهایت رذالت با 
روش های مختلف، این سیاست را پیگیری 

می کنند.
ایشــان، تلاش بــرای کوچک شــمردن 
حضور مردم در مناســبت های مهم را یکی 
از ترفندهای دشــمن برای خــارج کردن 
مردم از صحنه دانســتند و گفتند: تمسخر 
راهپیمایــی اربعیــن، تردیدافکنی درباره 
احترام مردم به سردار بزرگ ایران و منطقه 
و همچنین ایجاد تردیــد در زمینه حضور 
بــا عظمت مــردم در جشــن های مذهبی 
مانند نیمه شــعبان از نمونه های سیاست 
راهبردی دشــمن برای بیرون آوردن مردم 

از میدان است.
رهبر انقــلاب افزودند: علت این دشــمنی 
آن اســت که فهمیده اند عامل پیشــرفت و 
عزت یابی ایران، و مطرح شدن آن به عنوان 
یک قدرت شاخص در منطقه، و ایجاد عمق 
راهبردی بی نظیر برای نظام یعنی نیروهای 
مقاومــت در سراســر منطقه، و شکســت 
همه توطئه ها از کودتــا و جنگ تحمیلی تا 
توطئه های امنیتی، حضــور مردم ایران در 
صحنه اســت.حضرت آیــت الله خامنه ای 
افزودند: البتــه در جایی که به هر دلیل مانع 
حضور مردم در صحنه شــده اند، دشــمن 
خرسند شده اســت که خیلی از بخش های 

اقتصادی همین طور است.
ایشان از دیگر شــگردها برای خارج کردن 
مردم از صحنه را تلاش رســانه های بیگانه 
بــرای مأیوس کــردن مــردم و بخصوص 
جوانان از آینده دانســتند و گفتند: تعمیم 
یا بزرگ نمایی نکات منفی، ترویج بی فایده 
بودن حضــور در فعالیت های سیاســی و 
انتخابــات، و بــه رخ کشــیدن کمبودها و 
سختی های اقتصادی از جمله فعالیت های 

تبلیغاتی آنها است.
رهبر انقلاب اســلامی افزودند: البته بدون 
شک، مشــکل اقتصادی داریم و ضعف های 
گوناگونی هم بوده و ادامه پیدا کرده اســت 
که اگــر تحقیق و دقت شــود، بیشــتر این 
ضعف ها هم ناشــی از حضور نداشتن مردم 
بوده و در عرصه های حضور مردم، ضعف ها 
کمتر است.ایشان »ترســاندن از قدرت ها و 
از آمریکا و رژیم صهیونیســتی« را ترفندی 

دیگر برای بیــرون راندن مــردم از میدان 
دانستند و گفتند: اگر قرار بود ملت ایران از 
فلان قدرت بترسد، جمهوری اسلامی دیگر 
وجود نداشــت ضمن اینکه امروز خیلی از 
قدرت هایی که داعیه دار تسلط و خدایی بر 

منطقه بودند، از ملت ایران می ترسند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای ابــزار دیگر 
بیگانگان برای خــارج کردن مردم از صحنه 
را »بی اعتقاد کردن مردم به عوامل حضور، 
شــجاعت و قدرت« خواندنــد و گفتند: در 
رأس عوامــل قدرت آفرین، ایمــان دینی 
و تشرّع اســت و تلاش و تبلیغات دشمن با 

هدف تضعیف این عوامل انجام می شود.
ایشــان افزودند: به قضیه حجاب و امثال آن 
باید با ایــن نگاه توجه و کار کرد که مســاله 
صرفــاً ناآگاهی عــده ای از موضوع حجاب 
نیســت بلکه عده کمی با انگیزه مخالفت و 

معارضه این کارها را می کنند.
»ایجاد اختلاف و دوقطبــی کردن مردم« 
به نحوی که موضوع از اختلافات دوســتانه 
خارج و به محکوم کردن هر حرفِ ولو خوب 
طرف مقابل منجر شود، شگرد دیگری برای 
خالی کردن میدان از حضــور مردم بود که 
رهبر انقلاب پس از تبییــن آن گفتند: راه 
مقابله با این نقشه ها، حضور مردم در مسایل 
سیاسی، اقتصادی، انتخابات و حتی مسایل 

امنیتی است.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: در زمینه 
مسایل امنیتی مردم می توانند با شناسایی 
عوامل دشمن به دستگاه های امنیتی کمک 
کنند، همچنانکه تاکنون خیلی از مشکلات 
امنیتی بــا کمک مــردم برطرف شــده و 
دســتگاه ها از وقوع فجایعی مشابه حادثه 
کرمان پیشــگیری کرده اند که شاید بتوان 
گفت میزان خنثی ســازی توطئه ها دهها 

برابر چیزی است که اتفاق می افتد.
ایشــان ترویج حضور و نقش آفرینی مردم 
به عنوان رکــن مهم اداره صحیح کشــور و 
لازمه قطعی دســتیابی انقلاب به اهداف را 
نوعی تواصی به حق و وظیفه هر صاحب صدا 
و منبر برشــمردند و افزودنــد: عالم دینی، 
مرجع، روحانی، اســتاد دانشگاه، هنرمند، 
مدیر، مســؤول سیاســی، صداوســیما، و 
همه وظیفه دارنــد مردم را بــه حضور در 
میــدان و ایســتادگی در آن ترغیب کنند 

البته وظیفه مسؤولان حکومتی سنگین تر 
اســت چرا که مردم آماده اند و باید زمینه را 
برای حضور آنها آمــاده کرد.رهبر انقلاب، 
اجتماع عظیم مردم در چهارمین ســالگرد 
شهادت سردار ســلیمانی، حضور مردم در 
راهپیمایی هــای ۲۲ بهمــن و روز قدس و 
اجتماع در ایام الله همچون سالروز ۹ دی را 
نشــانه های بارز آمادگی مردم برای حضور 
در میدان دانستند و گفتند: مردم در سالروز 
شهادت سردار پر افتخار از راههای دور برای 
زیارت به کرمان آمدند و بــا وجود آن اتفاق 
فاجعه بار، فــردا همان اجتمــاع مردمی با 
همان شــدت و قدرت و انگیزه ادامه یافت. 
این یعنی مردم آماده هستند و ما مسؤولان 

باید زمینه را برای حضور آنها آماده کنیم.
ایشــان در خصوص قضیه اندوه بار کرمان 
خاطرنشــان کردند: این فاجعــه به معنی 
واقعی ملت ما را مصیبــت زده کرد، البته ما 
اصراری نداریم که ایــن و آن را متهم کنیم 
اما اصرار داریم عوامل واقعی و پشــت پرده 
موضوع را شناســایی و آنها را سرکوب کنیم 
که ان شاءالله مســؤولان محترم که به طور 
جدی مشغول کار هستند، بتوانند عواملی 
را که در این جنایت دخالت داشتند و پشت 

آن بودند، به سزای اعمالشان برسانند.
حضرت آیت الله خامنــه ای در بخش پایانی 
سخنانشــان، موضوع غزه را مــورد توجه 
قــرار دادند و با اشــاره به تحقــق تدریجی 
پیش بینی های روشن بینان در این موضوع 
گفتند: پیش بینی می شــد کــه پیروز این 
میدان، مقاومت فلســطین اســت و آنکه 
شکست خواهد خورد، رژیم خبیث و ملعون 
صهیونیستی است که امروز این پیش بینی 

در حال تحقق است.
ایشــان، ســه ماه جنایت و کودک کشــی 
صهیونیست ها را حادثه ای فراموش نشدنی 
در تاریخ دانســتند و افزودند: حتی پس از 
نابودی و پاک شدن این رژیم از روی زمین، 
این جنایات فراموش نمی شــود و در تاریخ 
خواهند نوشت روزی، عده ای در این منطقه 
به حکومت رسیدند که در طول چند هفته 
هزاران کودک را به قتل رســاندند اما صبر 
مردم و ایســتادگی و مقاومت فلســطینی، 

آنها را وادار به عقب نشینی کرد.
رهبر انقلاب در تبیین نشــانه های شکست 
و ناکامی رژیم صهیونیســتی پس از حدود 
۱۰۰ روز جنایت، خاطرنشــان کردند: آنها 
گفته بودند حمــاس و مقاومــت را از بین 
می بریم و مردم غــزه را منتقل می کنیم که 
نتوانستند و امروز مقاومت، زنده و سرحال و 
آماده است، در حالی که رژیم صهیونیستی، 
خسته و سرافکنده و پشــیمان است و داغ 

باطن جنایتکار به پیشانی آن خورده است.
ایشان این هماوردی را یک عبرت دانستند 
و گفتند: این عبرت نشان می دهد باید خط 
ایســتادگی در مقابل ظلم، زور، استکبار و 
غصب دنبال شود و مقاومت همچنان خود 
را به روز و آماده نگه دارد و از ترفند دشــمن 
غافل نماند و به یــاری خدا هر جــا امکان 

داشت به دشمن ضربه وارد کند.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: ان شاءالله 
روزی فراخواهد رســید که ملــت ایران و 
ملت های مســلمان، غلبه صبر و ایستادگی 
و توکل به خدا بر دشمنان و شیاطین عالم را 

به چشم ببینند.
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مدیرکل دفتر محیط کسب و کار وزارت صمت:
 بانک ها اعطای تسهیلات به بخش صنعت

 را تسریع کنند
مدیرکل دفتر محیط کسب و کار وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 
باید منابع تکلیفــی و بودجه ای در اختیار بخش صنعت برای رشــد در 
تولید قرار گیرد در ایــن زمینه باید بانک ها در پرداخت تســهیلات به 
بخش صنعت تســریع کنند.لیلا مرادی اظهار داشــت: بخش صنعت 
برای سرمایه در گردش و ســرمایه ثابت نیاز به تسهیلات دارند که نیاز 
اســت تا بانک ها در این زمینه ســرعت عمل به خرج دهند. وی افزود: 
اکنون بانک ها در پرداخت تسهیلات تکلیفی به دلایل مختلف از جمله 

کنترل ترازنامه کند عمل می کنند.
مدیرکل دفتر محیط کسب و کار وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره 
به ســهم تســهیلات واحدهای صنعتی گفت: وزارت صنعت، معدن و 
تجارت برای پرداخت تســهیلات از محل تبصره ۱۸ قانون بودجه با سه 
بانک ملت توسعه تعاون و صنعت و معدن قرارداد امضا کرد تا تسهیلات 

به صورت اهرمی به بخش صنعت اختصاص یابد.
وی ادامه داد: بر اساس فرایند تبصره ۱۸، متقاضیان درخواست دریافت 
تسهیلات را در ســامانه وزارت صمت ثبت می کنند که متناسب با هر 
اســتان تقاضاها در کارگروه های اســتان ها مورد بررسی قرار می گیرد 

پس از آن از طریق کمیته ها، پرونده ها به بانک ها معرفی می شوند.
مرادی با بیان اینکه اکنــون بخش صنعت با محدودیــت منابع روبرو 
اســت؛ لذا با توجه به نزدیک شــدن به ایام پایانی ســال می بایست در 
جذب منابع بودجه ای حداکثر ســرعت را داشته باشیم، گفت: ۱۱ هزار 
و ۳۴۰ میلیارد تومان اعتبار از طریق منابع تبصره ۱۸ تجهیز شــد که از 
این رقم حدود ۱۰ هــزار و ۶۸۰ میلیارد تومان از کارگروه اســتان ها به 

کمیته ها معرفی شد.
وی ابراز داشــت: در نهایت هفت هزار و ۵۰۹ میلیــارد تومان مصوب و 
درخواست ها به بانک های طرف قرارداد ارسال شده است که تنها هزار 
میلیارد تومان پرداخت شده اســت. مدیرکل دفتر محیط کسب و کار 
وزارت صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: انتظار ما این است که منابع 
تکلیفی و بودجه ای که در اختیــار بانک های عامل قرار گرفته بلافاصله 
پس از اعتبارســنجی متقاضیان، پرداخت تا این بخش بتواند به هدف 

رشد تولید خود دست یابد.

با رونمایی از دستگاه های پوز اندرویدی
ونیکی برای اصناف  صدور صورت حساب الکتر

فراهم شد
رئیس کل سازمان امور مالیاتی از دستگاه های پوز اندرویدی با قابلیت 
صدور صورت حســاب های الکترونیکــی رونمایی و اعــلام کرد که با 
راه اندازی این دستگاه ها، امکان صدور صورت حساب الکترونیکی نوع 
اول و دوم به منظور تســهیل اتصال اصناف مختلف به ویژه صنف طلا و 

جواهر به سامانه مودیان فراهم می شود.
ســید محمدهادی ســبحانیان طی مراســمی از دســتگاه های پوز 
اندرویدی با قابلیت صدور صورتحساب های الکترونیکی رونمایی کرد 
و گفت: شرکت های معتمد ارائه کننده خدمات مالیاتی، بازوهای امین 

و اجرایی سازمان امور مالیاتی هستند.

وی در این مراســم که بــا حضور نماینــدگان شــرکت های معتمد 
ارائه کننــده خدمات مالیاتی برگزار شــد، اظهارکرد: بــا اجرای قانون 
پایانه های فروشگاهی و ســامانه مودیان، به صورت سیستماتیک برای 
مودیان اظهارنامه برآوردی تولید خواهد شــد و دغدغه تکمیل آن که 

برای برخی دشوار می کرد، از بین خواهد رفت.
سبحانیان با بیان اینکه با استفاده از توان و ظرفیت شرکت های معتمد، 
بسیاری از تکالیف مالیاتی مودیان و فعالان اقتصادی تسهیل و به ساده 
ترین شکل ممکن انجام خواهد شــد، بیان کرد: به کمک شرکت های 
معتمد و با آموزش از طریق آنان و بدون پرداخت هیچ گونه هزینه گزاف 
و با حداقل پیچیدگی ها، ابزارهایی همچون اپلیکیشــن های موبایلی، 
نسخه های تحت وب یا پر کردن نرم افزارهایی مانند اکسل برای تمامی 

حرف و مشاغل در دسترس قرار گرفته است.
او از آمادگی بدون محدودیت ســازمان از جمله تامین نــرم افزاری و 
سخت افزاری اصناف به ویژه طلافروشان در سراسر کشور سخن گفت 
و اظهار امیدواری کرد که با برگزاری جلســات متعدد و ایجاد تفاهم از 
طریق گفت وگو با اصناف و اتاق ها و تبیین مزایا برای ایشــان، در مسیر 

اجرای این قانون گام مشترکی برای شفافیت اقتصادی کشور برداریم.
گفتنی است؛ با راه اندازی دستگاه های فوق توسط شرکت های معتمد 
ارائه کننده خدمات مالیاتی، امکان صدور صورت حســاب الکترونیکی 
نوع اول و دوم به منظور تســهیل اتصال اصنــاف مختلف به ویژه صنف 

طلا و جواهر به سامانه مودیان فراهم می شود.

رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی ایران:
بخش خصوصی صادرات خود را محدود کرد

عضو اتاق ایران با بیــان اینکه اگر زمانی قرار بود ایــران به ژاپن منطقه 
تبدیل شود امروز به سمت افغانستان شــدن درحرکت است، گفت:به 
دلیل چالش هــای متعدد بخــش خصوصی واقعی، صــادرات خود را 

محدود کرده است.
 علیرضا کلاهــی، رئیس کمیســیون صنعت اتاق بازرگانــی ایران در 
نشســت بررســی چالش ها و راهکارهای تأمین مالی اظهار کرد: بازار 
سرمایه نتوانسته است تا به امروز اطمینان را در سرمایه گذار ایجاد کند. 
بخش زیادی از سرمایه کشــور وارد حوزه املاک و مستغلات شده که 
بخش مولد نبوده و این ســطح از رغبت برای ورود به بازار مسکن فقط 

نشانه یک بیماری جدی در اقتصاد است.
عضــو هیــأت نماینــدگان اتــاق ایــران تصریح کــرد: اگــر فضای 
اطمینان بخشی بر بازار سرمایه حاکم بود، ســرمایه ها وارد حوزه مولد 
می شد چراکه بدون شــک بورس بهترین ابزار برای تقویت تولید است. 
در حوزه تولید، اعطای مشــوق برای جذب ســرمایه ضرورت دارد و در 
عین حال باید آنهایی که هنوز فعال هســتند را حفظ کنیم و موازی با 

آن، سرمایه گذاری را تشویق کنیم.
کلاهی تصریح کرد: البته باید توجه داشــت که ساختار صنعتی در کل 
دنیا تغییر کرده و هزینه ایجاد یک واحد صنعتی بســیار بالا رفته است. 
در این شرایط راهی جز این نداریم که به زنجیره های ارزش جهانی وارد 
شویم.رئیس کمیســیون صنعت اتاق ایران افزود: متأسفانه در همین 
وضعیت حوزه تولید و صنعت به جایی رســیده کــه بخش خصوصی 
واقعی صادرات خود را محدود کرده چون با انــواع چالش های داخلی 
مواجه است و علاوه بر هزینه های مالیاتی با پیمان سپاری ارزی و موانع 
تأمین مالی روبه روست.کلاهی گفت: امروز رقابت پذیری صنعتی ایران 
زیر ســوال رفته اســت و اگر زمانی قرار بود ایران به ژاپن منطقه تبدیل 

شود؛ امروز به سمت افغانستان شدن در حرکت است.

بازار

خریدار  وزیر اقتصاد با اشــاره به موضوع 
فســاد شــرکت چای دبش گفــت: در این 
دولت کســی نمی گوید »آقای فلانی خط 
قرمز ما اســت با او برخورد نکنید«. جامعه 
بداند دولت این بار بنا نیســت خاکروبه ها را 
زیر فرش ها پنهان کنــد، نمی خواهد روی 
فسادها سرپوش بگذارد و قرار نیست عده ای 
در حاشیه امن باشند. شــرکت چای دبش 
هم بابت ارزی کــه بــرای واردات دریافت 
کرده بود، پولش را پرداختــه و اموال مردم 

جایی نرفته است.
سیداحسان خاندوزی در نشستی با حضور 
اعضای جبهه ایران اسلامی درباره موضوع 
فســاد چای دبش اظهار کرد: حتما فســاد 
اتفاق افتاده و کســی دنبال لاپوشــانی این 
مساله نیست. به محض اطلاع از وقوع فساد 
در بخش مربوطه واکنش و برخورد صورت 
گرفته اســت. پرونده به قوه قضاییه ارجاع 
شده و ان شــاءالله قوه قضاییه رأی محکم و 

قطعی صادر خواهد کرد.
وزیر اقتصاد تصریح کــرد: مهم برای مردم 
این است که کســی نمی گوید آقای فلانی 
خط قرمز ما است با او برخورد نکنید. جامعه 
بدانــد دولت و مجلــس این بار بنا نیســت 
خاکروبه ها را زیر فرش ها پنهان کنند، قرار 
نیست جلوی فسادها را سرپوش بگذارند و 
بنا نیست عده ای در حاشیه امن قرار داشته 

باشند.
خاندوزی با بیــان اینکه بــرای مردم مهم 
اســت که آیا این فســادها در آینده ادامه 
خواهد داشت؟ افزود: شــرکت چای دبش 
بابت ارزی که بــرای واردات چای دریافت 
کرده بود، پولش را پرداختــه و اموال مردم 
به جایی نرفته اســت. به بانک مرکزی پول 
داده، ارز دریافت کرده و قرار بوده با آن کالا 
و تجهیــزات وارد کند که نصــف آن را وارد 
کــرده و نصف دیگــر را وارد نکرده اســت. 
پولی از کشــور خارج نکرده، ساختمان ها و 
ماشین آلات مربوط به آن نیز در اختیار قوه 

قضاییه است.
 اما برای جلوگیری از همیــن حد از تخلف 
هم که رخ داد از فروردین امســال با ایجاد 
سامانه ای قرار شد هر شــرکتی می خواهد 
تخصیص ارز بگیرد، در ســامانه ثبت شود 
تا معلوم شود سال گذشــته و دو سال قبل 

چقدر دریافت کرده است.
خاندوزی اظهار کرد: اگر مــردم از موضوع 
کاهش قدرت خرید و کوچک شــدن سفره 
خود نســبت به پنج تا ۱۰ سال قبل ناراضی 
هســتند، این مساله ناشــی از آن است که 
موضوع تولید و رشــد اقتصادی مســتمرا 
در ســال های اخیر ضعیف و ضعیف تر شده 

است.
وی خاطرنشان کرد: بهترین شرایط قدرت 
درآمدی خانوارهــا در ســال ۱۳۹۰ بوده 

اســت. بلافاصله بعــد از دور اول تحریم ها 
این قدرت رو به کاهش رفته و میانه دهه ۹۰ 
که صادرات نفت افزایــش پیدا کرد، مجددا 
درآمدها با رشــد مواجه شــد اما دوباره در 
سال ۱۳۹۷ با رشــد منفی و تورم بالا مواجه 
شدیم که این موضوع در سال های بعد ادامه 

پیدا کرد.

رشد اقتصادی شش ماهه اول امسال 
بیش از سال گذشته است

وزیر اقتصاد با اشــاره بــه همگرایی خوب 
بین دولت و مجلس ســیزدهم گفت: رشد 
اقتصادی در ســال ۱۴۰۱ بــه چهار درصد 
رســید و در نیمه اول امســال نیــز بیش از 
ســال قبل اســت.خاندوزی با بیان اینکه 
برخی به طور مغرضانه بیــان می کنند که 
رشد اقتصادی بی کیفیت اســت، افزود: ما 
بهبود شــاخص های دیگر از جمله کاهش 
بیکاری در اســتان های کشــور و افزایش 
ســرمایه گذاری ها را داریــم. در حــال 
حاضــر هم ســرمایه گذاری داخلــی و هم 
سرمایه گذاری خارجی افزایش یافته است. 
بحمدالله پیمان های خارجی با عربســتان، 
کشــورهای آســیایی، بریکــس و امثالهم 

منعقد شده است.

در بازار مسکن آرامش حکم فرماست
وی تصریح کرد: رشد درآمدی در اقتصادی 
ایران آرام آرام فعال شــده اما در عین حال 
مســاله بالا بودن قیمت کالاهای خوراکی 
در ســفره مردم آزاردهنده است که بخش 
مهم نارضایتی ها به گرانی مرغ و گوشــت و 
دیگر کالاهایی که مورد مراجعه روزانه مردم 
است برمی گردد. مساله مسکن نیز در سال 
گذشته پرفشــار بود و اقشار ضعیف را تحت 

فشار قرار داد که امســال بحمدالله آرامشی 
در این بازار حکم فرماســت. اما سفره مردم 
همچنان مســاله اســت و دولت برای مهار 

تورم تلاش می کند.
خاندوزی کنترل نرخ ارز را از اقدامات دولت 
ســیزدهم دانســت و گفت: تغییر نرخ ارز، 
عامل تورم های کوتاه مدت است و به محض 
پرش قیمت ارز، سایر کالاها بلافاصله دچار 
رشــد می شــوند. تلاش دولت و مجلس در 
ســال ۱۴۰۲ این بوده که از طریق کنترل 
نوسانات ارز، سایر متغیرهای تورمی کشور 

را نیز کنترل کرد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی یادآور شد: نرخ 
تورم امســال چند درصد پایین تر از ۱۴۰۱ 
اســت و آرامش بازارها بســیار بهتر از سال 
گذشته است. زمستان سال گذشته تلاطم 
بســیار بیشــتری در بازارها وجود داشت و 
شــاهد افزایش قیمت ارز، کالاها و خدمات 

بودیم.
وی نقطــه ضعف تامیــن مالی کشــور را 
انقبــاض پولــی دانســت و گفــت: میزان 
تسهیلات دهی کشور در سال های گذشته 
بیــش از ۵۰ تــا ۶۰ درصد بــود. زمانی که 
می خواهیــد نقدینگی بیــش از ۲۵ تا ۲۶ 
درصد افزایــش پیدا نکند ایــن انقباض به 
سایر سطوح اقتصادی سرایت می کند. این 

دغدغه مهم تولیدکنندگان کشور است.
خاندوزی اظهــار کرد: ما پیشــنهاد دادیم 
حتما در بخش تســهیلات باید برای بخش 
تولیدی کشــور یــک مســیر جداگانه باز 
کنیم؛ نه برای کســانی که قیمت زمین، ارز 
و طلا را بالا می برند. پرداخت تســهیلات به 
تولیدی ها حتما تورم زا نیســت و این اتفاق 
اگر ابلاغ شود بخش مهمی از نارضایتی های 
اســتانی و شــرکت ها و تولیدکننــدگان 

کاهش می یابــد.وی همچنین با اشــاره به 
موضوع قاچاق کالا و بحــث ته لنجی گفت: 
در تمام استان های حاشــیه خلیج فارس و 
دریای عمان با این موضوع درگیر هســتند. 
تغییراتی که در مدیریــت این بخش ایجاد 
شــد به تاخیر در موضوعاتی مثل کالاهایی 
که مردم می توانند بــا آن کالای ته لنجی و 

ملوانی استفاده کنند انجامید.
وزیــر اقتصاد درباره مســاله خــوراک گاز 
صنایع بزرگ و شرکت های پتروشیمی بیان 
کرد: دولت مصوبه خوبــی در این زمینه داد 
که دوســتان در بخش صنایع تشکر کردند 
و گفتند این نحوه محاســبه بــه این حوزه 

کمک می کند.

انحلال بانک های متخلف تا دو - سه 
سال ادامه دارد

خاندوزی با اشاره به انحلال بانک های ناتراز 
در دولت سیزدهم گفت: امسال دو موسسه 
مالی را منحل و تا پایان ســال یک موسسه 
دیگر را نیز تعیین تکلیف می کنیم. در دو - 
سه سال نیز این مساله را بدون رودربایستی 
با بانک ها و موسســات مالی متخلف ادامه 
می دهیم. جامعه نیز همین برخورد انقلابی 
را توقع دارد. این اتفاق در ســال ۱۴۰۳ نیز 

برای برخی موسسات بانکی می افتد.
وی تصریح کــرد: نباید مــردم را از انحلال 
بانک های متخلف و ناتراز نگران کنیم. مردم 
باید مطمئن باشــند هر اتفاقــی برای یک 
موسسه مالی مثل موسسه نور می افتد پول 
آنها از دســت نمی رود. در موضوع موسسه 
اعتباری نور، گفتیم سپرده گذاران به بانک 
ملی مراجعه کنند و پول شــان آنجاســت. 
جریان شــبکه های بین المللی و رسانه های 
معاند روی ایــن موضوع متمرکــز بود که 

مردم را بترســانند اما ان شــاءالله سال های 
آینده مســاله بانک های ناتراز حل و فصل 

می شود.
وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره موضوع 
ســهام عدالت نیز بیان کرد: یکی از اتفاقات 
خوبی که افتاد این اســت که با زمینه سازی 
دولت و تلاش کانون ســهامداران ان شاءالله 
از بهمن ماه انتخابات ســهامداران عدالت 
برگزار و مجمع جدید تشــکیل می شــود. 
سود ۷۰ هزار تومانی در این دولت به ۵۰۰ تا 
۶۰۰ هزار تومان رسید و برخی اقشار تا یک 
میلیــون و ۲۰۰ هزار تومان ســود گرفتند. 
اما هنر اصلی آن اســت که مردم در انتخاب 
مدیــران شــرکت های اســتانی نیز نقش 

داشته باشند.

لزوم رفع دغدغه های اقتصادی مردم
بنابراین گــزارش، در ابتدای این نشســت 
محمدحســین عظیمی ـ دبیــرکل جبهه 
ایران اســلامی - مهمتریــن دغدغه فعلی 
مردم را اوضاع اقتصادی کشــور دانســت و 
گفت: با حل این مسائل خیلی از موضوعات 
کشور حل خواهد شد. دولت قبل، انبوهی از 
مشــکلات را برای این دولت به جا گذاشت. 
اما باید مــردم را برای حضــور در انتخابات 
ترغیب کرد که مشــت محکمــی به دهان 

یاوه گویان خواهد بود.
موســی احمدی ـ نماینده مردم کنگان در 
مجلس - نیز با اشــاره به لــزوم حل و فصل 
کالای ته لنجــی بیان کرد: این مســاله در 
دوره اخیــر مجلس مطــرح و قانون خوبی 
برای آن به تصویب رســید اما در مقام اجرا 
موفق نبود. نتیجه آن تحصن مرزنشــینان 
است. سهمیه ای برای ملوانان در نظر گرفته 
شده اما هنوز به عنوان قاچاق در نظر گرفته 

و با آن برخورد می شود.

نماینده بابل: نتوانستیم به سمت 
بانک ها و وزارت نفت برویم

همچنین مهدی ســعادتی ـ نماینده بابل 
در این نشست گفت: در ســی و اندی سال 
گذشته دولتها در دست کسانی قرار داشت 
که مسیرشان در جهت انقلاب الهی نبود اما 
در این دوره دولت انقلابی بر سر کار آمد. در 
سال های گذشته ما حریف بانک ها نشدیم 
و نتوانســتیم به ســمت وزارت نفت برویم. 
بانک ها بنگاهداری می کننــد و در ۱۱ ماه 
اخیر نیز موضوع تســهیلات و ســرمایه در 

گردش دچار مشکلاتی است.
ســیدغنی نظری ـ نماینده خلخال و کوثر 
- نیز بیان کرد: دولت ســیزدهم در موضوع 
نان خــوب عمل کــرد و انتظــار داریم در 
یارانه های پنهان نیز این جدیت ایجاد شود. 
درخصوص کنترل تورم نیــز باید اقدامات 

مناسبی صورت گیرد.

مدیر اچ اس ئی شرکت ملی صنایع پتروشیمی اعلام کرد: 
امســال برنامه ۵۰۰ هکتار حراکاری بــا همکاری منابع 
طبیعی در راستای توسعه فضای ســبز و کاهش انتشار 
دی اکســیدکربن را داریم. داوود عمادی، مدیر اچ اس ئی 
شرکت ملی صنایع پتروشــیمی در نشست هفتگی طرح 

کاشــت مردمی یک میلیــارد درخت در محــل وزارت 
جهاد کشاورزی با بیان اینکه امســال برنامه ۵۰۰ هکتار 
حرا کاری با همکاری منابع طبیعی در راســتای توسعه 
فضای ســبز و کاهش انتشار دی اکســید کربن را داریم، 
گفت: ما برای توسعه فضای ســبز و مدیریت دی اکسید 

کربن، برنامه های جــدی داریم و با همــکاری اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری استان خوزستان نیز تاکنون 
یک هزار هکتار حــرا کاری در منطقه ماهشــهر انجام 
داده ایم. از ۵۷۰۰ هکتار زمینی کــه در اختیار صنعت 
پتروشیمی است در ســطح حدود ۳ هزار هکتار معادل 

۵۳ درصد آن، فضای سبز ایجاد شده است.عمادی سهم 
صنعت پتروشیمی از انتشار دی اکســید کربن را حدود 
۴ درصد عنوان و اظهــار کرد: به علت پیشــرو بودن این 
صنعت، معتقدیم باید برای مدیریت دی اکسید کربن از 

طریق توسعه فضای سبز اقدام کنیم.

وشیمی پتر
وشیمی برای کاشت درخت چقدر است؟ سهم صنعت پتر

سخنگوی انجمن سازندگان قطعات خودرو مطرح کرد

و در حاشیه بازار وش خودر واکنش های ضد و نقیض به پیشنهاد فر
خریدار  ســخنگوی انجمن ســازندگان 
قطعات خودرو ضمن تاکید بر اینکه فروش 
محصولات مــازاد تعهــدِ دو خودروســاز 
در حاشــیه بــازار بــرای جبــران بدهی 
خودروسازان به قطعه سازان پیشنهاد شده 
که این موضوع به یکبــاره تبدیل به بحران 
شــد، عنوان کــرد: اصلا هیــچ صحبتی از 
افزایش یا کاهش قیمــت نبوده و هدف این 
بود که از محل وجه حاصل از افزایش تولید 
و عرضه، خودروســازان بتوانند بدهی خود 
به قطعه سازان را پرداخت کنند که اگر این 
راهکار اجرایی نشــود باید دید پیشــنهاد 

دیگر چه خواهد بود؟
فرهاد به نیــا، در رابطه بــا موضوعات اخیر 
صنعــت خــودرو )قیمت خــودرو، فروش 
خودرو در حاشیه بازار و پرداخت مطالبات 
قطعه ســازان از مســیر این فروش( اظهار 
کرد: ماجرا از جایی شروع شد که در جلسه 
انجمن ســازندگان قطعات با وزیر صنعت، 
معدن و تجــارت و معاون های ایشــان در 
رابطه با میزان بدهی بالای خودروســازان 
به قطعه ســازان صحبت شد؛ در حال حاضر 
بالغ بر ۵۰ هزار میلیارد تومان )۵۰ همت(، 
خودروسازان به قطعه سازان بدهکارند و از 
این میزان )تا زمان جلسه مذکور در آذر ماه 
امســال( قریب به ۱۳ هزار میلیارد تومان، 
بدهی سررسید شده  بالای ۱۲۰ روز است. 
حدود ۲۰ هزار میلیارد تومان هم مربوط به 

خرید دین و اوراق گام اســت که قطعه ساز 
موفق به دریافت نشــده و بلاتکلیف مانده 
است؛ در حقیقت از حساب قطعه ساز کسر 

شده، اما پولی به آن ها پرداخت نشده است.
ســخنگوی انجمــن ســازندگان قطعات 
و مجموعه هــا خــودرو خاطرنشــان کرد: 
در همان جلســه، وزیــر صمت بــا هر دو 
خودروســاز تماس گرفته و مقرر شــد که 
خودروســازان ظــرف ۱۰ روز، مطالبــات 
قطعه سازان را پرداخت کنند؛ اما متاسفانه 
خودروســازان توانایــی بازپرداخــت این 
میزان بدهی را نداشــته و تاکنون پرداختی 
نداشــته اند؛ این درحالیســت که به پایان 
ســال نزدیک می شــویم و در شــب عید، 
دو تا ســه برابــر پرداخت قطعه ســازان به  
واسطه هزینه های شــب عید و ایام تعطیل 
فروردین ماه که تولید و فروشــی نیســت، 
بیشتر می شــود؛ بنابراین نه تنها مشکلات 
حل نشده که نگرانی شب عید خانواده ۷۰۰ 

هزار نفری قطعه سازی را هم داریم.
وی افزود: این مشــکل را در جلســه ای با 
حضور دو خودروســاز و معاونیــن وزارات 
صمت مطرح کردیــم؛ در همین جلســه 
از ســوی انجمن پیشنهاد شــد که بخشی 
از تولید خودروســازان را اجــازه دهند که 
با قیمت پنــج درصــد کمتر از نــرخ بازار 
آزاد بفروشــند و این پــول از بابت جبران 
بدهی خودروســازان و مطالبات پرداخت 

نشده بالای ۱۲۰ روزه قطعه ســازان، وارد 
حساب قطعه ســازان شــود؛ این موضوع 
مورد موافقت همه حاضران در جلســه قرار 
گرفت و صورتجلسه نیز شــد؛ براین اساس 
مقرر شــد که اجرایی شــود.به نیا تصریح 
کرد: به هیچ عنــوان بحث افزایش یا کاهش 
قیمت خــودرو در میان نبــود؛ در حقیقت 
موضوع این بود که هر دو خودروســاز اعلام 
کردند که دیگر هیچ یــک از بانک ها حاضر 
به پرداخت تســهیلات و... نیســتند. ما نیز 
خودمــان مطمئن هســتیم که به ســبب 
سیاســت های انقباضــی دولت و مســائل 
بانکی داخلــی و عجز در پرداخــت اعتبار، 
هیچ بانکی، امکان پرداخت نــدارد و از این 
موضوع سرباز می زدند؛ بنابراین تنها راهی 
که بــرای برون رفت از مشــکلات پرداخت 
بدهی خودروســازان، باقی مانــد، این بود 

که مجوزی که توســط نهادهای بالادستی 
موضوع آن مطرح شــده بود، صادر شود تا از 
محل افزایش عرضه  خودروسازان )با همت 
قطعه ســازان برای تولید بیشــتر خودرو، 
علیرغم همه مشکلات( ۱۲۰ هزار دستگاه 
خودرو به نرخ پنج درصد کمتر از حاشــیه 
بازار فروخته شــود تا پول آن بــه زنجیره 
تامیــن )قطعه ســازان( بازگردد.این عضو 
هیات مدیــره انجمن ســازندگان قطعات، 
خاطرنشــان کرد: این همه آنچه اســت که 
اتفاق افتاد و خودروسازان معتقد بودند که 
این موضوع را به گوش ســایر قطعه سازان 
برسانند تا آن ها نیز نگران نباشند و افزایش 
تیراژ تولید دهند؛ اما همین راهکار که مورد 
توافق معاونان وزارت صمت، خودروسازان 
و نمایندگان قطعه ســازان قــرار گرفت، به 
یکباره تبدیل به یک بحران در صنعت شد و 

واکنش های بسیاری را در پی داشت.
سخنگوی انجمن سازندگان قطعات خودرو 
کشور با بیان اینکه بلافاصله پس از اعلام این 
خبر، موضوعات خارج از واقعیت پیش آمد، 
گفت: در وهله اول، شــورای رقابت هرگونه 
عرضه خارج از مصوبه این شــورا و افزایش 
قیمت را منع کرد، ســپس وزارت بلافاصله 
اعلام کرد که ما هیچ برنامه ای برای افزایش 
قیمت خودرو نداریــم و در نهایت هم  دفتر 
معاون اول رئیس جمهــور به تکذیب مجوز 
افزایش قیمت رســاند؛ این درحالیست که 

همانطور که اشاره شد، موضوع اصلا افزایش 
قیمت خودرو نبود! صرفا تصمیم گرفته شد 
۱۲۰ هزار خودرو آن هم تنها تا پایان امسال 
در حاشیه بازار به فروش برسد تا خودروساز 

بتواند بدهی خود را پرداخت کند.

 برنامه یا پیشنهاد وزارت صمت برای 
رفع مشکل قطعه سازان چیست؟

وی تصریح کــرد: همیــن واکنش ها تنها 
سبب آشفتگی بازار شد و قطعه سازان را در 
ایفای تعهدات و پرداخت هزینه های شــب 
عید خود، نگران کرد. این درحالیســت که 
چنانچه قرار باشــد موضوع صورتجلســه 
مذکور که خــودِ وزارت صمت با آن موافقت 
کرد، اجرایــی و مجوز فروش در حاشــیه 
بــازار داده نشــود، ســوال این اســت که 
راهکار پیشــنهادی وزارت صمت چیست 
و چه راه حلــی را برای پرداخــت مطالبات 
قطعه سازان در دو ماهه پایانی سال پیشنهاد 
می کنند؟ تاکنون هیچ برنامه ای داده نشده 

و راهکاری ارائه نشده است.
به نیا ضمن تاکیــد بر اینکه قطعه ســازان 
به دنبال افزایــش قیمت خــودرو نبوده و 
نیســتند، گفت: هدف ما هم افزایش قیمت 
نیست، اماحال این سوال مطرح می شود که 
مســئولان و نهادها برای پرداخت مطالبات 
صنعت قطعه ســازی با جمعیت ۷۰۰ هزار 

نفری، چه پیشنهادی دارند؟



کم بارشی و سناریوی هارپ؛ شایعه یا حقیقت؟

امید به آینده، حلال مشکلات

چرا برخی خانواده ها از داشتن فرزند هراس دارند؟
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دبیرکل سازمان اینترپل:
حادثه کرمان بی رحمانه بود

دبیر کل ســازمان اینترپل جهانی حادثه تروریســتی گلزار شــهدای 
کرمان را بی رحمانه توصیف کرد و گفت: پلیس اینترپل برای همکاری 

با جمهوری اسلامی اعلام آمادگی می کند.
 یورگن اشــتاک دبیرکل ســازمان جهانــی اینترپل)پلیــس جنایی 
بین المللی( در پیامی رســمی حادثه تروریســتی کرمان را به سردار 
احمدرضا رادان فرمانده کل انتظامی ایران تســلیت گفت و نوشــت: با 
کمال تاسف، حمله بی رحمانه به گلزار شهدای کرمان که موجب کشته 

و زخمی شدن بسیاری از شهروندان بی گناه شد را تسلیت می گویم.
وی با ابــراز همدیــدی ســازمان جهانی اینترپــل با پلیــس ایران و 
خانواده هــای تمــام قربانیان این حادثــه، به رادان اطمینــان داد که 
اینترپل آماده همکاری و حمایت همه جانبه در همکاری های پلیســی 

بین المللی است.
عصر چهارشــنبه )۱۳ دی( در سالروز شهادت ســردار قاسم سلیمانی 
که بســیاری از هموطنان بــرای گرامیداشــت این شــهید در گلزار 
شــهدای کرمان حضور یافته بودند، صدای مهیب یک انفجار در یکی 
از محورهای منتهی به گلزار شــهدای کرمان شــنیده شد؛ این انفجار 
در ۷۰۰ متری مزار شهید ســلیمانی رخ داد و سپس انفجار دوم در یک 

کیلومتری مزار و خارج از مسیر زائران و مسیرهای بازرسی اتفاق افتاد.
یک روز پس از حادثه داعش با صدور اطلاعیه ای مسئولیت این حادثه 
تروریستی را به عهده گرفت و پس از آن وزارت اطلاعات شامگاه جمعه 
- ۱۵ دی - در اطلاعیه ای از کشــف و شناســایی ســایر عوامل همکار 
و حمایت کننده  تروریســت ها و شناســایی اقامتگاه مورد استفاده  دو 
تروریست معدوم در حومه  شــهر کرمان و بازداشت ۲ عنصر پشتیبانی 
و تأمین کننده  اقامتگاه مذکور خبر داد و اعلام کرد که ۹ نفر از شــبکه  
پشتیبانی تیم تروریستی و مرتبطین آن در ۶ استان کشور شناسایی و 
بازداشت شــدند. قطعاً این عملیات تا بازداشت آخرین فردی که به هر 
شکل و به هر اندازه در پشتیبانی از جنایتکاران مورد نظر دخالت داشته  

است، استمرار خواهد یافت.
آمار اولیه این عملیات تروریســتی ۸۴ شــهید و ۲۸۴ مصدوم بود که 
اکنون این آمار به ۹۱ شهید رسیده است؛ ســه تن از شهدا از کارکنان 

فراجا بودند.

متخصص تغذیه عنوان کرد
کودک تا چه سنی باید شیر مادر بخورد

یک متخصص تغذیه و رژیــم درمانی گفت: افراد در دوره های ســنی 
خاص از قبیل دوران شــیرخوارگی، بارداری و شیردهی، نیاز به مصرف 
مکمل دارند. غلامرضا محمدی فارســانی، در گفتگو با برنامه »فراسو« 
افزود: کودکان اگر مواد غذایی را طبق برنامه درست و به اندازه استفاده 
کنند نیازی به مصرف مکمل وجود ندارد؛ اما در دوره های ســنی خاص 

به دلایلی، نیاز به مصرف مکمل خواهند داشت.
وی، دوران ســنی خاص را شــامل دوران شــیرخوارگی، بــارداری و 
شــیردهی دانســت و ادامه داد: طبق دستورالعمل کشــوری مکمل 

ویتامین D باید در گروه های سنی مختلف مصرف شود.

فارسانی با بیان اینکه بهترین غذا در ۶ ماه اول زندگی، شیر مادر است، 
گفت: از ۶ ماهه دوم زندگی، غذای کمکی شروع می شود و تا پایان سال 
دوم، باید شیر مادر مصرف شــود.وی افزود: در کنار شــیر مادر از روز 
ســوم تا پنجمِ تولد، به صورت روزانه، مکمل ویتامین A و D و یا مولتی 

ویتامین ۲۰ تا ۲۵ قطره، به نوزاد داده می شود.
این متخصص تغذیه ادامه داد: کودکانی که از شیر مادر تغذیه می شوند 
و از ۶ ماهگی غذای کمکی را شروع می کنند، باید قطره آهن را دریافت 

کنند که مصرف مکمل A ، D و آهن تا ۲ سالگی ادامه می یابد.
فارســانی با تاکید بر مصرف مکمل آهن، گفت: بــی توجهی به مصرف 
آهن می تواند زمینه ســاز فقر آهن، کم خونی، کاهش حافظه، کاهش 

قدرت یادگیری و افزایش خطر ابتلاء به عفونت های مختلف باشد.
وی با بیــان اینکه تغییر رنگ دنــدان با مصرف مکمــل آهن به معنی 
پوســیدگی دندان نیســت، افزود: با ریختن قطــره در انتهای دهان یا 
مخلوط آن با آب میوه و تمیز کردن دندان پس از مصرف می توانیم این 

عارضه را به حداقل برسانیم.
این متخصص تغذیه با بیان اینکه قطره ویتامین A و D را در زمان ثابتِ 
صبح یا عصر با وعده غذایی مصرف کنید، اظهار کرد: برای تشــخیص 
نیاز کودک به مکمل باید به منحنی رشد قدی، رشد وزن و منحنی دور 
سر توجه کنیم و اگر رشــد فرزندتان طبق منحنی رشد و با همان شیب 
پیش می رود، احتمال اینکه فرزند شــما کمبود ویتامین داشته باشد، 

کم است.

با تصویب اعضای شورای شهر تهران صورت گرفت
نامگذاری ۹ معبر به نام ۹ شهید زن در تهران

اعضای شورای شــهر تهران به نامگذاری و تغییر نام ۱۳ معبر و یک باغ 
در راستای گرامیداشت »زن«در هفته زن در تهران رأی مثبت دادند.

اعضای شــورای شــهر تهران در جلســه خود  صورتجلسه کمیسیون 
نامگذاری و تغییر نام اماکن و معابر عمومی شــهر تهــران را روی میز 
بررســی قرار دادنــد و نرگس معدنی پور در تشــریح ایــن نامگذاری 
ها گفت: به مناســبت هفته زن تعــداد ۱۲ معبر و یک بوســتان به نام 

شهدای» زن« نامگذاری و یا تغییر نام داده شده است.
وی با بیان اینکه ۹ شهیده اول به پیشنهاد ســازمان نشر آثار مشارکت 
زنان در دفاع مقدس  نامگذاری شــده است، گفت: بر این اساس خیابان 
پانزدهم در منطقه ۳ در خیابان گاندی، به نام »شهیده شیرین روحانی 
راد« نامگذاری می شــود و همچنین خیابان هفدهم در خیابان گاندی 
به نام »شــهیده طیبه واعظی«، خیابان نوزدهــم در خیابان گاندی به 
نام »شــهیده فاطمه ترکان«، خیابان بیست و یکم در خیابان گاندی به 
نام »شهیده ایران قربانی«، خیابان بیســت و سوم به نام »شهیده مریم 
فرهانیان«، خیابان بیست و پنجم به نام »شــهیده حلیمه خانیان« در 

همان خیابان گاندی نامگذاری می شود.
معدنی پور با بیان اینکه پیشــنهاد می شــود که خیابان چهاردهم در 
خیابان گانــدی به نام »شــهیده فهیمه ســیاری«، در خیابان گاندی 
خیابان شــانزدهم به نام »شــهیده زلیخا محیدی گجــک« و خیابان 
هجدهم به نام »شــهیده ناهیــد حقگو« نامگذاری شــود، اظهار کرد: 
همچنین پیشنهاد می شود که کوچه دوم در خیابان شهید عشوری به 
نام »شهیده مریم آهنی«، کوچه هشــت متری سوم در خیابان دماوند 
در منطقــه ۱۳ به نام »شــهیده فرحناز حســنی آدر«، کوچه نیک در 
منطقه ۱۵ در خیابان خاوران به نام »شــهیده طاهــره پرچمی گذار« 
نامگذاری شــود.وی ادامه داد: همچنین پیشــنهاد می شود که کوچه 
نسیم نهم در منطقه ۲۲ در محدوده کوهک به »شهیده فائزه رحیمی« 
و باغ فاقد نام در منطقه ۵ محدوده آیت الله کاشانی به نام »باغ انارستان 

مادر« نامگذاری شود.

دیوار

خریدار   پیونــد ازدواج نخســتین گام 
برای تشــکیل خانواده اســت، خانواده ای 
که پــس از ایجاد بــه عنوان هســته اصلی 
یک نهاد می تواند به ســمت گســترده تر 
شدن و ایجاد هســته ای قوی از پیوندهای 
عاطفی و عقلانــی حرکت کند؛ در ســال 
های  اخیر هراس از فرزنــدآوری به دلایل 
مختلف هسته اصلی را به عنوان یک هسته 
کوچک حفظ کرده و از گســترده شدن آن 

پیشگیری کرده است.
»میانگیــن جهانی نرخ بــاروری در ۱۹۷۰ 
میلادی حــدود ۲.۲ ثبت شــده اما همین 
شاخص در کشــور ماه در بازه زمانی ۱۹۷۰ 
تا ۲۰۲۰ میلادی بیــش از ۶.۵ بود در حالی 
که اکنون نرخ باروری در کشورهای توسعه 
یافته حدود ۱.۵ تا ۱.۷ اســت اما در ایران به 
حدود ۱.۶ رسیده اســت« این آماری است 
که معاون برنامه ریزی و هماهنگی معاونت 
امور زنان و خانواده ریاست جمهوری در یک 
نشســت تخصصی ارائه کرد، آماری که به 
رغم صحت اما با فرهنگ ایرانی - اســلامی 
خانواده های ایرانی همخوانی ندارد؛ آماری 
که بیم آینده ای پیر و ناتــوان برای جامعه 

ایران را رقم می زند.
هرچنــد بــه گفته برخــی کارشناســان 
فرزنــدآوری امری اختیاری اســت و نباید 
اجباری برای آن تعیین کرد امــا آیا زنان و 
بانوان در ســن باروری با این آمار آشــنایی 
دارنــد یا اینکه بــه دلایلــی از فرزند آوری 
هراس دارند؛ این موضوع را با برخی خانواده 

ها در میان گذاشتیم.

هزینه بالای تامین نیازهای مادی 
فرزندان در زندگی

ســاره طیبی کارشــناس علوم اجتماعی، 
متاهل و دارای یک فرزند پســر اســت؛ او 
دربــاره علت اینکه نتوانســته به داشــتن 
فرزندان بیشتر فکر کند را مسائل اقتصادی 
عنوان کرد و اظهار داشــت: بــا اینکه من و 
همسرم شاغل هســتیم و از خودمان خانه 
مســتقل هم داریم اما هزینه های نگهداری 
و پرورش فرزندمان بســیار بالا است و نمی 
توانیم به داشــتن فرزند دیگری فکر کنیم؛ 
ماهیانه مبلغ زیادی از درآمد خانواده صرف 
خرید لباس و مایحتاج خانواده ســه نفری 
می شــود و در حال حاضر هیچ پس اندازی 

نداریم.
ماهیانه مبلغ زیادی از درآمد خانواده صرف 
خرید لباس و مایحتاج خانواده ســه نفری 
می شــود و درحال حاضر هیچ پس اندازی 

نداریم.
او که معتقد است، فرزندش باید از همه نظر 
تامین باشد و هیچ کمبودی نداشته باشد و 

می گوید: وظیفه هر پدر و مادری اســت که 
نیازهای فرزندش را تامین کند و اجازه ندهد 
فرزندش با کمبودهــا و عقده های کودکی 
وارد مدرســه و اجتماع شــود؛ او می گوید 
اکنون کودکان باید از اتاق خواب مســتقل 
و مناســب برخوردار باشــند و نمــی توان 

فرزندان را در محرومیت بزرگ کرد.
سخنان ساره، شبیه سخنان بانوان دیگری 
بود؛ ســخنانی که عدم فرزنــد آوری را به 
مســائل اقتصادی و ضــرورت تامین ۱۰۰ 
درصدی نیازهای کــودک مرتبط می داند؛ 
اما مینا که دانشجوی دکترای فلسفه است، 
عدم تمایل خود و همســرش به نداشــتن 
فرزنــد را مربوط بــه جایــگاه اجتماعی و 
تحصیل می داند؛ او می گوید با حضور فرزند 
زمانی برای داشــتن جایگاه اجتماعی نمی 
ماند، بایــد در یک جایگاه تثبیت شــویم و 

سپس به فکر فرزند داشتن باشیم.

مهاجرت یکی از دلایل هراس خانواده ها 
از داشتن فرزند

او با بیان اینکه من و همسرم قصد مهاجرت 
داریــم و نمــی خواهیم حضور یــک نوزاد 
مزاحم ما باشــد و برنامــه ریزی های آینده 
ما را تحت الشــعاع قرار دهد؛ بــا دلخوری 
می گوید: پایین بودن نرخ رشــد جمعیت 
به دلیل سیاســت های اشــتباهی اســت 
که طی ســال های گذشــته در کشور اجرا 
شده اســت، همان سیاســت هایی که دهه 
شــصتی ها را مشــکل اساســی مملکت 
می دانستند، حالا که همین دهه شصتی ها 
می خواهنــد مهاجرت کنند تا مشــکلات 
کشور کم شــود، می گویند فرزند بیاورید! 

فرزندآوری ما تابع سیاســت ها نیست بلکه 
تابع برنامه ریزی های ما است .

سیدسعید که کارشناســی ارشد مدیریت 
ورزشــی دارد نیز درباره نرخ رشد جمعیت 
و کاهش موالید در کشور می گوید: جوانان 
برای اینکه بتوانند خانواده تشــکیل دهند 
و فرزند داشــته باشــند نیازمند داشــتن 
مهارت هایی هستند، مهارت هایی که دوام 
ازدواج آنها را تضمین کنــد، زوج جوان بعد 
از اطمینان از دوام ازدواج، می توانند به فکر 
ادامه روند زندگی و فرزند آوری باشند، این 
موضوع در حالیســت که بسیاری از جوانان 
بدون شــناخت و بدون تضمین اخلاقی با 
هم ازدواج می کننــد و بعد از مدت کوتاهی 
از انتخــاب و تشــکیل خانواده پشــیمان 
می شــوند.او می گوید: تعداد بســیاری از 
دوســتانش یا از همســران خود جدا شده 
اند و یــا اختلافات شــدید خانوادگی دارند 
که ممکن است منجر به جدایی شود و ادامه 
می دهد؛ تصور کنید در این میان فرزندی به 
دنیا بیاید؛ در نبود یکی از والدین و نداشتن 
خانه ای آرام، چه سرنوشــتی در انتظار این 
کودک است؟سید سعید معتقد است ارائه 
مهارت های زندگی لازمه یــک خانواده نو 
پا اســت؛ موضوعی که سیاستگذاران به آن 

توجهی ندارند.
جوانان برای اینکه بتوانند خانواده تشکیل 
دهند و فرزند داشته باشند نیازمند داشتن 
مهارت هایی هستند، مهارت هایی که دوام 

ازدواج آنها را تضمین کند.
اما ساجده دربندی دانشجوی دیگری است 
که داشتن فرزند را برای ادامه نسل ضروری 
می داند و معتقد اســت انســان ها روی کره 

زمین مســئولیت هایی دارند و یکی از این 
مســئولیت ها به دنیا آوردن فرزند است؛ او 
می گوید: هر چند زندگــی اقتصادی برای 
همه خانواده ها ســخت شــده است اما این 
دلیل نمی شــود که از مســئولیت ها شانه 

خالی کنند.
او به زنان اروپایی و سایر کشورها اشاره می 
کند و ادامــه می دهد: در همــه فرهنگ ها 
داشــتن فرزند امری پســندیده است و در 
بسیاری از کشــورهای توســعه یافته، بعُد 

خانواده ها بیش از پنج نفر است.
برخی دیگر از دانشــجویان دانشگاه علم و 
صنعت نیز تشکیل خانواده را یکی از اساسی 
ترین تصمیمات خود در زندگی عنوان می 
کنند و معتقدند باید مســئولیت خود را در 
این زمینه انجام دهنــد و در این میان دولت 
ها نیز باید نقش حمایت گری خود را داشته 
باشــند.او معتقد اســت وقتی خانواده ها از 
ثبــات و پایداری برخوردار نیســتند، قطعا 
نمی توانند فرزندداشــته باشــند و فرزند 
داشــتن به جز ایجــاد رنــج در جامعه، اثر 

دیگری ندارد.

امید به آینده، حلال مشکلات
صبــورا امین فر کارشــناس حــوزه زنان و 
خانواده نیز امید بــه آینده را موضوع مهمی 
در فرزندآوری عنوان می کند و تاکید دارد: 
وقتی امید به آینده افراد یک جامعه کاهش 
پیدا کنــد برنامه ریزی های بلنــد مدت از 
جنس تشــکیل خانواده و فرزنــدآوری در 
این جامعه تحت تاثیر قــرار می گیرد و این 
موضوعی است که در جامعه ما مورد تهاجم 

غربی و کارهای رسانه ای قرار گرفته است.

وی با بیان اینکه فعالیت های سیاســی نیز 
اثر خود را بــه طور گســترده روی خانواده 
می گذارد، اظهار داشــت: هر عضو جامعه 
اگر نســبت به آینده جامعــه تصویر خوبی 
و مطلوب نداشــته باشــد، این عدم تصویر 
مطلوب موجب می شود در تصمیم گیری ها 
برای آینده تاثیر گذارد و آن تصمیمات را به 
تعویق بیاندازد؛ اتفاقی که بخشی از جامعه 
ایران را تحت تاثیر قرار داده و از این رو است 
که رهبــر انقلاب تاکید مــی کنند که روی 

امید اجتماعی و امیدآفرینتی باید کار شود.
عدم تصویر مطلــوب از آینــده خانواده بر 
تصمیم گیری ها برای آینده تاثیر گذاشــته 

و تصمیمات را به تعویق می اندازد.
امین فر می افزاید: رهبر انقلاب تاکید دارند 
که باید نسبت به دســتاوردهایی که کشور 
تاکنون داشــته به مردم اطلاعات و آگاهی 
هایی ارائه شــود و مردم امیدوار باشند که 
آینده ای که پیش روی ایران اســت آینده 
بهتری است و ما رو به پیشــرفت هستیم و 
افراد بــا اطمینان خاطر برنامــه ریزی بلند 

مدت را انجام دهند.
به گفته این کارشــناس خانواده، مســائل 
فرهنگی پیچیده و به هم وابســته اســت 
امــا موضوع مهم این اســت که مــا باید در 
مســئولین خود هم عــزم و ارائــه جدی را 
ببینیم.او می گویــد: تا به خانــواده پایدار 
نرســیم، نمی توانیم جامعه سازی اسلامی 
داشته باشــیم و گام های پنج گانه به سمت 
تمدن نوین اســلامی که برنامــه بلندمدت 

انقلاب اسلامی است را طی کنیم.
امین فر با بیان اینکه یکــی از گام های مهم 
تمدن سازی، جامعه سازی است و تا خانواده 
پایدار نداشته باشــیم، اصل اساسی جامعه 
سازی رخ نمی دهد؛ نیاز اســت که به طور 
جدی روی خانواده کار شــود، یادآور شد: 
ممکن اســت موانع این امــر، در بحث های 
فرهنگی و ســاختار های دیگــری از نظام 
حاکمیتی باشــد.وی ادامه داد: برای مثال 
فکر نمی کنیم که دعواها سیاسی یک جناح 
علیه یک جناح دیگر ممکن اســت تبعات 
خیلی ماندگار و مســتحکم داشــته باشد و 

بخشی از جامعه را تحت تاثیر قرار دهد.
وی افــزود: بحث های اقتصــادی و اقتصاد 
ناپایدار موضوع دیگری اســت که خانواده 
از آن متاثر اســت؛ بحث های اقتصادی و بی 
ثباتی اقتصادی و پیشــبینی ناپذیر بودن، 
عامل خیلی مهــم و تاثیرگذار روی خانواده 
است.امین فر ادامه داد: هرچند عامل اصلی 
و تعیین کننده موضوعــات خانواده، بحث 
فرهنگی اســت اما عوامل اقتصــادی نیز بر 
تصمیم گیری های افراد جامعــه و امید به 

آینده افراد تاثیرمی گذارد.

خریدار  یک کارشــناس هواشناســی با 
تاکیــد براینکه کم بارشــی های کشــور از 
تغییرات اقلیمی و گرمایش زمین سرچشمه 
می گیرد و باید برای مدیریت این شــرایط 
مسیر سازگاری در پیش گرفته شود، گفت: 
طرح شــایعاتی همچون »هــارپ« ممکن 
است موجب شود تا مردم و مسئولان توجه 
کمتری به واقعیت امر و اتخــاذ راهکارها و 
انجام اقدامات درست داشــته باشند. ایران 
به چهارمین ســال خشــک وکم بارش وارد 
شــده اســت و بارش های کمتر از نرمال و 
دمای هوای بیش از نرمالی را تجربه کرد که 
به گفته مسئولان و کارشاناسان از گرمایش 
هوا و تغییرات اقلیمی سرچشــمه می گیرد. 
در این میان برخی اخبار نیــز مبنی بر تاثیر 
منفی»هارپ« و یــا تغییر مســیر ابرهای 
باران زای ایران منتشر شد که به این موضوع 
به عنوان دلیلی برای کم بارشی ایران نسبت 
به برخی کشورهای همســایه تاکید داشت 
اما به گفته نایب رئیس انجمن علوم و فنون 
دریایی ایران برای ایجاد سیستم های بارشی 
انرژی بسیار زیادی نیاز است که انسان قادر 
به ایجاد آن ها و یا به وجود آوردن تغییرات در 

آن ها نیست.
عباس رنجبر درباره کم بارشی ایران نسبت 
به کشورهای همســایه اظهار کرد: به طور 

کلی ایــران درمحــدوده ای از عرض های 
جغرافیایی قرار دارد که شرایط جوی حاکم 
بر آن کم بارشــی اســت علاوه برآن امروزه 
مسئله گرمایش جهانی و تغییر اقلیم مطرح 
می شــود که یکی از پیامدهــای آن رخداد 
خشکســالی های طولانی و شدید همچون 
ســال جــاری و یــا بارش های سیل آســا 
همچون اســفند ســال ۱۳۹۷ و فروردین 
سال ۱۳۹۸ است. کشــور ایران تحت تاثیر 
ســامانه های جــوی عرض هــای میانی و 
ســامانه های جوی جنب حاره  قــرار دارد 
که این شرایط سبب می شــود بارندگی ها 
در این مناطق شــرایط پایداری را نداشته 
و پراکندگی زیادی از نظــر توزیع مکانی و 

زمانی داشته باشند.
وی افزود: بســیاری از اندیشمندان گرایش 
به خشــکی در مناطق شــرق مدیترانه تا 
آســیای میانه را طی ســال های گذشــته 
مطــرح کرده اند، هر چند که ممکن اســت 
ترسالی های شــدید اما موقتی در این بین 
داشته باشــیم اما میانگین بلندمدت بارش 
این مناطق به دلیل تغییر شــرایط کلی جو 
به ســمت خشکسالی اســت. در کنار تمام 
این مســائل، شــایعه تاثیر پروژه »هارپ« 
بــر بارندگی ها طی دوره های خشکســالی 
در ایران مطــرح می شــود، در حالی که در 

بسیاری از کشــورهای درگیر با خشکسالی 
بر مدیریت منابــع آب و صرفه جویی تمرکز 
می کنند. لذا طرح اینگونه شــایعات ممکن 
است باعث شــود تا مردم و مسئولان توجه 
کمتری به واقعیت امر و اتخــاذ راهکارها و 

انجام اقدامات درست داشته باشند.
به گفته نایــب رئیس انجمن علــوم و فنون 
دریایی ایران »هارپ« یــک پروژه مطالعاتی 
اســت که طی ســال های ۱۹۹۳ تا ۲۰۱۴ 
به طور مســتقیم توســط آمریــکا و برخی 
کشــورها همچون ژاپن و کشورهای اروپایی 
در منطقه ای در آلاســکا انجام شد و موضوع 
آن مطالعه اثرات طوفان های مغناطیســی بر 
ارتباطات رادیویی و ســامانه های مخابراتی، 
ارتباطات راداری و ماهــواره ای بود که در اثر 

نفوذ ذرات باردار پر انرژی به »یونســفر« جو 
زمین دچــار اختلالاتی می شــوند. بادهای 
خورشــیدی و پرتوهای کیهانی به ســمت 
زمیــن، ذرات پر انرژی گســیل می کنند که 
پس از برخورد با میدان مغناطیســی زمین، 
این ذرات بــاردار حول خطــوط این میدان 
حرکت می کننــد و »کمربنــد وان آلن« را 
تشــکیل می دهند. این کمربند تشعشــعی 
از تراکــم غلیظ الکترون هــا و پروتون های با 
انرژی زیاد تشکیل می شــود و در دو منطقه 
هلالی شــکل یکی رو به خورشید و در فاصله  
ای حــدود ۳۲۰۰ کیلومتــر و دیگــر در در 
طرف پشت به خورشــید در فاصله ای حدود 
۱۶۰۰۰ کیلومتــری از ســطح زمین واقع 
شده اند که توسط میدان مغناطیسی زمین، 
کره زمین را احاطه کرده اســت. این کمربند 
ارتفاع زیادی از فضا تا زمین دارد. پدیده ای با 
عنوان شفق قطبی به دلیل برخورد این ذرات 
باردار پرانرژی با میدان مغناطیسی زمین در 

مناطق نزدیک به قطب رخ می دهد.
وی ادامه داد: شفق قطبی در حقیقت ناشی 
از برخورد ذرات گسیل شده توسط بادهای 
خورشــیدی و پرتوهای کیهانی با خطوط 
میدان مغناطیسی زمین در مناطق نزدیک 
قطب ها است. گاهی شدت این طوفان های 
مغناطیســی به حدی اســت که بخشــی 

از ذرات بــاردار از کمربنــد وان آلــن عبور 
می کنند و به جو زمین می رسند که این امر 
اغتشاشاتی را در یونســفر به وجود می آورد 
و سامانه های مخابراتی ســطح زمین را نیز 
تحت تاثیر قرار می دهد بنابراین به طور کلی 
پروژه »هارپ« به منظور بررســی اختلات 
ایجاد شــده در زمان فعالیــت طوفان های 
مغناطیســی و اثرات آن ها بر لایه یونســفر 
جو انجام شــده اســت. در این پروژه پس از 
گسیل امواج رادیویی با انرژی و فرکانس بالا 
به لایه یونسفر جو زمین نتیجه گرفتند که 
گسیل این امواج پر انرژی می تواند به صورت 
موضعــی در آن بخــش از لایــه یونســفر 
گرمایش ایجاد کند که ایــن موضوع نقش 
مهمی در ارسال امواج رادیویی و ارتباطات 

راداری و ماهواره ای می تواند داشته باشد.
نایب رئیــس انجمن علوم و فنــون دریایی 
ایران افزود: نکته قابل توجه این اســت که 
سیستم های جوی به قدری قوی هستند که 
برای شکل گیری  آن ها انرژی  بسیار زیادی 
لازم است و انســان تاکنون نتوانسته در این 
زمینه نقش و دخالتی در ایــن ابعاد بزرگ 
مقیاس داشته باشــد و حتی در حال حاضر 
کشــورهای صاحب فناوری هایی از قبیل 
هارپ نیز با مشــکل خشکسالی و گرمایش 

شدید مواجه هستند.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران بر 
لزوم ارائه بودجه ۱۴۰۳ شهرداری به شورا تا پایان دی 

سال جاری تأکید کرد.
 محمد آخوندی در دویســت وهفتمین جلســه علنی 
شورای اســلامی شــهر تهران در تذکر پیش از دستور 
خود ضمن اشاره به جنایت رژیم صهیونیستی در غزه 
گفت: شــهرداری تهران متمم بودجــه ۱۴۰۲ را ارائه 
کرده، امروز جلســه ای داشــتیم و فردا نیز جلسه ای 
خواهیم داشــت. لایحه بودجه ۱۴۰۳ نیز باید تا پایان 

دی ماه و قبل از شروع بهمن ماه ارسال شود.

وی ادامه داد: بهتر اســت قبل از ارائه بودجه 
۱۴۰۳، متمم بودجه ۱۴۰۲ را بررسی کنیم . 
بر همین اساس از اعضای شورای شهر تقاضا 
دارم متمم را هرچه زودتر بررســی کرده و تا 
آخر وقت شنبه در اختیار کمیسیون بودجه 
قرار دهند تا بتوانیم روز یکشــنبه بررســی 
نهایی را انجام داده و این لایحه را برای هیئت 

رئیسه ارسال کنیم.
آخوندی با اشاره به مراسم تجلیل روز گذشته شهردار 
تهــران از مدال آوران پاراآســیایی، گفــت: از وظایف 

شهرداری ها در سراسر دنیا حمایت از ورزش 
همگانی و قهرمانی است، شهرداری با توجه 
به اختیاراتی که شــورای شــهر در بودجه 
اختصاص داده، روز گذشته مراسم تجلیل از 
ورزشکاران را برگزار کرد که در نوع خود بی 

سابقه بود.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای 
شهر افزود: شــهرداری تهران به عنوان اولین نهاد، به 
صورت واقعی از این دوســتان حمایت کرده که اقدام 
ارزشــمندی را رقم زده اســت. ۱۶۰ نفر ورزشکاران 

پاراآسیایی، توانســتند ۱۳۱ مدال کســب کنند که 
کسب مدال توسط این گروه از ورزشکاران کار سختی 
است.وی افزود: تجلیل شــهرداری از این ورزشکاران 
تفاوتی با ورزشکاران آسیایی نداشت  و پاداش مساوی 
و یکســانی را دریافت کردند که این کار شهرداری نیز 
ارزشــمند بود.آخوندی تاکید کرد: امیدوارم بتوانیم 
با یک برنامه ریزی دقیــق و هدفمند در بودجه ۱۴۰۳ 
وظایف خود را در حوزه ورزش بــه خوبی انجام دهیم 
تا علاوه بر توســعه ورزش همگانــی، حمایت لازم را از 

ورزش قهرمانی داشته باشیم.

بودجه

وم ارائه بودجه ۱۴۰۳ شهرداری تهران به شورای شهر تا پایان دی لز
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مصطفی راغب:
وز از سال صدایم وقف امام حسین)ع( است ده ر

خواننده موسیقی پاپ ایران گفت: چه عزتی از این بالاتر که هر سال در 
ماه محرم ده روز صدایم وقف امام حســین )ع( در هیأت های شهر یزد 

می شود.
 مصطفی راغب خواننده موســیقی پاپ ایران در همایش نشان ارادت، 
که به همت ستاد بازســازی عتبات عالیات در تالار وزرات کشور برگزار 
شد، با اعلام عشق و ارادت خودش به امام حسین )ع( گفت: من در یک 
خانواده مذهبی بزرگ شدم و سال ها جز خادمین و مداحان و قرا بودم و 
افتخار می کنم سر سفره امام حسین )ع( بزرگ شدم.وی اظهار داشت:.

به قول حضرت حافظ که می فرماید: »هرچــه دارم همه از دولت قرآن 
دارم« چه عزتی از این بالاتر که هر سال در ماه محرم ده روز صدایم وقف 

امام حسین )ع( در هیأت های شهر یزد می شود.
راغب با اشــاره به اینکه ابایی از اعلام این قصه ندارد، گفت: واقعیت این 
است که اوایل خیلی ها گارد می گرفتند و هوادارانم در جریان نبودند و 
فکر می کردند در حال نقش بازی کردن هستم، اما من هیچ وقت ترس 
از دست دادن هوادارانم را نداشتم و می دانستم امام حسین )ع( به کارم 
برکت می دهد. معتقدم همه ما انســان ها آن فردی را که با ما همفکر و 
هم عقیده است پیدا کرده و اتمسفر ما یکجا خواهد بود. طرفدارانم من 
را همین مدل قبول کردند.این خواننده موســیقی پاپ ایران ادامه داد: 
چون ما طبق قراردادمان باید عمل کنیم و هــر چیزی را نمی توانیم در 
شبکه های اجتماعی خود به اشــتراک بگذاریم ولی من تنها دغدغه ای 
که داشــتم این بود بتوانم عقایــد خودم را راحت بیان کنم. اســتوری 
های مناســبتی می گذارم و ماه محرم از عزاداری هایی در شهر یزد قرار 
می دهم. اوایل خیلی ها گارد می گرفتند اما من عقیده ام این است چون 

اگر جایگاهی دارم به دلیل عقایدم است.

بهترین دعوت کننده ما انسان ها عمل ماست
وی با تاکید بر اینکه خیلی مسیر ما سخت است، بیان کرد: از آنجایی که 
هنرمند با احساسش سر و کار دارد همیشــه در یک لبه پرتگاه حرکت 
می کنیم. این همه طرفدار با عقاید و ســلایق و پوشــش های مختلف 
روبروی ما وجود دارد و تنها چیزی که ما را نگــه می دارد همین عقاید 

ماست. محور این عقاید نیز امام حسین )ع( است.

ده روز از سال صدایم وقف امام حسین)ع( است
راغب ادامه داد: اگر روح معنوی را از زندگی انســان های جهان هستی 
بگیرند هیچ چیزی نمی ماند. فرقی هم نمی کند همه ما انســان ها بعُد 
معنوی در زندگی داریم و همه تلاش می کنیم انسان های خوبی باشیم. 
یکی دوست دارد که شــعار بدهد و فرد دیگری دوست دارد عمل کند. 
چه نیکوست کسی که با عمل نشان می دهد. سخنی از بزرگان است که 
اگر کسی را می خواهی به خوب بودن دعوت کنی عملت را درست کن. 

بهترین دعوت کننده ما انسان ها عمل ماست.
خواننده موسیقی پاپ ایران ادامه داد: برای جذب جوانان خیلی از جاها 
کم کاری کردیم. کسانی که عاشق امام حســین )ع( هستند تحت هر 
شرایطی از عقیده خود دست نمی کشند. اما باید ببینیم چه کاری برای 
کسانی که با این نام آشنا نیستند، انجام دهیم. آنهایی که هستند حضور 
دارند. ما چه کار کنیم تا از امام حســین )ع( به فرزندان دهه هشتادی و 

نودی مان بگوییم.

در فرهنگسرای ارسباران
کنسرت تنبورنوازان واله برگزار می شود

گروه »تنبورنوازان واله« به سرپرســتی و آهنگســازی حیدر کاکی در 
فرهنگسرای ارسباران روی صحنه می روند.

 

گروه تنبورنوازان واله به آهنگسازی حیدر کاکی در روز جمعه ۲۲ دی 
۱۴۰۲ از ساعت ۲۰ در فرهنگسرای ارسباران روی صحنه می رود.

این اجرا به تهیه کنندگی یاســر یگانه و با اجرای قطعاتی به آهنگسازی 
و تنظیمِ حیدر کاکــی روی صحنه می رود.تصنیف فریاد با شــعری از 
حافظ،  آواز بر اســاس مقام شاخوشینی با شــعری از باباطاهر، تصنیف 
پریزاد با شــعری از ســعدی، قطعه بیکران)بی کلام(، تصنیف هی لاوه 
شــعر )آهنگ فولکلور(، دونوازی تنبور و کمانچه، تصنیف وه هار )بهار( 
با شعری از مولوی کرد، ســه نوازی تنبور، کمانچه و دف، تصنیف واران 
)آهنگ فولکلور(، مقام ســاروخانی )تنبور و آواز(، تصنیف بر اســاس 
مقام خانه میری با شعری از بیســارانی؛ قطعات اجرایی در این کنسرت 
هستند.گروه »تنبورنوازان واله« سال ۱۳۹۴ به سرپرستی حیدر کاکی 
تشــکیل شــد. این گروه فعالیت خود را با هدف حفظ و اشاعه  فرهنگ 
موســیقایی تنبور و تولید آثاری فاخر بر اســاس ته رزهای باســتانی 
تنبور شروع و در ادامه با حمایت ومعرفی هنرمندان با استعداد وجوان 
برگزیده در جشنواره های سراسری موسیقی به جامعه هنری و دعوت 
از آنها به این گــروه فضایی را برای عرضه توانایی هایشــان در اجراهای 

زنده فراهم کرده است.
مریم شهبازی همخوان، نفیسه سادات عبدالبقایی نوازنده تنبور، زهره 
کرمی ســفیدی همخوان و نوازنده تنبور، عابدین ملکی نوازنده تنبور، 
مهدی مریدی نوازنده تنبور، فاطمه غلامــی نوازنده تنبور، تارا افضلی 
نوازنده تنبور، خشایار محمدی نوازنده تنبور، علیرضا گلبابایی نوازنده 
تنبور، ســید ســیروان یادگاری نوازنده تنبور، رهــا افضلی همخوان، 
نوازنده تنبور، شــهریار امینی نوازنــده تنبور، معین صفــری نوازنده 
تنبورســیامک عزیززاده نوازنده دف، بصیرا حسین پناهی نوازنده دف، 
مهدی میری زاده نوازنده تــار باس، رضا احمــدی نوازنده کنترباس، 
همایون کاکی نوازنــده کمانچه هنرمندانی کــه در اجرای پیش رو در 
ترکیب گــروه »تنبورنوازان واله« روی صحنــه می روند از هنرمندانی 
هستند که در اجرای پیش رو در ترکیب گروه »تنبورنوازان واله« روی 

صحنه می روند.

 تماشای تاریخ انقلاب در قاب مستند 
با حضور یک منتقد

مدرســه آزاد روزنامه نگاری با حضور محمدتقی فهیــم روزنامه نگار و 
منتقد سینما نشســت تخصصی »برای آزادی« را با موضوع سینمای 

سیاسی برگزار می کند.
 نشســت پژوهشــی »برای آزادی« در قالب یک گردهمایی پژوهشی 
با موضوع »ســینما و سیاست« در مدرســه آزاد روزنامه نگاری برگزار 
می شــود.در این نشســت محمدتقی فهیم منتقد و روزنامه نگار حوزه 
ســینما به ارایه نقطه نظــرات خود درباره رابطه ســینما و سیاســت 

می پردازد.
علاقه مندان برای شرکت در این نشســت می توانند از ساعت ۱۶ تا ۱۹ 
روز چهارشنبه بیستم دی به مدرســه روزنامه نگاری به نشانی خیابان 
شریعتی، نرسیده به ســه راه طالقانی، خیابان شــهید صالحی )میثاق 

چهارم(، پلاک۳۹ مراجعه کنند.

قاب

مدیرکل دفتر موســیقی وزارت ارشاد ضمن تماشای 
اجراهای شــانزدهمین جشــنواره موســیقی نواحی 
ایران، موســیقی اقــوام را فراگیرتریــن مولفه هویت 
اجتماعی دانســت کــه در عین کثرت، وحــدت را به 

ارمغان می آورد.
 به نقل از ستاد خبری شانزدهمین جشنواره موسیقی 
نواحی ایران، امیرحســین ســمیعی مدیــرکل دفتر 
موســیقی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی پس از 
تماشای اجراهای سومین شب این رویداد ملی دراین 
زمینه اظهار کرد: موســیقی اقوام، فراگیرترین مولفه 
هویت اجتماعی ما اســت و در عین کثــرت وحدت را 

برای ما به ارمغان می آورد.
وی افزود: موســیقی که از دیربــاز در لایه های زیرین 

فرهنگی ما جریان داشــته اســت همچون 
آداب و رسوم ما به یکدیگر متصل هستند و از 

هم وام می گیرند.
مدیــرکل دفتر موســیقی گفــت: مردم 
ما با موســیقی اقوام ایران مانوس و آشــنا 
هستند و شاهد هســتیم در این جشنواره 
اجــرای هنرمندان بزرگ موســیقی اقوام 

ایران، حس وحــدت و همدلی را در مــردم عزیز ما 
تقویت کرد. حتی بــرای عزیزانی که شــاید اصالتا 
بزرگ شــده منطقه ای دیگر باشــند اما موســیقی 
لرســتان را به خوبی می شناســند ویا با موســیقی 
جنوب آشنا هستند و ســرزندگی و پویایی موسیقی 
شمال کشور را به خوبی درک می کنند و از آن لذت 

می برند.
 موســیقی محلی از کودکی در لحظه لحظه 
زندگی ما جریان داشــته اســت و به نوعی 
می توانیــم بگوییم موســیقی اقــوام ایران 
زیرساختی ترین موسیقی ما است و بایستی 
تلاش کنیم که این موســیقی بیش از پیش 
در لایه های اصلی شــنیداری مــردم تزریق 

شود.
ســمیعی اظهار کرد: برخی دوســتان بر این تصور 
هســتند به دلیل اینکه موســیقی اقوام موســیقی 
بکری اســت بنابرایــن ضــرورت دارد در مجموعه 
یا موقعیت خاصی شــنیده شود اما اساســا اینگونه 
نیســت و این گونه موســیقی در شــادی و غم و در 

مناســک و آیین های ما نقش داشــته اســت، مانند 
آیین های عزاداری و یا مجالس شــادمانی و به طور 
کل در هر کجا که فرهنگ عامه ما نقش داشــته این 

موسیقی سرآمده بوده است.
مدیرکل دفتر موسیقی در پایان گفت: تلاش ما این 
است موســیقی نواحی ایران بیش از پیش در حوزه 
شنیداری مردم نقش گســترده تر و موثرتری را ایفا 
کند چرا که این موســیقی ریشه در ســنت های ما 

دارد. 
در زندگی مدرن، ابزارهای دیجیتال و فضای مجازی، 
ما را هر روز از واقعیات زندگــی دور می کنند، بنابراین 
بایســتی به باورها، هویت ملی و اعتقــادی مان توجه 

بیشتری داشته باشیم.

موسیقی

خریدار   مقوله کنســرت در ایران امروز 
به قله رســیده اســت؛ از روزگار نه چندان 
دوری که ۴۰۰ هزار نفر برای کنســرت، از 
کشور خارج می شدند تا امروز که ماهانه یک 
میلیون مخاطب ثابت، به تماشای اجراهای 
زنده موسیقی می نشینند، مسیر پرنوسان و 
دشواری طی شــد. گر چه از این نکته ها که 
توســط وزیر فرهنگ هم بیان شد، برداشت 

اشتباهی صورت گرفت.
یکی از دســتاوردهای مهمی که در دولت 
سیزدهم به وقوع پیوست، به تعادل رساندن 
حجم کنســرت های ماهانه در کشور است. 
این کنســرت ها فارغ از گونه های مختلف 
خود کــه در حوزه پاپ، ســنتی، نواحی و... 
برگزار می شــوند، عدالت فرهنگــی را در 
سراسر کشور برقرار کرده و حالا مردم سایر 
اســتان ها می توانند هماننــد پایتخت، به 
اجرای زنده خواننده مورد علاقه خود بروند.

بر همیــن مبنــا، اکنــون مدت هاســت 
کــه میانگیــن کنســرت ماهانه کشــور، 
حول وحــوش ۵۰۰ نوبــت اجــرا اســت. 
اجراهایی که اگر بخواهیم ظرفیت میانگین 
ســالن های آن را ۲۰۰۰ صندلــی در نظر 
بگیریــم، به عدد یــک میلیــون مخاطب 
می رســیم که قطعا یک شــاخص آماری 

قابل قبول به حساب می آید.
این اتفاق از این منظر مهم به نظر می رســد 
که اولا: هیــچ گاه طی ســالیان اخیر، تعدد 
کنســرت های کشــور به این عدد نرسیده 
بود. ثانیــا: هیــچ گاه تمامی اســتان های 
کشور، هم تراز با یکدیگر، از امکان کنسرت 
خوانندگان مختلف برخــوردار نبود و ثالثا: 
شور و حرارت کنســرت های ما به اندازه ای 
نبود که بخواهــد ماهانه منجر به جذب یک 

میلیون مخاطب شود.
عطش مخاطــب ایرانی بــرای حضور در 
کنســرت به اندازه ای اســت که طی نوروز 
ســال گذشــته که حجم کنســرت ها در 
کشــور، کم شــده بود، حدود ۴۰۰ هزار 
نفر از کشــور بــرای حضــور در اجراهای 
زنده خوانندگان فارســی زبان، از کشــور 
خارج شــدند تا به اصطلاح، با یک تیر، دو 
نشــان بزنند و همزمان که برنامه مسافرت 

نــوروزی آنها تنظیم شــده بــود، به یک 
کنسرت نیز می رفتند. هم چنان که همین 
عطش در پائیز سال گذشــته نیز به چشم 
آمد. زمانــی که خوانندگان داخل کشــور 
تحت فشــار رســانه های خارجی، مجبور 
شدند تا برای بیش از ۴ ماه، به روی صحنه 
نروند. در آن زمان نیــز برخی از مخاطبان 
جدی کنســرت، برای حضــور در اجرای 
زنده معدود خواننده فارسی زبان، از کشور 

خارج شدند.
از ششــم بهمن مــاه ســال گذشــته که 
کنسرت ها در کشــور با ابتکارعمل وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی، روی دور تند 
افتاد، اســتقبال مخاطبــان از این جریان، 
فوق العاده بود. زانکو، نخستین خواننده ای 
بود که پس از حوادث پائیز سال گذشته، به 
روی صحنه رفت و کمتر کسی گمان می برد 
که نخســتین اجرای این خواننده جوان، از 
سوی مردمی که رســانه های خارجی آنها 
را تحت عناوینی چون معتــرض یا داغدار 
می خواندند، مورد اســتقبال قــرار بگیرد 
اما صندلی های هر دو ســانس اجرای این 
خواننــده از مخاطب تکمیل شــد تا ثابت 

شود مردم ایران، تا این اندازه تشنه کنسرت 
هستند.

در ادامه، رضا صادقی، ســیروان خســروی 
و ماکان بنــد نیز به روی صحنــه رفتند که 
تمامی این اجراها با اقبال خیره کننده ای از 
سوی مخاطب همراه بود. پس از این اجراها 
نیز جشنواره موســیقی فجر برگزار شد که 
تمامــی اجراهای مردمــی آن، مورد توجه 
قرار گرفت. تنها در یک زمینه، ۱۲ خواننده 
پاپ، طی ۶ شــب به روی صحنه رفتند که 
بلیــت تمامی ایــن اجراها، در کســری از 

ساعت، تمام شد.
پس از جشــنواره موســیقی نیز ســونامی 
کنســرت در کشــور به راه افتــاد که این 
جریان تا به امروز، با شدت بسیاری در حال 
برگزاری اســت. شــدت این اتفاق تا جایی 
اســت که قیمت بلیت طی یک سال اخیر، 
طی ۲ نوبت گران شد تا امروز به سقف ۸۰۰ 
هزار تومان برسد. اما نه این عامل و نه رونق 
بازار سیاه بلیت های چندمیلیونی کنسرت 
نیز مانعی بر سر راه علاقمندان به حضور در 

اجراهای زنده فراهم نکرد.
طی یــک ســال اخیــر، تمــام بلیت های 

کنســرت ۶ خواننده، در کمتر از ۱۵ دقیقه 
به فروش رفت. روند تکمیل شــدن فروش 
ســالن دیگر خوانندگان نیز از ۱ ســاعت تا 
۴ روز در نوســان اســت که تمام این موارد 
نشــان می دهد مخاطبــان ایرانی، عطش 
بســیاری برای حضور در کنسرت خواننده 

موردعلاقه خود دارند.
همین چند روز پیش بــود که معاون هنری 
وزیر ارشــاد اعلام کرد که برای جشــنواره 
موســیقی امســال، چندین خواننده پاپ 
بــرای حضور در ایــن بخــش غیررقابتی، 
اعلام آمادگی کرده اند کــه این اتفاق، قطعا 
در نتیجه اســتقبال خیره کننده ای اســت 
که از اجراهای زنده کشــور به عمل می آید. 
جریانی که طی آن، مخاطــب یک میلیون 
ماهانه برای کنسرت تثبیت شده و این روند 
با آمدن خواننــدگان جدید، رو به فزونی نیز 

خواهد گذاشت.
بنابرایــن کنســرت به عنــوان یکــی از 
شاخصه های اصلی نشاط عمومی در کشور، 
به تــراز آمــاری مطلوبی رســیده که همه 
طرف ها را راضی نگه داشته و اکنون این امید 
می رود که مدیر جدید دفتر موسیقی وزارت 

ارشاد، با ابتکارعمل های خود، زمینه را برای 
رونق بیشــتر این اجراها که منجر به ارتقای 
سطح نشــاط اجتماعی در کشور می شود، 

فراهم کند.

برداشت اشتباه از سخنان وزیر و 
حاشیه هایی زودگذر

دو روز پیش هم، محمدمهدی اســماعیلی 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در سفری که 
به زنجان داشــت، گفته بود: برای حضور در 
اجراهای صحنه ای )کنسرت( نوروز ۱۴۰۱ 
حدود ۴۰۰ هزار نفر از کشــور خارج شدند 
اما سال گذشــته طی یک ماه یک میلیون 
نفر در داخل کشور برای حضور در کنسرت 
های داخلی شــرکت کردند کــه تاکنون 

سابقه نداشته است.
هرچند که این صحبت های وزیر، به صورت 
اشــتباه بازتاب داده شــد. در متن آن خبر 
به اشــتباه از زبان وزیر عنوان شــده بود که 
این یک میلیون مخاطب، از خارج کشــور 
به داخل آمده اند! اما خوشــبختانه صدای 
ضبط شده وزیر در آن مراسم، موجود بود و 
اثبات می کرد که دکتر اسماعیلی، براساس 
آمار کنســرت هایــی که در داخل کشــور 
برگزار شده است، اعلام کرده که هموطنان 
هنردوست ما در داخل کشور، از این برنامه 
های زنده استقبال کرده اند که رقمی قابل 

اعتنا و ارزشمند به حساب می آید.
اما غبــار این حاشــیه ها، هیــچ گاه اصل 
موضــوع را نمی توانــد پنهان کنــد. اصل 
موضوع این اســت که طی یک سال اخیر، 
با حمایت مســوولان فرهنگــی و هنری، 
اتفاقی در تاریخ موســیقی ایران به ویژه در 
حوزه اجراهای زنــده، رخ داده اســت که 
هیــچ گاه، نظیر آن را تجربــه نکرده بودیم. 
رونق کنســرت های موســیقی، واقعیتی 
است انکارناپذیر و البته افتخارآمیز. جامعه 
هنردوســت و هنرپرور ایرانــی، برخلاف 
فشــار تحریم های ناجوانمردانه اقتصادی، 
از صنعت-هنر موســیقی، آنچنــان دفاع 
جانانه ای کرد که همه حاشــیه ها، زودگذر 
و بی اهمیت خواهد بود. آفتاب هنر، در این 

سرزمین، هیچ گاه غروب نخواهد کرد.

تلاش مضاعف دولت برای تقویت موسیقی نواحی ایران

اسامی فیلم های چهل ودومین جشنواره بین المللی فیلم فجر اعلام شد
خریــدار   اســامی فیلم هــای حاضر در 
بخش های سودای ســیمرغ، فیلم اولی ها 
و پویانمایــی چهل ودومیــن جشــنواره 

بین المللی فیلم فجر اعلام شد.
 اسامی فیلم های راه یافته به چهل و دومین 
جشــنواره فیلم فجر دقایقی پیش توســط 
مجتبی امینی دبیر این رویــداد به صورت 

زنده از شبکه خبر اعلام شد.
در ابتدای این برنامــه مجتبی امینی گفت: 
قطار چهــل و دومین جشــنواره فیلم فجر 
مســیر خود را آغاز کرده و شروع به حرکت 
کــرده و وارد فصل جدیدی از جشــنواره 
شــدیم. هیات انتخــاب حدود یــک ماه 
فعالیت خــود را انجــام داد و بازبینی ۱۰۶ 
اثر را انجام دادند و ســحرگاه شب گذشته 
جمع بندی انجام شــد و آثار راه یافته اعلام 

می کنیم.
دبیر چهل ودومین جشنواره بین المللی 
فیلم فجر افــزود: هفت نفــر از اعضای 
هیــات انتخاب کــه کمــک کردند در 
انتخــاب آثــار بخــش ملــی داریوش 
ارجمنــد، حســین زندبــاف، روح الله 
عباســیان،  محمدرضــا  ســهرابی، 
محمدحســین لطیفی، احمد مرادپور و 

محمدحسین نیرومند بودند.
۲۲ اثــر در بخش رقابتی حضــور دارند که 

عبارتند از:

بخش سودای سیمرغ:
»آبــی روشــن« بــه کارگردانی قاســم 
لطفی خواجه پاشــا و تهیه کنندگی ســید 

محمدحسین میری
»آســمان غرب« بــه کارگردانــی محمد 

عســگری و تهیه کنندگی حبیب اله والی 
نژاد

»آغوش باز« به کارگردانی بهروز شعیبی و 
تهیه کنندگی علیرضا سرتیبی

»احمد« به کارگردانی امیر عباس ربیعی و 
تهیه کنندگی حبیب اله والی نژاد

»بهشــت تبهکاران« به کارگردانی مسعود 
جعفری جوزانی و تهیــه کنندگی فتح الله 

جعفری جوزانی و علی قائم مقامی
»پرویز خان« به کارگردانــی علی ثقفی و 
تهیه کنندگی ســازمان هنری رســانه ای 

اوج
»تابســتان همان ســال« بــه کارگردانی 

محمود کلاری و تهیه کنندگی علی اوجی
»تمساح خونی« به کارگردانی جواد عزتی 

و تهیه کنندگی کامران حجازی
»دروغ های زیبا« بــه کارگردامی مرتضی 
آتش زمزم و تهیه کنندگــی مرتضی آتش 

زمزم
»دســت ناپیدا« به کارگردانی انســیه شاه 
حســینی و تهیه کنندگی ســید ســعید 

سیدزاده
»دو روز دیرتر« به کارگردانی اصغر نعیمی 

و تهیه کنندگی محسن شیرازی
»شه ســوار« به کارگردانی حسین نمازی و 

تهیه کنندگی حسین نمازی
»شور عاشقی« به کارگردانی داریوش یاری 

و تهیه  کنندگی داریوش یاری
»صبح اعدام« به کارگردانی بهروز افخمی و 

تهیه کنندگی علی شیر محمدی
»صبحانه با زرافه ها« به کارگردانی سروش 

صحت و تهیه کنندگی مصطفی احمدی
»قلب رقه« به کارگردانــی خیراله تقیانی 

پور و تهیه کنندگی سعیدپروینی
»مجنــون« بــه کارگردانی مهدی شــاه 

محمدی و تهیه کنندگی عباس نادران
»معجزه پروین« بــه کارگردانی محمدرضا 
ورزی و تهیه کنندگی محمدرضا شــریفی 

نیا
»میرو« به کارگردانی حسین ریگی و تهیه 

کنندگی سعید الهی
»نبودنت« به کارگردانــی و تهیه کنندگی 

کاوه سجاده حسینی
»نپتون« بــه کارگردانی محمــد ابراهیم 

غفاریان و تهیه کنندگی سیاوش امین پور
»نوروز« به کارگردانی سهیل موفق و تهیه 

کنندگی محمدرضا نادری

بخش فیلم اولی ها:
»آپاراتچــی« بــه کارگردانــی قربانعلی 
طاهرفر و تهیه کنندگی ســجاد نصراللهی 

نسب
»باغ کیانوش« به کارگردانی رضا کشاورز و 

تهیه کنندگی محمدجواد موحد
»بــی بــدن« بــه کارگردانــی مرتضــی 
کنندگــی  تهیــه  و  حســینعلی زاده 

سیدمصطفی احمدی
»پرواز ۱۷۵« به کارگردانی محمدحســین 

حقیقت و تهیه کنندگی سعید شرفی کیا
»پرویز خان« بــه کارگردانی علی ثقفی و 
تهیه کنندگی ســازمان هنری رسانه ای 

اوج
»تمساح خونی« به کارگردانی جواد عزتی 

و تهیه کنندگی کامران حجازی
»شکار حلزون به کارگردانی محسن جسور 

و تهیه کنندگی مصطفی سلطانی

»ظاهر« به کارگردانی حســین عامر و تهیه 
کنندگی کانون پرورش فکــری کودکان و 

نوجوانان
»قلب رقه« به کارگردانــی خیرالله تقیانی 

پور و تهیه کنندگی سعید پروینی
»مجنــون« بــه کارگردانی مهدی شــاه 

محمدی و تهیه کنندگی عباس نادران
»ملکه آلیشــون« به کارگردانــی ابراهیم 
نور آور محمــد و تهیه کنندگــی ابراهیم 

نورآورمحمد
»نپتون« بــه کارگردانی محمــد ابراهیم 

غفاریان و تهیه کنندگی سیاوش امین پور

بخش پویانمایی: 
حســین  کارگردانــی  بــه  »ببعــی« 
صفــارزادگان، میثــم حســینی و تهیــه 

کنندگی محمدمهدی مشکوری

»رویا شهر« به کارگردانی محسن عنایتی و 
تهیه کنندگی مصطفی حسن آبادی

»ســاعت جادویی )ســفر به تاریکی(« به 
کارگردانی محمــد بصیری نیــک و تهیه 

کنندگی محمدمهدی نجفی راد
»شمشــیر و اندوه« بــه کارگردانی عماد 
رحمانی، مهرداد محرابــی و تهیه کنندگی 

مهدی جعفری

فیلم های رزرو:
»مسخ نرگس« به کارگردانی حامد علیزاده 

و تهیه کنندگی سعید شریفی کیا
»شوماه« به کارگردانی مژگان بیات و تهیه 

کنندگی عبدالمحمد نجیبی
چهل و دومین جشواره فیلم فجر به دبیری 
مجتبــی امینــی ۱۲ تا ۲۲ بهمــن ۱۴۰۲ 

برگزار خواهد شد.



کیومرث هاشمی:

اعتقادی به ستاد بازی های آسیایی ندارم
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میدان

خریدار  وزیــر ورزش و جوانان با بیان این 
که این وزارتخانه در امــور کمیته المپیک 
و پارالمپیک دخالت نخواهــد کرد، گفت: 
اعتقادی به ســتاد بــازی های آســیایی و 
المپیک نــدارم چرا که رســالت هر بخش 

مشخص است.
 کیومرث هاشمی در مجمع عمومی کمیته 
ملی پارالمپیــک به دیــدار اول آذر جامعه 
ورزش با مقــام معظم رهبری اشــاره کرد 
گفت: دیــدار اثرگذاری بــود، صحبت های 
ایشــان همیشــه اثرگــذار بوده امــا این 
مســوولان هســتند که باید صحبت های 

ایشان را رهنمود کنند.
وزیر ورزش تاکید کرد: مقام معظم رهبری 
در صحبت های خود ۱۱ تشکر ویژه داشت، 
ایتها نشان می دهد کارهای فرهنگی مورد 
توجه مقام معظم رهبری است. باید این نگاه 

را پررنگ تر کنیم.
هاشــمی با بیان اینکه »ایران فری، ورزش 
قوی« شــاه بیت صحبت های آقا بود، تاکید 
کرد: این یــک فرصت برای ورزش اســت، 
خوشبختانه رییس جمهور و دیگر مسوولان 
توجــه دارنــد، ورزش فرصتی اســت که 
خدمات کشورمان را به ســمع و نظر جهان 

برسانیم.
وزیر ورزش تاکیــد کرد: اعتقــاد دارم هر 
حوزه باید کار خود را انجام دهد و از تداخل 
فعالیت هــا جلوگیری کنیــم، وزارت البته 
موظف اســت حمایت خود را انجام دهد به 
همین دلیل در جلسه ای که پیش از هانگژو 
داشــتم، گفتم اعتقادی به ستاد بازی های 
آســیایی و المپیک ندارم چرا که رسالت هر 
بخش مشخص است. ما هم بنایی بر دخالت 
نداریم اما جایی نیاز باشد تذکر دهیم، نظر 

دهیم و کمک کنیم، ورود می کنیم.

وی تاکید کرد: برای کمیتــه ملی المپیک 
و پارالمپیک این شــان را قائل هســتیم که 
اســتقلال خود را داشــته باشــند، این دو 
کمیته، هیات اجرایی دارند و ما در امورشان 
دخالت نمی کنیم اما جایی نشست یا جلسه 

باشد، حاضر می شویم.
وزیــر ورزش در ادامه بــا تاکید بــر اینکه 
حفظ جایگاه دومــی ایــران در بازی های 
پاراآســیایی مهم و سخت اســت، گفت: ما 
در هانگژو بــا ۴۴ طلا دوم شــدیم اما ژاپن 
در جاکارتــا ۴۵ طلا گرفــت، در بازی های 
پاراآســیایی پیش رو میزبان است و همین 
کار ما را برای حفظ دومی سخت تر می کند، 
این موضــوع باید در دســتور کار مجموعه 

ورزش کشور باشد.

هاشمی با بیان اینکه سیاســت کیفی باید 
تقویت و به جد دنبال شــود، گفت: ما از این 
سیاســت حمایت می کنیم، کاروان کیفی 
یعنی از ۱۶ رشته اعزامی در ۱۵ رشته مدال 
گرفتیم. باید برای پاریس این سیاســت به 

صورت جدی دنبال شود.
وزیر ورزش با اشــاره به اینکه طرح کمیته 
ملی پارالمپیک به سمت جوانگرایی است، 
گفت: طرح یاران ســلیمانی بخشی از این 
طرح اســت، ما در وزارت اموزش و پرورش 

هم ظرفیت خوبی برای جوانگرایی داریم.
وی با بیان اینکــه در کل کیفــی گرایی و 
حوانگرایــی بســیار مورد تاکید اســت بر 
اهمیت توجه به رشــته های پـُـر مدال هم 
تاکید کرد و بادآور شد: شــناگر آمریکایی 

۱۴ مدال گرفته و در ۴ رشته شرکت کرده 
اســت، او در یک المپیک ۸ مــدال گرفته 
اســت، این خاصیت رشــته های پرُمدال 
اســت. در کل می خواهم تاکیــد کنم که 
توجه ورزش کشور باید به سمت رشته های 

پرُمدال برود.
وزیــر ورزش در ادامه اشــاره ای به تفکیک 
رشته های پارالمپیک از فدراسیون ها داشت 
و گفت: باید این موضوع آســیب شناســی 
شود اما خوب اســت این کار یعنی به مرکز 
مطالعــات وزارت ورزش ســپرده شــود با 
محوریت پارالمپیک، یــک کارگروه هم در 
کمیته تشکیل شــود و بعد بررسی و جمع 

بندی شود.
هاشــمی تاکید کــرد: این روال امــا نباید 

بــه بازی هــای پارالمپیک آســیبی بزند، 
پارالمپیــک بســیار مهــم و متفــاوت از 
پاراآســیایی أســت و باید توجه ویژه به آن 

باشد.
وزیــر ورزش همچنین پیشــنهاد داد که 
بخشــی از برنامه های مراسم های افتتاحیه 
به ورزش زورخانه ای اختصاص داده شــود 
و در این زمینه اشــاره ای داشــت به دیدار 
اخیر جامعه ورزش بــا مقام معظم رهبری و 
برنامه های زورخانه ای که در آن دیدار اجرا 

شد.
وزیــر ورزش در مورد حمایــت از تیم ملی 
فوتبال برای حضور در جام ملت های آســیا 
گفت: صفر تــا صد این موضــوع در اختیار 
فدراســیون اســت با این حال ما جلساتی 
داشــته ایم، کمک های مالی هم شده است، 
البتــه به همه رشــته ها کمک شــده اما به 
فوتبال ویژه تر کمک شــده است. ان شالله با 
هدایت و همدلی خانــواده فوتبال، اعضای 
تیم ملی فوتبــال رقابت ســالم و منصفانه 

داشته باشد.
هاشــمی همچنیــن در مــورد انتقــاد 
ورزشــکارانی ماننــد زهرا نعمتی و ســاره 
جوانمردی از عدم حمایت ها گفت: همواره 
اعتقــاد دارم هــر مجموعه باید اســتقلال 
خود را داشــته باشد و پاســخگو باشد، آن 
بخشــی که مربوط به فدراســیون هاست 
فدراســیون ها باید پاســخ دهند و آنجا که 
کلان اســت باید وزارت پاســخگو باشــد. 
در مورد ایــن انتقادهــا هم روز گذشــته 
صحبت هایی شنیدم، با کمال میل آماده ام 
جلســه بگــذارم و دغدغه ها را بررســی و 
برطرف کنیم، وقتی مقــام معظم رهبری و 
رییس جمهور عنایت ویژه دارند، باید مورد 

توجه باشد.

برنامه های آلکاراس برای تقویت فهرست نساجی

 پرسپولیسی های سابق در قائمشهر هم تیمی می شوند؟
خریدار  سرمربی اســپانیایی نساجی به دنبال تغییر و 
تحولات در فهرست قرمزپوشان اســت تا بتواند تیمش 
در نیم فصــل دوم عملکــرد بهتری را از خــود به جای 

بگذارد.
مدیران باشــگاه نساجی در شــرایطی دومین استعفای 
مهدی رحمتــی را پذیرفتند و با جدایی این ســرمربی 
جوان موافق کردند که وحید رضایــی در دیدار با هوادار 
در کســوت ســرمربی موقت روی نیمکت قرمزپوشان 
قائمشــهری نشســت و در ۲ بازی پایانی نســاجی در 
نیم فصل نخست هم جانشین مهدی رحمتی به صورت 
رسمی مشخص شــد و لوکاس آلکاراس هدایت این تیم 
قائمشــهری را برعهده گرفت که البته شوک حضور او در 
تیم نساجی نتوانست اثرگذار باشــد و روند نتیجه گیری 

قرمزپوشان قائمشهری تغییری نکرد!
مازنی هــا در ۲ بــازی پایانی خود در نیم فصل نخســت 
با هدایــت لــوکاس آلــکاراس، ۲ شکســت یک گله را 
پذیرفتند تا با کســب ۱۰ امتیاز از ۱۵ مســابقه در رتبه 
پانزدهم جدول بــه کار خــود در نیم فصــل اول پایان 
بدهند. با توجه به حضور نساجی در منطقه قرمز جدول، 
سرمربی اسپانیایی این تیم به دنبال تقویت تیمش برای 

حضوری متفاوت در نیم فصل دوم اســت و امید دارد که 
با محقق شدن خواســته هایش در بازار زمستانه، شرایط 
برای نســاجی در نیم فصــل دوم تغییر کنــد و آن  ها با 
ســیمایی متفاوت در رقابت  ها حضور یابنــد و از منطقه 

قرمز جدول فاصله گیرند.

بازیکنانی که آلکاراس نمی خواهد
علا عبــاس مهاجــم عراقی نســاجی کــه در نیم فصل 
حضورش در جمع قرمزپوشــان قائمشهری تنها یک بار 
در لیگ برتر موفق به گلزنی برای نســاجی شــد، اولین 
خروجی این تیم در بازار زمســتانه بود و با چراغ ســبز 
لوکاس آلکاراس او از فهرست نساجی خارج شد. در کنار 
عباس، گفته می شود که ســرمربی اسپانیایی نساجی از 
عملکرد خوزه آنتونیو دلگادو هم رضایت ندارد و احتمالاً 
این هافبک باتجربه اســپانیایی هم از جمــع بازیکنان 

نساجی جدا خواهد شد.
 محمدرضا مهــدی زاده مدافع میانی و احمد موســوی 
مدافع راســت نســاجی در نیم فصل نخســت هم دیگر 
بازیکنانی هســتند که لوکاس آلکاراس نسبت به حفظ 

آن ها در فهرست تیمش اعلام بی نیازی کرده است.

تقویت خط دفاع با جذب 2 مدافع باتجربه؟
آلــکاراس یکــی از اولویت هــای خــود را تقویت خط 
دفاعی نساجی قرار داده اســت. گفته می شود در حالی 
نام محمدرضا مهدی زاده در فهرســت مازاد ســرمربی 
نساجی قرار گرفته که گزینه موردنظر او برای جانشینی 
مهدی زاده، هادی محمدی است. محمدی از سوی ژوزه 
مورایس از فهرست سپاهان کنار گذاشته شد و به عنوان 
بازیکن آزاد در بازار زمستانه حضور دارد و گفته می شود 
که مذاکرات اولیه با او برای حضور در نساجی انجام شده 
اســت. همچنین به جای احمد موســوی، آلــکاراس از 
مدیران باشگاه نساجی خواسته تا شرایط حضور مهدی 
تیکدری نژاد را در فهرســت تیمش فراهــم کنند که با 
توجه به تحت قرارداد بــودن تیکدری نژاد و حضورش در 
فهرست گل گهر، مدیران باشــگاه نساجی برای جذب او 

چالش بزرگی را در مقابل خود می بینند.

2 پرسپولیسیِ سابق به خط حمله نساجی 
رونق می دهند؟

رضا دهقانی وینگر ســابق پرســپولیس کــه در نیم فصل 
نخست لیگ بیست وسوم در اســتقلال خوزستان حضور 

داشــت و بخش مهمی از فصل را به دلیــل مصدومیت از 
دست داد، دیگر بازیکنی اســت که گفته می شود مدیران 
باشگاه نساجی مطابق خواســته کادرفنی با او وارد مذاکره 
شــده اند و رایزنی ها با دهقانی در حال انجام اســت. برای 
تقویت خــط حمله هــم لوکاس آلــکاراس نــام محمد 
عباس زاده را به جای علا عباس پیشــنهاد داده که با توجه 
به علاقه عباس زاده برای بازگشت به نساجی و قرار گرفتن 
در فهرست مازاد خوان ایگناســیو مارتینس، رقم خوردن 
این انتقال چندان دور از ذهن به نظر نمی رســد. مازنی ها 
پیش از پایان نیم فصل نخســت ســعید آقایی را به عنوان 
نخســتین در دوران حضور لوکاس آلــکاراس به خدمت 
گرفتند و باید دید در ادامه فعالیت نقل وانتقالاتی مدیران 
باشگاه نساجی، کدام بازیکنان در بازار زمستانه به عضویت 
این تیم پرطرفــدار درخواهنــد آمد و آیا خواســته های 

نقل وانتقالاتی آلکاراس محقق خواهد شد یا خیر.

نخستین تجربه 10 بازیکن تیم ملی
میراث دو سرمربی به امیر قلعه نویی رسید

تیم ملی فوتبــال ایران در حالــی گام در جام ملت های آســیا خواهد 
گذاشــت که ۱۰ بازیکن برای نخســتین بار این مســابقات را تجربه 
خواهند کرد و ۲ بازیکن هم برای چهارمین بار این رویداد را پشــت سر 

می گذارند.
تیم ملی فوتبال ایران تلاش می کند در جام ملت های آسیا با درخشش 
بازیکنان بتواند چهارمین قهرمانی خود را در این مســابقات به دســت 
بیاورد و به طلسم ۴۷ ســاله پایان دهد. اما یکی از انتقاداتی که از سوی 
جامعه فوتبال کشور به لیســت امیر قلعه نویی می شود میانگین سنی 
بالای بازیکنان این تیم اســت. در حال حاضر ملی پوشان کشورمان با 

میانگین سنی ۲۹ سال دومین تیم پیر این مسابقات است.
برخی معتقدند این مساله نشان از تجربه بالای بازیکنان تیم ملی است 
و می توانند در این دوره عملکرد بهتری نسبت به دوره های قبل از خود 
به نمایش بگذارند و برخی دیگر هم این مساله را یک ضعف برای تیمی 
می دانند که باید حدود ۲ ســال دیگر در جام جهانــی ۲۰۲۶ به میدان 
برود و عدم حضور بازیکنــان جوان می تواند در بلندمــدت به این تیم 

آسیب بزند.
در بیــن بازیکنانی که در حــال حاضر به تیم ملی دعوت شــده اند ۱۰ 
بازیکن اولین حضور خــود را در جام ملت های آســیا تجربه می کنند. 
صادق محرمی، شجاع خلیل زاده، سعید عزت اللهی، رضا اسدی، علی 
قلی زاده، مهدی قایدی، ســید حسین حســینی، آریا یوسفی، سامان 
فلاح و شهریار مغانلو بازیکنانی هســتند که پیش از این تجربه حضور 
در جام ملت های آسیا را نداشــتند و امیدوارند در نخستین حضور خود 
در این مسابقات بتوانند تاریخ سازی کنند. میانگین سنی ۱۰ بازیکنی 
که نخســتین حضور ملی خود در جام ملت های آسیا را تجربه می کنند 

۲۷ سال است.
نکته قابل توجه این اســت که از بین این بازیکنان، سعید عزت اللهی و 
علی قلی زاده جام ملت های ۲۰۱۹ را به دلیل مصدومیت از دست دادند 
و شجاع خلیل زاده که در آن روزها ۳۰ ســاله بود پشت سد سیدجلال 
حسینی و هادی عقیلی قرار داشت و شــهریار مغانلو هم که اکنون ۲۹ 
ســاله اســت رقبای قدری در آن دوره داشــت. صادق محرمی هم در 
اردوی تیم ملی حضور داشــت اما پیش از آغاز جام ملت های ۲۰۱۹ از 

لیست کارلوس کی روش خط خورد.
در بین بازیکنان تیم ملــی ۱۴ نفر به عنوان لژیونر حضــور دارند و ۱۲ 

بازیکن از لیگ برتر به تیم ملی دعوت شده اند.

جام ملت های 2019 امارات
تیم ملی ایران در مســابقات جام ملت هــای ۲۰۱۹ آســیا با هدایت 
کارلوس کــی روش در مرحله نیمه نهایــی در دیداری که بــا اتفاقات 
عجیبی توام بــود با نتیجه ۳ بر صفر از ژاپن شکســت خورد و شــانس 

حضور در دیدار نهایی را از دست داد.

علیرضا بیرانوند، احســان حاج صفی، روزبه چشمی، میلاد محمدی، 
امیــد ابراهیمی، کریم انصــاری فرد، محمدحســین کنعانی زادگان، 
ســامان قدوس، مهدی ترابــی، مهدی طارمی، علیرضــا جهانبخش، 
مجید حسینی، سردار آزمون، پیام نیازمند و رامین رضائیان بازیکنانی 
هستند که در جام ملت های ۲۰۱۹ در لیست تیم ملی حضور داشتند و 

در جام ملت های پیش رو هم همچنان در تیم ملی هستند.
احسان حاج صفی در جام ملت های ۲۰۱۹ با ۱۰۱ بازی ملی بیشترین 
تعداد بازی را در بین نفرات دعوت شــده به تیم ملی داشــت و مسعود 
شجاعی با ۳۴ سال ســن مســن ترین بازیکن تیم ملی بود. تیم ملی با 
میانگین سنی ۲۷ سال پای به این مســابقات گذاشته بود. ضمن اینکه 
در آن دوره از مســابقات ۱۲ نفر از نفرات دعوت شده به تیم ملی لژیونر 

بودند.

جام ملت های 201۵ استرالیا
تیم ملی فوتبال ایران در جام ملت هــای ۲۰۱۵ هم با هدایت کارلوس 
کی روش راهی مسابقات شــد و در مرحله یک چهارم نهایی با شکست 
برابر عراق در ضربات پنالتی نتوانســت راهی مراحل بالاتر شود. در بین 
نفراتی که در حال حاضر در تیم ملی هســتند امیــد ابراهیمی، کریم 
انصاری فرد، حاج صفی، رامین رضاییان، جهانبخش، آزمون و بیرانوند 
در ســال ۲۰۱۵ تیم ملی را همراهی کردند تا در مسابقات قطر سومین 

حضور خود را تجربه کنند.
جواد نکونام با ۳۴ سال ســن و ۱۵۸ بازی ملی باتجربه ترین بازیکن تیم 
ملی بود. ضمن اینکه در آن سال ۱۰ نفر از لیست ۲۳ نفری بازیکنان تیم 

ملی لژیونر بودند. میانگین سنی تیم ملی در این دوره ۲۶.۴ سال بود.

جام ملت های 2011 قطر
در جام ملت های آسیا در ســال ۲۰۱۱ تیم ملی ایران با هدایت افشین 
قطبی راهی مسابقات شــد. در آن دوره هم ملی پوشان ایران در مرحله 
یک چهارم نهایی برابــر کره جنوبی بــا نتیجه یک بر صفر شکســت 

خوردند تا از راهیابی به مرحله نیم نهایی ناکام بمانند.
کریم انصاری فرد و احســان حاج صفی بازیکنانی هســتند که در سال 
۲۰۱۱ هم در ترکیب تیم ملی ایران حضور داشتند تا چهارمین حضور 
خود در جام ملت های آســیا را در قطر تجربه کنند. نکته قابل توجه این 
است که در این سال تیم ملی ایران تنها ۲ لژیونر در ترکیب خود داشت. 
جواد نکونام و مســعود شــجاعی که در تیم اوساسونا اســپانیا حضور 
داشــتند تنها لژیونرها بودند. تیم ملی با میانگین سنی ۲۷ سال در این 

دوره حضور داشت.

جام ملت های 200۷ به میزبانی 4 کشور اندونزی، مالزی، تایلند 
و ویتنام

امیر قلعه نویی که در سال ۲۰۰۷ تیم ملی ایران را در جام ملت های آسیا 
رهبری می کرد در مرحله یک چهارم نهایی برابر کره جنوبی در ضربات 
پنالتی شکســت خورد و امیدوار اســت بتواند در قطر به مقامی بهتر از 
رتبه چهارم دســت پیدا کند. امیر قلعه نویی در آن ســال از حضور ۱۲ 

بازیکن لژیونر در ترکیب خود بهره می گرفت.

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف

شناسه آگهی: 1629378
و   ۱۴۰۲۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۸۶۹۲ و   ۱۴۰۲۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۸۶۹۳ شماره  رای  برابر 
۱۴۰۲۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۸۶۹۱ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتى تصرفات مالكانه بلا معارض کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۹۹۸ 
و ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۹۹۷ و ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۹۹۶ تقاضای -۱ آقای ناصر سعیدی به 
شماره شناسنامه و کد ملی ۲۱۱۰۱۱۲۸۴۰ صادره از گرگان فرزند غضنفر در سه دانگ از ششدانگ 
اعیانی یک قطعه زمین با بنای احداثی که ششدانگ عرصه آن وقف است ۲- آقای غلامرضا رضائی به 
شماره شناسنامه ۱۲۳۲ و کد ملی ۲۱۲۱۵۳۵۷۵۶ صادره از گرگان فرزند علی اصغر در یک و نیم دانگ 
از ششدانگ اعیانی یک قطعه زمین با بنای احداثی که ششدانگ عرصه آن وقف است - آقای جواد 
اصغری به شماره شناسنامه و کد ملی ۲۱۱۱۳۵۹۵۲۱ صادره از گرگان فرزند محمدرضا در یک و نیم 
دانگ از ششدانگ اعیانی یک قطعه زمین با بنای احداثی که ششدانگ عرصه آن وقف است؛ بمساحت 
کل عرصه: ۲۱۵/۳۰ متر مربع از پلاک شماره ۳۷۷۵ - اصلی واقع در اراضی شهری آستان قدس رضوی 
بخش یک حوزه ثبت گرگان طبق رای صادره حکایت از انتقال از مالک رسمی میثم سالار به متقاضی 
دارد لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی می شود از این رو اشخاصی 
که نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم نماید.

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۱۰/۰۵ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۱۰/۲۰
 مهدی شاه مهری سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک گرگان
 از طرف غلامرضا قاسمی 

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی: 1638780

سند مالکیت همگی و تمامی دویست و چهل سهم مشاع از ۷۳۵۰۴/۲۵ سهم یک و نیم دانگ 
مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۲۹۴۰۱۷ متر مربع تحت پلاک ۸۵ 
فرعی از ۲۸ فرعی از بخش ۵ قزوین به نام آقای حسین میرزا بابایی فرزند تقی به شماره ثبت 
۷۸۰۶۰ صفحه ۲۶۶ دفتر املاک جلد ۴۳۱ و شماره چاپی ۰۰۱۵۱۷۵ الف / ۸۷ مستند به 
سند رسمی شماره ۹۰۳۶ مورخ ۸۷/۴/۳۰ دفتر خانه ۴۷ قزوین سند مالکیت صادر و تسلیم 
گردیده است حال مالک آقای حسین میرزا بابائی با ارائه دو برگ فرم شهادت شهود به شماره 
وارده ۶۸۰۳۶۸۵۲ مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۱۱ مدعی شده که سند مذکور به علت سهل انگاری 
مفقود گردیده است و با سند مذکور معامله ای نشده و ثبت دفتر املاک موید این ادعا میباشد 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی ملک مزبور را نموده علیهذا مراتب به استناد ماده ۱۲۰ آئین 
نامه اصلاحی قانون ثبت اعلام میگردد تا هر کس به نحوی از هر انحاء نسبت به ملک مذکور 
حقی داشت و یا معاملاتی به نفع او شده و یا مدعی وجود سند نزد خود باشد از تاریخ انتشار 
این آگهی تا مدت ده روز ضمن مراجعه به این اداره اعتراض خود را با ارائه اصل سند مالکیت و 
سند و سند معامله تسلیم نماید و چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراض به این اداره نرسد و یا در 
صورت اعتراض اصل سند مالکیت ارائه نشود اداره ثبت المثنى سند مالکیت را طبق مقررات 
صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد این آگهی در یک نوبت به شرح فوق منتشر خواهد شد. (
صمد قدیم آبادی
سرپرست اداره ثبت اسناد واملاک منطقه 2 قزوین

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

شناسه آگهی: 1629729 م الف: 1922
برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد 
و املاک شهرستان سنندج تصرفات مالكانه بلا معارض 
متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله مشخصات 
املاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم 
آگهی میگرد در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 
مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی اخذ و 
تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور وعدم 
وصول اعتراض سند مالكیت طبق مقررات صادر خواهد شد 

صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
۱- ششدانگ یکبابخانه بنام آقای جعفر غلامی فرزند حسین 
صادره قروه به مساحت ششدانگ ۸۰/۵۳ متر مربع تحت 
پلاک ۵۰۰ فرعی از ۱۳ فرعی از ۱۱۲۴ اصلی بخش یک 
منطقه ۲ سنندج انتقالی برابر سند قطعی شماره ۶۴۵۵۸ 

مورخ ۱۳۹۶/۹/۸ دفتر ۲۱ سنندج
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۱۰/۵

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۲/۱۰/۲۰
 اداره ثبت منطقه دو سنندج

مفقودي
برگ سبز وسند سواری سمند ایکس ۷رنگ نقره ای متالیک 
۱۲۴۸۶۱۸۰۳۸۶وشاسی  موتور  شماره  ۱۳۸۶به  مدل 
نام حسن عربی  ایران ۵۴_۸۸۳د۴۳به  ۷۰۷۱۰۴۰۷وشهربانی 

علی اباد مفقود واز درجه اعتبار ساقط میباشد.
یزد

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف

شناسه آگهی: 1629378
و   ۱۴۰۲۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۸۶۹۲ و   ۱۴۰۲۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۸۶۹۳ شماره  رای  برابر 
۱۴۰۲۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۸۶۹۱ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتى تصرفات مالكانه بلا معارض کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۹۹۸ 
و ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۹۹۷ و ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۹۹۶ تقاضای -۱ آقای ناصر سعیدی به 
شماره شناسنامه و کد ملی ۲۱۱۰۱۱۲۸۴۰ صادره از گرگان فرزند غضنفر در سه دانگ از ششدانگ 
اعیانی یک قطعه زمین با بنای احداثی که ششدانگ عرصه آن وقف است ۲- آقای غلامرضا رضائی به 
شماره شناسنامه ۱۲۳۲ و کد ملی ۲۱۲۱۵۳۵۷۵۶ صادره از گرگان فرزند علی اصغر در یک و نیم دانگ 
از ششدانگ اعیانی یک قطعه زمین با بنای احداثی که ششدانگ عرصه آن وقف است - آقای جواد 
اصغری به شماره شناسنامه و کد ملی ۲۱۱۱۳۵۹۵۲۱ صادره از گرگان فرزند محمدرضا در یک و نیم 
دانگ از ششدانگ اعیانی یک قطعه زمین با بنای احداثی که ششدانگ عرصه آن وقف است؛ بمساحت 
کل عرصه: ۲۱۵/۳۰ متر مربع از پلاک شماره ۳۷۷۵ - اصلی واقع در اراضی شهری آستان قدس رضوی 
بخش یک حوزه ثبت گرگان طبق رای صادره حکایت از انتقال از مالک رسمی میثم سالار به متقاضی 
دارد لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی می شود از این رو اشخاصی 
که نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم نماید.

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۱۰/۰۵ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۱۰/۲۰
 مهدی شاه مهری سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک گرگان
 از طرف غلامرضا قاسمی 

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی: 1638780

سند مالکیت همگی و تمامی دویست و چهل سهم مشاع از ۷۳۵۰۴/۲۵ سهم یک و نیم دانگ 
مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۲۹۴۰۱۷ متر مربع تحت پلاک ۸۵ 
فرعی از ۲۸ فرعی از بخش ۵ قزوین به نام آقای حسین میرزا بابایی فرزند تقی به شماره ثبت 
۷۸۰۶۰ صفحه ۲۶۶ دفتر املاک جلد ۴۳۱ و شماره چاپی ۰۰۱۵۱۷۵ الف / ۸۷ مستند به 
سند رسمی شماره ۹۰۳۶ مورخ ۸۷/۴/۳۰ دفتر خانه ۴۷ قزوین سند مالکیت صادر و تسلیم 
گردیده است حال مالک آقای حسین میرزا بابائی با ارائه دو برگ فرم شهادت شهود به شماره 
وارده ۶۸۰۳۶۸۵۲ مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۱۱ مدعی شده که سند مذکور به علت سهل انگاری 
مفقود گردیده است و با سند مذکور معامله ای نشده و ثبت دفتر املاک موید این ادعا میباشد 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی ملک مزبور را نموده علیهذا مراتب به استناد ماده ۱۲۰ آئین 
نامه اصلاحی قانون ثبت اعلام میگردد تا هر کس به نحوی از هر انحاء نسبت به ملک مذکور 
حقی داشت و یا معاملاتی به نفع او شده و یا مدعی وجود سند نزد خود باشد از تاریخ انتشار 
این آگهی تا مدت ده روز ضمن مراجعه به این اداره اعتراض خود را با ارائه اصل سند مالکیت و 
سند و سند معامله تسلیم نماید و چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراض به این اداره نرسد و یا در 
صورت اعتراض اصل سند مالکیت ارائه نشود اداره ثبت المثنى سند مالکیت را طبق مقررات 
صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد این آگهی در یک نوبت به شرح فوق منتشر خواهد شد. (
صمد قدیم آبادی
سرپرست اداره ثبت اسناد واملاک منطقه 2 قزوین

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

شناسه آگهی: 1629729 م الف: 1922
برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد 
و املاک شهرستان سنندج تصرفات مالكانه بلا معارض 
متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله مشخصات 
املاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم 
آگهی میگرد در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 
مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی اخذ و 
تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور وعدم 
وصول اعتراض سند مالكیت طبق مقررات صادر خواهد شد 

صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
۱- ششدانگ یکبابخانه بنام آقای جعفر غلامی فرزند حسین 
صادره قروه به مساحت ششدانگ ۸۰/۵۳ متر مربع تحت 
پلاک ۵۰۰ فرعی از ۱۳ فرعی از ۱۱۲۴ اصلی بخش یک 
منطقه ۲ سنندج انتقالی برابر سند قطعی شماره ۶۴۵۵۸ 

مورخ ۱۳۹۶/۹/۸ دفتر ۲۱ سنندج
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۱۰/۵

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۲/۱۰/۲۰
 اداره ثبت منطقه دو سنندج

مفقودي
برگ سبز وسند سواری سمند ایکس ۷رنگ نقره ای متالیک 
۱۲۴۸۶۱۸۰۳۸۶وشاسی  موتور  شماره  ۱۳۸۶به  مدل 
نام حسن عربی  ایران ۵۴_۸۸۳د۴۳به  ۷۰۷۱۰۴۰۷وشهربانی 

علی اباد مفقود واز درجه اعتبار ساقط میباشد.
یزد

چهره
یک رسانه عربی خبر داد

جام ملت های آسیا آخرین حضور برانکو در عمان
یک رســانه عربی در گزارشــی به تیم ملی فوتبال عمان پرداخت و عدم 
نتیجه گیری در جام ملت های آســیا را پایان همکاری فدراسیون فوتبال 

این کشور با برانکو ایوانکوویچ دانست.

 در حالی که پــس از پایان همکاری یحیی گل محمدی با پرســپولیس، 
گمانه زنی هایی مبنی بر بازگشــت برانکو ایوانکوویچ ســرمربی تیم ملی 
فوتبال عمان به تیم پرســپولیس مطرح و حتی رضا درویش مدیرعامل 
سرخپوشان این خبر را تایید کرد، خبرگزاری معتبر »france۲۴« زاویه 
جدیدی به این خبر داد و تاکید کرد برانکو در پایان جام ملت های آسیا از 
عمان جدا خواهد شد.در مطلب این سایت آماده است: برانکو ایوانکوویچ 
در ســال ۲۰۲۰ و به جای »اروین کومان« هدایت تیم ملی فوتبال عمان 
را بر عهده گرفت و در ســال ۲۰۲۱ قرارداد خود را به مدت دو ســال و تا 
پایان جام ملت های آسیا با این تیم تمدید کرد. این مربی کروات در عمان 
از محبوبیت بالایی برخوردار نیســت و پس از شکســت یک بر صفر ماه 
گذشته مقابل قرقیزســتان در مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۶ انتقادات از او 
به بالاترین سطح ممکن رسید.حتی پس از دیدار با قرقیزستان، اتحادیه 
فوتبال عمان بیانیه ای صادر کرد و در آن از هواداران فوتبال این کشــور 
در مقابل انتقاداتــی که از برانکو می کردند، دفاع کــرد. به نظر می آید که 
در صورت عدم نتیجه گیری در جام ملت های آســیا قرارداد این مربی با 
فدراســیون فوتبال عمان تمدید نخواهد شد و باید او را جدا شده دانست.

برانکو در نشســت خبری هم عنوان کرد که هیچ قولی به هواداران عمانی 
بابت قهرمانی نمی دهد و فقط تلاش می کند تا این تیم بهترین عملکرد را 

در این مسابقات از خود به نمایش بگذارد.



استان

کرمانشــاه _حســنا فخــارزاده   فرمانــده انتظامــی 
اســتان بــا اشــاره بــه جایــگاه والای زن در دیــن اســام 
و نظــام مقــدس جمهــوری اســامی، گفــت: امنیــت و 
آرامــش ارمغــان حضور زنــان در جامعــه اســامی ایران 

است.
بزرگداشــت  ســردار "مهــدی حاجیــان" در همایــش 
روز زن و مــادر ویــژه کارکنــان زن انتظامــی اســتان کــه 
در مهمانســرای پردیــس کرمانشــاه برگــزار شــد، اظهــار 
داشــت: زن در دین اســام دارای جایگاه بسیار رفیعی 

است.
وی ادامــه داد: بانــوان در محیــط خانــواده امنیــت و 
آرامش را حکمفرما می کنند و با نشــاطی کــه به محیط 
زندگی مــی بخشــند دیگــر اعضــای آن خانــواده را برای 
فعالیــت هــای روزمــره و امــورات اجتماعــی آمــاده مــی 

کنند.
ســردار حاجیان تصریح کرد: بی تردید زنــان را می توان 
محــور خانــواده و اجتمــاع دانســت، افرادی کــه هرچه 
بانشاط تر باشند محیط خانواده و جامعه نیز پرشورتر 

و با نشاط تر خواهد بود.
رئیس پلیس استان کرمانشــاه افزود: زنان می توانند با 

تربیت فرندانی دلاور جامعه را به سمت کمال و توسعه 
پیش ببرنــد و عکس این قضیــه هم با تربیــت ناصحیح 

امکان پذیر است.
وی همچنیــن بــا قدردانــی از تــاش هــای کارکنــان زن 
گر  پلیــس کرمانشــاه، گفــت: آن هــا عــاوه بــر اینکــه ایفا
نقش مادری و همســری هســتند به عنوان یک مصلح 

اجتماعی نیز حضوری پررنگ در میان مردم دارند.
ســردار حاجیان با اشــاره به نقش مهم بانوان پلیس در 
گــر حضور آن ها پررنگ  امنیت جامعه، گفت: مطمئنا ا
تر از همکاران مرد نباشــد کمرنگ تر هــم نخواهد بود و 
انتظامی اســتان به داشــتن چنین بانــوان قهرمانی که 
هم در منــزل به خوبی بــه ایفــای وظیفه مــی پردازند و 

هم در محیط کار افتخار می کند.
در پایــان ایــن مراســم بــا موافقــت فرمانــده انتظامــی 
اســتان 48 ســاعت مرخصی تشــویقی به کلیــه کارکنان 
زن انتظامــی اســتان شــامل رســمی، پیمانــی، خریــد 

خدمت و قراردادی تعلق گرفت.
تجلیل از دختران 2 تن از شــهدای انتظامی و تعدادی 
از بانــوان نمونــه پلیــس کرمانشــاه از دیگــر برنامه های 

این همایش بود.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه ای خواهران شهرستان گرگان:

 بیش از هزار و 400 نفر  از آموزش های مهارتی 
بهره مند شدند

گرگان-مهنازمحمدزمانــی   رئیــس مرکــز آمــوزش فنــی و حرفــه ای 
خواهران شهرســتان گرگان از آموزش به هزار و 464 نفر در 9 ماهه نخست 
ســال جاری خبر داد.زهرا فرامــرزی ،رییس مرکــز گفت: این آمــوزش ها در 
قالب 74 حرفــه و 141 دوره آموزشــی و 4 خوشــه آموزشــی برای گــروه های 
هــدف اعــم از آســیب دیــدگان اجتماعی)خانــواده هــای آســیب دیــده از 
غ التحصیان  اعتیاد(،پناهندگان و اتباع خارجی، دانش آموختگان و فار
و  خانــوار  سرپرســت  ،زنــان  دار خانــه  دانشگاهی،دانشــجویان،زنان 
غیــر  هــای  ســکونتگاه  کنین  هایشان،زندانیان،ســا خانــواده  اعضــای 
رســمی،متقاضیان مهارت آمــوزی و معتادین بهبــود یافتــه و متقاضیان 
مهارت آموزی  و افراد دارای معلولیت اجرا شــده اســت. فرامرزی افزود: در 
، در خوشــه فرهنگ  ، در خوشــه خدمات 303 نفر خوشــه صنعت 323 نفر
و هنر 823 نفر و در خوشــه کشــاورزی 15 نفر عملکرد آموزشــی این مرکز در 
بخش دولتــی بوده اســت. در ادامه رئیس مرکــز گفت: در آموزشــگاه های 
فنی و حرفه ای آزاد شهرســتان گرگان در 9 ماهه ســال جاری 8 هزار و 577 
نفر دوره آمــوزش های مهارتــی را در حوزه های خدمــات و فرهنگ و هنر و 
کشــاورزی و صنعت کســب کردند که از این تعــداد 5 هــزار و 861 نفر زن و 2 
هزار و 716 نفــر مرد در قالب 358 آموزشــگاه فعال بوده اســت.فرامرزی در 
پایان اشــاره کرد: در مجمــوع بخش دولتــی و خصوصی از ابتدای ســال تا 
کنون 6 هزار و 66 نفر پس از شــرکت در آزمون صاحیت حرفه ای موفق به 

دریافت گواهینامه مهارت شدند

ح آبرسانی پایدار   پیشرفت فیزیکی طر
وستاهای هلیله و بندرگاه به ۷۵ درصد رسید به ر

بوشهر  -هادی مینایی پور   ابوالحسن عالی در توضیح این
خبر اظهــار داشــت: طول خــط انتقــال از آبشــیرین کــن تا تاسیســات آب 
روســتاهای هلیلــه و بنــدرگاه پنــج هــزار و 200 متــر بــا ســایر 200 میلیمتر به 

اتمام رسیده است.
وی بیان کــرد: طول خط  انتقال از تاسیســات تا روســتای هلیلــه یک هزار 
و 500 متــر و طــول خــط انتقال از تاسیســات تــا روســتای بنــدرگاه به طول 
چهار هزار متــر در حال اجرا اســت. عالــی ادامــه داد: در طرح آبرســانی به 
روســتاهای هلیله و بندرگاه یک باب مخــزن یکهزار متر مکعبــی به همراه 
یک باب ســاختمان برق و کلر زنــی و یک باب ســاختمان دیزل بــه همراه 
کنون  محوطه ســازی و ایســتگاه پمپــاژ در حال اجــرا اســت. وی افــزود: تا
برای طرح هــای آبرســانی روســتاهای یاد شــده 250 میلیــارد ریــال اعتبار 

هزینه شده و برای اتمام طرح نیز 100 میلیارد ریال اعتبار نیاز است.
عالی عنوان کــرد: انتظار مــی رود با تکمیــل این طرح وضعیــت تامین آب 

شرب روستاهای هلیله و بندرگاه به میزان قابل توجهی افزایش یابد.

 برگزاری جشنواره فرهنگی هنری 
در شهر جدیدمهستان

-ترنم مظفری   در جشــنواره فرهنگی هنری شــهر جدید مهســتان  البرز
از مادران، همسران شهدا، هنرمندان تجلیل شد.

امــام جمعــه شــهر جدیــد مهســتان برگــزاری ایــن جشــنواره بــا محوریت 
مــادران و همســران شــهدا را بســیار حائز اهمیــت خوانــد و گفــت: تربیت 
فرزندان صالح توســط مادران نشــان دهنده نقش مهم مادر در خانواده 

است.
حجت الاسام صفدری به شهدای 8 سال دفاع مقدس و مدافعین حرم 
اشــاره کرد و گفــت: این ها فرزنــدان برومنــد این مــادران بودند کــه تربیت 
صحیــح مــادران، از آنــان الگو هــای بــی بدیــل ســاخت و امــروز ما بــه آنان 

افتخار می کنیم و مدیون آن ها هستیم.
مدیر عامل شرکت عمران شهر جدید مهستان هم از تدوین بر نامه های 
فرهنگی، هنری، ورزشی در این شــهر با هدف انگیزه بیشتر به شهروندان 
و تشویق برای زندگی و کار بیان کرد و گفت: پویایی شهر های جدید برای 
دولت بســیار ضروری اســت و این جشــنواره ها کمبود مســائل فرهنگی را 

جبران و استعداد نو را شناسایی می کند.
ع افزود: روند پرشتاب افزایش جمعیت شهرجدید مهستان  ذبیح الله زار
ایــن ضــرورت را ایجــاب می کنــد تــا ســرانه های خدماتــی نیــز متناســب با 
آن رشــد کنــد و ایــن اجتماعــات می توانــد مــا را در رســاندن بــه اهــداف 
فرهنگی و زندگی شــهری کمک کند. وی گفت: در ماه هــای اخیر در ابعاد 
مختلــف فعالیت های فرهنگی ورزشــی بــا محوریت ســالن های ورزشــی، 
ســرای محــات و خانــه هنرمنــدان رونقــی دوچنــدان گرفتــه اســت. وی 
افزود: برگــزاری کاس هــای متنوع آموزشــی، برپایی ایســتگاه های ورزش 
همگانی، مســابقات و جشــن های متنــوع از جملــه اقداماتی اســت که با 

استقبال خوب مردم در این شهر روبرو شده است.

فرمانده سپاه حضرت ابوالفضل )ع( لرستان:

 خدمت بی منت، نظام مردم سالاری دینی را 
از سایر نظام ها متمایز می کند

خــرم آباد-فرزانــه هداونــد   ایسنا/لرســتان فرمانــده ســپاه حضــرت 
گی هایــی کــه بحث نظــام مردم  ابوالفضــل)ع( لرســتان گفــت: یکــی از ویژ
سالاری دینی را از ســایر نظام ها جدا می کند، خدمت بی منت مسئولان، 

فرماندهان و کسانی است که در رأس کار هستند.
ســردار نعمت الــه باقــری، در حاشــیه برپایــی بیمارســتان صحرایــی در 
دهســتان تشــکن دوره چگنــی، در جمــع خبرنــگاران، ضمــن تســلیت 
چهارمین سالگرد شــهادت سرلشگر پاســدار شهید ســلیمانی و شهادت 
 ، جمعی از هموطنان در کرمان به دســت ایادی تروریســتی رژیم اشــغالگر

گفت: این روز و این ایام متعلق به شهید سلیمانی است.
گی هــا و شــاخصه های شــهید ســلیمانی مردم  وی ادامــه داد: یکــی از ویژ
داری مــردم یــاری اســت کــه در دوران 40 ســاله خدمــت، شــاهد خدمــت 
ایشــان به مردم چه در درون و چه در بیرون از مرزهای جمهوری اسامی 
گی هایی کــه بحث نظام  ایــران بودیم. این مســئول بیان کــرد: یکــی از ویژ
مــردم ســالاری دینــی را از ســایر نظام هــا جــدا می کنــد، خدمــت بی منت 
مســئولان، فرماندهان و کسانی اســت که در رأس کار هســتند و امروز این 

اتفاق در شهرستان چگنی در دهستان تشکن در حال اتفاق است.
باقــری افــزود: مجموعــه بســیج جامعــه پزشــکی مــا در کنــار مجموعــه 
دانشــگاه علــوم پزشــکی لرســتان امــروز کار بســیار زیبایی و یــک خدمت 
بی منت در این دهستان محروم و نیازمند در 20 حوزه درمانی و تخصصی 
رقم زدند.  فرمانده ســپاه حضرت ابوالفضل )ع( لرســتان با اشــاره به اینکه 
یکی از موضوعات ما در لرســتان بحث بیکاری و اشــتغال است، بیان کرد: 
مجموعه بســیج ســازندگی نیز در کنار دو مجموعه دیگر بــا وام های خود 
اشــتغالی و کارگاه های خانگی که راه اندازی کردند امروز در این دهستان 
موفق شــدند نزدیک به 50 شــغل را به صورت مســتقیم راه اندازی کنند و 
بحث کمک ها در حــوزه اشــتغال و محرومیــت زدایی در حــوزه درمان که 
امروز با توجه به هزینه های ســنگینی که در جامعــه در حوزه درمان مردم 
ما وجود دارد نیاز اســت که تداوم داشــته باشــد. وی تصریح کــرد: یک کار 
خوبی که در این حوزه صــورت می گیرد بحث تداوم زنجیره درمان اســت، 
گر بیمــاری را موفق نشــدند درمــان کنند و نیــاز به خدمات بیشــتر  یعنی ا

و بالاتری دارند این زنجیره را تا درمان کامل شخص، پیگیری می کنند.

بوشــهر  -رضــا حیــدری   شــهردار بنــدر بوشــهر بــا همراهــی سرپرســت 
معاونت خدمات شهری و جمعی از مدیران شــهرداری در راستای بررسی 

مشکات و مسائل شهری، از مناطق مختلف شهر بازدید کرد.
حســین حیدری در این بازدید، ضمن بررســی میدانی نواقص و مشکات 
شــهری گفت: جلب رضایت عمومی و برطرف کردن مشــکات شهروندان 
نیازمند تاش شبانه روزی است و مدیران ســازمان ها باید در راستای رفع 

نواقص بیش از پیش تاش کنند.
شــهردار بندر بوشــهر با تقدیر از زحمات و تاش های همکاران شــهرداری 
در خدمات رســانی بــه شــهروندان، ادامــه داد: بهبــود فضــای ســبز و 
کســازی مداوم  ، پا نورپردازی در پارک هــا، بهبود پیاده روی پارک ها و معابر
جــداول و محوطــه پارک هــا، جمــع آوری مــداوم نخاله های ســاختمانی و 
زباله ها، کاشــت گل و درخت در حاشــیه معابر و پارک ها و… مواردی اســت 
کــه بایــد بــه زودی انجــام شــود. حیــدری در ادامه بــا اشــاره بــه پروژه های 
اجراشده توســط شــهرداری، تصریح کرد: در ســال جاری پروژه های بزرگی 
نظیر تقاطع سردار سلیمانی، گذر سرتل به تنگک، بازگشایی چندین گذر 
پراهمیت نظیر خیابان شــهدای توحید و گذر عمارت ملک، احداث چند 
راســتگرد از جملــه راســتگرد ورودی شــهر و راســتگرد آزادی، افزایش بیش 

از ١٠ دســتگاه اتوبــوس شــهری، ایجــاد گذرهــای حیاتــی و پدافنــدی نظیر 
گذر مرکز تحقیقات و گــذر خواجه ها، ســنگفرش بافت قدیــم، احداث گذر 
ســامت، بهســازی پیاده رو خیابان ها و معابــر اصلی نظیر خیابان شــهید 
عاشــوری و خیابان بهشــت صادق، ایجاد و بهسازی پارک ســاحلی جفره، 
باغ بهزاد، پــارک نیایش و…، ســاخت و ترمیــم چمن های مصنوعی شــهر و 
بســیاری موارد دیگر انجام شده توانســته تا حدودی رضایت شهروندان را 
جلب کنــد اما گاهــی پاره شــدن یک کیســه زبالــه در یــک خیابان یــا هرس 

نامطلوب یه درخت می تواند نارضایتی به مراتب بیشتری را ایجاد کند.
شــهردار بنــدر بوشــهر در پایــان بــا اشــاره بــه لــزوم بهســازی و ترمیــم 
کیــد کــرد: بایــد رفــع عقب افتادگی  ها در مســائل  ایســتگاه های اتوبــوس تا
و مشــکات شــهری اولویت ما باشــد و انتظــار مــی رود مدیران ســازمان ها 
و مناطــق بــه ایــن مــوارد دقــت کننــد تــا در آســتانه ســال جدیــد نواقــص و 

مشکات جزیی شهر برطرف شود.
گفتنی است، مدیر شــهرداری منطقه ٢، مدیر ارتباطات و امور بین الملل، 
رئیس ســازمان مدیریت پسماند، سرپرست سازمان ســیما منظر و فضای 
ســبز شــهری و جمعــی از کارشناســان شــهرداری در ایــن بازدیــد شــهردار 

بوشهر را همراهی کردند.

شهر بو
 : شهردار بوشهر

عقب افتادگی ها باشد رفع  مدیران شهرداری  هدف 

اصفهان کرمانشاه

البرزالبرز

سرپرست اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خبر داد؛ 

کاهش تصادفات و تلفات جاده ای در محورهای مواصلاتی  کرمانشاه

ج دیدار رئیس و اعضای شوراهای اسلامی شهر با دادستان ساوجبلاغ وژه ورزشگاه ۶ هزار نفری انقلاب کر  تکمیل پر
تا دهه فجر

کرمانشــاه _حســنا فخــارزاده   سرپرســت اداره کل 
راهــداری و حمــل و نقــل جــاده ای اســتان کرمانشــاه 
گفت: اصلی ترین اهــداف راهبردی و رویکــرد ما؛ کاهش 

تصادفات و تلفات جاده ای است.
 سیدشهرام کهریزی گفت: اصلی ترین اهداف راهبردی و 
رویکرد ما؛ کاهش تصادفات و تلفات جاده ای است که به 
همین منظور و با انجام برنامه ریزی و اهداف کارشناسی 
شــده اقداماتــی در ایــن حــوزه انجــام شــده اســت. وی 
گفت: با کارشناسی های انجام شــده، یکی از مواردی که 
بیشترین تلفات جاده ای را در سال های گذشته داشته 
کبین موتورســوار درمحورهای روستایی و  اســت تردد را
فرعی بوده که برنامــه های گســترده ای در این خصوص 
انجام شــد و ما توانســته ایــم در 6 ماهه اول ســال جاری، 
تلفات جاده ای را در راه های روستایی و فرعی 100 درصد 

کاهــش دهیم و بــه صفر برســانیم. کهریــزی افــزود: برای 
انجام این مهــم، اقداماتی از جمله: برگــزاری کاس های 
آموزشــی بــا محوریــت رعایــت قوانیــن و مقــررات و اهداء 
کاه ایمنی انجام شــده و در 9 ماهه گذشــته ســال جاری 
کبیــن موتورســیکلت در روســتاها  طرح ایمــن ســازی را
و شهرســتان ها بصــورت مســتمر درحــال انجام اســت. 
تعــداد 586 کاه ایمنــی و 2 هــزار و 344 برچســب ایمنی 
کبیــن موتــور ســیکلت اهــداء و 840 نفــر ســاعت نیز  بــه را
کاس آموزشــی برگــزار شــده اســت. وی افــزود: ارتقــای 
ایمنی عابران پیاده، یکی دیگر از از اهداف راهبردی این 
اداره کل اســت که جامع هدف در طرح مدارس و دانش 
آموزان حاشــیه راه ها بوده و در 9 ماهه سال جاری، ایمن 
ســازی فیزیکی 4 مدارس حاشــیه راه هــا و آمــوزش 1 هزار 
و 950 نفر ســاعت دانش آموزان حاشــیه راه ها بــا برگزاری 
مســابقه و اهــداء جوایــز انجــام شــده اســت. کهریــزی 
در ادامــه دربــاره دیگــر اهــداف راهبــردی گفــت: کاهش 
معضل خســتگی در راننــدگان با برگــزاری و اجــرای طرح 
پویش همراهان ســفر ایمــن در راهدارخانه ها و مجتمع 
های خدمــات رفاهی، بهبــود رعایــت قوانیــن و مقررات 
راهنمایی و رانندگی با  انتشار کتابچه، بروشور، تبلیغات 
محیطــی بیلبــورد، انتشــار موشــن گرافی و اینفوگرافی در 
شــبکه های اجتماعی و صدا و سیمای استان کرمانشاه 
انجــام شــده کــه هــدف اصلــی؛ فرهنگ ســازی رعایــت 

قوانین و مقررات رانندگی است.

هشــتگرد-ترنم مظفــری   مهنــدس کاشــف رئیــس 
شــورای اســامی شــهر بــه  همــراه ســرکار خانــم صالحی 
نایب رئیس شورا و مهندس افشاری عضو شورا با حضور 
در دفتــر دادســتان جدیــد شهرســتان در خصــوص 

مشکات بزرگ شهر با وی گفتگو نمودند .
کاشــف بــا اشــاره بــه رویکــرد تعاملــی مدیریــت شــهری 
هشــتگرد به ویژه در دوره شورای ششــم ، رفع مشکات 
بــا تعامــل ســایر دســتگاه ها و به ویــژه دســتگاه قضــا را 

درخواست اعضای پارلمان شهری دانست .
وی گفــت : یکی از مشــکات شــهر کــه نیازمنــد حمایت 
و همراهــی دســتگاه محتــرم قضایــی می باشــیم تملک 
و تعریض معابر اســت . کاشــف افــزود : با توجــه به وجود 
بافت قدیمی در شهر هشتگرد به ویژه در بخش جنوبی 
ک و بناها  بلوار امام)ره( و شــهرک ینگی امام ، وقــوع اما
در مسیر طرح های شــهرداری ســبب گردیده تا مشکل 
تــردد شــهروندان مشــهود باشــد و اقدامات شــهرداری 
در زمینــه اصــاح هندســی معابــر و ایجــاد مســیرهای 
ک بــه  کمربنــدی و جایگزیــن بــدون تملــک ایــن امــا

نتیجه مطلوب نخواهد رسید .
ک  وی بیــان کرد : مکــرراً از شــهروندان محترمــی که اما
آن هــا در طــرح تعریــض قــرار دارد درخواســت شــده 

تــا بــا مراجعــه بــه شــهرداری ضمــن توافــق در ایــن امــر 
عام المنفعه مشــارکت نماینــد و حمایــت رئیس محترم 
دادگستری و دادســتان محترم را راه گشــای این مشکل 
دانســت .  صالحی نایب رئیس شــورا و رئیس کمیسیون 
بهداشت و آموزش شــورا به بخشــی دیگری از مشکات 

شهر اشاره کرد.
وی عــدم وجــود شــبکه هدایــت فاضــاب شــهری و 
تصفیه خانه را یکی از مشــکات بزرگ هشــتگرد دانست 
کمیتی می بایست متولیان  که با ورود دســتگاه های حا

موضوع به وظایف خود عمل نمایند .
صالحــی افــزود : درحال حاضــر با توجــه به شــیب مایم 
شــمال بــه جنــوب دامنــه البــرز و بالتبع شــهر هشــتگرد 
، آب هــای ســطحی و پســاب های خانگــی در بخــش 
جنوبــی بــه انهــار کشــاورزی وارد می گردنــد کــه نیازمند 
سامان دهی است . صالحی سامان دهی پساب حاصل 
از تصفیه خانه شهر جدید مهســتان و همچنین پساب 
خروجــی از شــهرک صنعتی هشــتگرد و ورود بــه مناطق 
مسکونی را یکی از مشــکات بزرگ برشــمرد که علی رغم 
پیگیری هــای مدیریــت شــهری بــه نتیجه ای نرســیده 
اســت و از آمادگی مدیریت شــهری بــرای بهره بــرداری از 

این پساب ها جهت آبیاری فضاهای سبز خبر داد .

-ترنــم مظفــری   اســتاندار البــرز گفــت: درصــدد  البرز
هستیم مجموعه ورزشــی 6 هزار نفری انقاب کرج را در 

دهه مبارک فجر مورد بهره برداری قرار دهیم.
مجتبــی عبداللهــی در حاشــیه بازدیــد از رونــد تکمیــل 
پروژه ورزشــگاه 6 هزار نفری انقاب کــرج ضمن محکوم 
کــردن حادثــه تروریســتی کرمان و تســلیت به مناســبت 
اتخــاذ  گفــت:  کرمــان  در  مــردم  از  جمعــی  شــهادت 
راهبردهــای مؤثر با هــدف تحقــق یکــی از عملکردهای 
زندگــی مــردم بــه عنــوان گذرانــدن اوقــات فراغــت، از 

اهمیت بالایی برخوردار است.
کــرد: توســعه ورزش، ســرگرمی و تفریــح،  وی عنــوان 
بســیاری از آســیب های اجتماعــی را کاهــش می دهد و 
ارتقای ســامت جســمی و زندگی افراد را به دنبال دارد. 
ضــرورت دارد بــا شــیوه های مدیریتــی نویــن همچــون 
بــرای  سیســتماتیکی  تصمیمــات  دانــش،  مدیریــت 

افزایش توانایی سازمان ها اتخاذ شود.
اســتاندار البــرز اضافــه کــرد: بر ایــن اســاس مدیــران در 
بخش هــای مختلف بــه ویــژه در حــوزه ورزش و جوانان 
و شــهرداری ها بــه عنــوان متولیــان مدیریــت شــهری، 

باید نســبت به احصای منابــع و مدیریــت ظرفیت های 
موجــود اقدام و بــه صورت علمــی و دقیــق، نقاط ضعف 

را برطرف کنند.
عبداللهی مطرح کرد: استان البرز ظرفیت های فراوانی 
در حــوزه ورزش دارد کــه باید شناســایی و بهــره برداری 
شوند. پروژه ورزشــگاه 6 هزار نفری انقاب کرج از جمله 
کنــون با  این موارد اســت کــه ســال ها مغفــول مانــده و ا

پیگیری های صورت گرفته، در دست تکمیل است.
اســتاندار البرز بیان کرد: با توجه به تعهدات اخذ شــده 
، درصــدد هســتیم ایــن مجموعــه ورزشــی  از پیمانــکار
را امســال و در دهــه مبارک فجــر مورد بهــره بــرداری قرار 
دهیم و پیمانکار مربوطه باید در موعــد مقرر اقدام لازم 

را انجام دهد.
وی اظهار کرد: هــر محله باید یک مجموعه ورزشــی، هر 
چند کوچک داشــته باشــد و برای این منظور اســتفاده 
شــهرداری ها  مشــوق های  کنــار  در  خیــران  تــوان  از 
همچــون اعطــای پروانــه ســاخت رایــگان و اختصــاص 
اراضــی مناســب از ســوی شــهرداری ها و اداره کل راه و 

شهرسازی، در دستورکار قرار گرفته است.

رئیس پلیس فتا استان اصفهان:

می گیرد قربانی  همچنان  عدالت  سهام  جعلی  لینک های 
اصفهان-مریــم مومنی   رئیس پلیس فتا اســتان 
اصفهــان از دســتگیری فــردی کــه بــا شــگرد ارســال 
پیامی تحت عنوان واریز سود سهام عدالت در پیام 
رســان واتســاپ و هدایــت کاربران بــه لینــک جعلی 
اقــدام بــه کاهبــرداری از شــهروندان مــی کــرد، خبر 

داد.
ســید مصطفی مرتضــوی، رئیــس پلیس فتا اســتان 
اصفهــان  اظهــار کــرد: پیــرو ارجــاع پرونــده یکــی از 
شــهروندان با موضــوع برداشــت غیرمجــاز اینترنتی 
از حســاب بانکــی وی و نظر بــه حساســیت موضوع 
بدافزار هــای  و  فیشــینگ  حــوزه  شــدن  گیــر  فرا و 
متــداول، موضــوع بــه صــورت ویــژه در دســتور کار 
کارشناســان اداره مبارزه با جرائم سایبری پلیس فتا 

ا ستان اصفهان قرار گرفت.
وی افــزود: در بررســی صــورت گرفته مشــخص شــد 
متهــم بــا شــگرد ارســال پیامــی تحــت عنــوان واریــز 
سود سهام عدالت در پیام رسان واتساپ  و هدایت 
کی به لینک جعلی، اطاعات بانکی او را ســرقت  شــا
کــرده و ســپس اقــدام بــه برداشــت های غیر مجــاز از 

حساب او می کند.
مرتضوی گفت: همچنین تحقیقات نشــان داد این 
متهــم از افراد ســابقه دار در برداشــت های اینترنتی 
غیر مجــاز از حســاب های مــردم اســت کــه فعالیت 
مجرمانه خود را از ســر گرفتــه و  به صورت گســترده و 

حرفه ای اقــدام به فیشــینگ و برداشــت غیرمجاز از 
حساب های بانکی مردم می کند.

رئیــس پلیــس فتــا اســتان اصفهــان خاطرنشــان 
کــرد: ســرانجام اقدامــات فنــی و تخصصــی و رصــد 
هوشــمندانه، مخفیــگاه متهــم شناســایی و پــس از 
هماهنگی با مرجع قضائی، در یک عملیات ضربتی 
دستگیر و در بازرسی از منزل وی آلات و ادوات جرم 

کشف شد.
وی گفــت: بــه شــهروندان توصیــه می کنیــم  ضمــن 
در  منــدرج  اینترنتــی  آدرس هــای  بــه  ورود  عــدم 
پیام هــای دریافتــی از سرشــماره های ناشــناس، در 
صورت نیاز بــه پرداخت وجه بــه صــورت اینترنتی از 
اصالت و درســتی آدرس درگاه های بانکی اطمینان 

حاصل کنند.

فرمانده انتظامی استان کرمانشاه : 

امنیت و آرامش ارمغان حضور زن در جامعه است
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پشت پرده واردات ده ها تُن طلا به کشور و تدبیر 
بانک مرکزی

 پس از آنکه بانک مرکزی متوجه شد پشــت پرده واردات ده ها تن طلا 
به کشــور و ســپس قاچاق آن به خارج طی ماه های اخیر، تلاش برخی 
صادرکنندگان برای شــانه خالی کردن از رفع تعهد ارزی و امتناع آنها 
از بازگرداندن ارز به کشور اســت، صادرکنندگان را ملزم به ثبت تمامی 

معاملات طلا در مرکز مبادله کرد.
در چارچوب جدیدی کــه بانک مرکزی تعیین کــرده، تامین ارز برای 
واردات طلا از محل ارز حاصل از صادرات خود و به صورت شمش، منوط 
به تحویل، عرضه و فروش آن در بســتر مرکز مبادلــه ارز و طلای ایران 
شده است. پس از این بود که برخی، شائبه دونرخی شدن طلا در مرکز 

مبادله و ایجاد رانت جدید را مطرح کردند.
ماجرای بخشــنامه اخیر بانک مرکزی مبنی بر »لــزوم فروش طلای 
صادرکنندگان در مرکز مبادله« از آنجا شروع شد که ماه ها پیش بانک 
مرکزی امکان »رفع تعهد ارزی بــا واردات طلا« را برای صادرکنندگان 

فراهم کرد.
 پس از این بود که برخی صادرکنندگان بــرای امتناع از بازگرداندن ارز 
به کشور، اقدام به »اجاره شــمش طلا در خارج از کشور و واردات آن به 
داخل و در نهایت قاچاق مخفیانه آن به خارج از کشور و بازگرداندن آن 

به اجاره دهنده طلا« می کردند. 
با این اقدام، عملا بازگشــت ارز و طلا به کشور منتفی میشد. شاهد این 
موضوع هم، رشد شدید واردات طلا در گزارش های گمرک است. طبق 
اعلام گمرک، تنها در ۹ ماه نخست ســال جاری، نزدیک به ۲۰ تن طلا 

وارد کشور شده است.
بانک مرکزی پس از اطــلاع از این موضوع، صادرکننــدگان را ملزم به 
ثبت معاملات طــلا در مرکز مبادله کرد تا بدیــن ترتیب، از قاچاق طلا 
به خارج از کشور جلوگیری شــود. پس از این تصمیم بانک مرکزی بود 
که حمله به تصمیم بانک مرکزی با اســم رمز »دو نرخی شدن طلا« و 
»رانت جدید« آغاز شد. ســخنگوی مرکز مبادله هم در واکنش به این 
ادعاها گفت: قیمتگذاری طلای وارداتی مبتنی بر سازوکارهای عرضه 
و تقاضا خواهد بــود و هیچ نگرانی بابت قیمت گــذاری با دلار حواله ای 
و همه آنچه کــه قیمتگذاری غیر رقابتی در این زمینه گفته می شــود، 

وجود ندارد.

طبق اعلام مســئولان مرکز مبادله، قیمت شــمش در مرکز مبادله به 
صورت کاملا شــفاف و با نرخ پایه ی نزدیک به بازار و مبتنی بر عرضه و 
تقاضا تعیین می شود. کارشناســان معتقدند با این اقدام بانک مرکزی، 
علاوه بر واقعی شــدن آمار واردات طلا، تمایــل صادرکنندگان به رفع 
تعهد ارزی بیشتر شــده چرا که می توانند طلای وارد شده را با نرخ آزاد 

در مرکز مبادله بفروشند.

نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک عنوان کرد
ونق ساخت مسکن اقدامات مثبت دولت در ر

 نایب رییس اول اتحادیه مشــاوران املاک تهــران، اقدامات دولت در 
جهت افزایش تولید مسکن را مثبت ارزیابی کرد، گفت: به منظور تحقق 
این مهم، بانک ها باید سرمایه هایی که صرف بنگاه داری خود می کنند 

را به سمت تولید بیاورند و تسهیلات دهند.
»داود بیگی نژاد« افــزود: تاکنون و با گذشــت بیش از ۹ ماه از ســال 
عملکرد خوبی از ســوی بانک ها در پرداخت تسهیلات ساخت مسکن 
شــاهد نبودیم، به طوری که عملکرد بانک های خصوصی در حد صفر 

بوده و فقط بانک های مسکن و ملت عملکردی قابل قبول داشته اند.

این مقام صنفی اظهار داشــت: مطابق آمارهای رسمی، آذرماه امسال 
ســه هزار و ۵۵۰ مورد معامله املاک در ســطح تهران به ثبت رســید 
که در مقایســه با متوســط ۱۰ هزار معامله در ماه که بــه عنوان نقطه 
تعادلی معاملات عنوان می شود، بسیار اندک بوده و نشان دهنده رکود 

معاملات است.
وی با اشاره به انجام بیشــترین معاملات در این ماه به ترتیب در مناطق 
پنج، ۱۰، ۲ و چهار تهران، ادامــه داد: تغییری در قیمت و نرخ معاملات 

نیز در این ماه مشاهده نمی شود.
بیگی نژاد خاطرنشــان کرد: آمار آذر ماه خرید و فروش در مقایســه با 
آبان )معامله ســه هزار و ۹۰۰ مورد ملک( افت حدود ۹ درصدی نشان 

می دهد و حاکی از کاهش محسوس تعداد قراردادها است.
وی گفــت: در برخی مناطــق قیمت های فروش به قیمت تمام شــده 
سازندگان نزدیک شده اســت که این مســاله اثر خود را در سال های 

آینده نشان خواهد داد.
نایب رییس اول اتحادیه مشاوران املاک تهران تصریح کرد: اگر سودی 
در ساختمان سازی وجود نداشته باشد، در ادامه در تولید مسکن دچار 

مشکل خواهیم شد.

رشد 3۷ درصدی صدور پروانه ساخت نسبت به بهار امسال
وی همچنین با اشــاره به آمار صدور »پروانه های ساختمانی«، اظهار 
داشت: در تابســتان امســال یک هزار و ۹۰۳ فقره پروانه احداث صادر 
شده که نسبت به فصل بهار رشد ۳۷ درصدی و نسبت به تابستان سال 

گذشته رشد ۱۹.۸ درصدی داشته است.
بیگی نژاد اضافه کرد: آمار صدور »پروانه ســاخت واحدها« در تابستانی 
که گذشــت ۱۳ هزار و ۷۳۷ فقره بوده که در مقایسه با فصل بهار رشد 
۴۰ درصدی و در مقایســه با تابستان سال گذشــته رشد ۷.۲ درصدی 
نشــان می دهد؛ هر چند این آمارهــا لزوما نمی تواند بــه معنای رونق 

ساختمان سازی باشد.
وی با اشــاره به نزدیک شــدن به ایام پایانی ســال، گفت: بر اســاس 
رفتارشناســی مردم مطابق ســنوات گذشــته، در این ایام مراجعات 
به بنگاه ها و مشــاوران امــلاک برای افزایــش متراژ یا اقــدام به قصد 
سرمایه گذاری بیشتر می شــود. اکنون نیز شاهد افزایش تحرک افراد و 
مراجعات به مشاوران املاک هستیم، اما معاملات همچنان در حداقل 

خود است.

وهای فرسوده   عامل آلودگی هوا؛ خودر
وگاه ها؟ وت سوزی نیر یا ماز

آلایندگی هوای شهرها و افزایش روزافزون آن هر ساله دلایل متعددی 
را برای یافتن راه حل، از ســوی کارشناسان و مسئولان مطرح می کند، 
در این بین مازوت سوزی نیروگاه ها یکی از متهمان آلایندگی شناخته 
می شود اما این موضوع سرپوشــی برروی شدت آلایندگی خودروهای 

فرسوده شده است.
 ناترازی گاز  و از ســویی دیگر  اهمیت پایداری برق کــه از اهم فعالیت 
نیروگاه ها محسوب می شود، نیروگاه ها را مجبور به سوزاندن سوختی 
کرده است تا بتوانند پایداری شــبکه برق  را حفظ کنند، چراکه در غیر 

این صورت تبعات خاموشی را در پی خواهد داشت.  
درواقع نیروگاه های بخاری در کشــور به دلیل در دسترس نبودن گاز 
به عنوان سوختی پاک، مجبور به سوزاندن سوخت تحویلی دوم یعنی 
مازوت شــده اند تا بتوانند تولید برق کنند. اما این تولید برق می تواند 

متناسب با سوختی باشد که از تبعات آلایندگی کمتر برخوردار باشد.
نقش مازوت ســوزی نیروگاه ها به عنوان منابع ثابــت در مقابل منابع 
متحرک که خودروها باشند نیز مطرح اســت. به عبارتی ارزیابی های 
صورت گرفته از متغیرهای شــاخص آلایندگی در داخل شهرها بویژه 
در مناطق و محله های متعدد این گمانه را مطــرح می کند که مازوت 
ســوزی نیروگاه ها چگونه می تواند در ابعاد مختلف،  آلایندگی شهرها 
را در بربگیرد؟  حتی گفته می شــود وزش باد این آلایندگی را به داخل 
مراکز شــهرها می آورد اما به تجربه دیده می شــود حتی روزهایی که 
وزش باد هم در شــهرها وجود ندارد نیز این آلایندگی در بالاترین حد 

خود تخمین زده می شود.
 از ســویی دیگر در کلان شــهرهایی مانند تهران و اصفهان که نیروگاه 
مازوت ســوز هم ندارد، باز این تراکم آلایندگی وجــود دارد. بنابراین 
ســوالی که مطرح می شــود این اســت که این حجم از آلایندگی در 
شهرهای تهران و اصفهان از چه منبعی ســاطع می شود؟  اگر افزایش 
آلایندگی در شــازند و تبریز ناشــی از دو نیروگاه مازوت ســوز تبریز 
و شازند باشــد، چه منطقی برای دو شــهر تهران و اصفهان وجود دارد 
که نیروگاه مازوت ســوز ندارنــد؟  از این رو،  عامل دیگــری در مقابل 
نیروگاه های مازوت سوز مطرح می شــود و آن نقش منابع متحرک در 
آلایندگی شهرها بویژه خودروهای سبک و سنگین است. خودروهای 
فرسوده ای که در شهرها تردد می کنند و یکی از اختلاف های شاخص 
آلایندگی در مناطق مختلف شهرها نیز می تواند تردد حجم وسیعی از 

خودروهای موجود باشد.
پرداختن اندک به منابع ثابت در مقابل حجم عظیمی از منابع متحرک 
فقط دور شدن از یافتن راهی برای حل اصل موضوع است. راهی که اگر 

بیشتر به آن پرداخته شود مشکل آلایندگی را کمتر خواهد کرد.
آنطور که ســاناز جعفرزاده - مدیرکل دفتر برنامه ریزی و بهره برداری 
تولید شرکت برق حرارتی گفته هم اکنون از میان ۱۴۰ نیروگاه بزرگ 
کشور فقط ۱۴ نیروگاه  بخاری قابلیت مصرف مازوت به عنوان سوخت 
جایگزین دارند و بقیه نیروگاه های گازی و ســیکل ترکیبی هســتند 
که امکان مصرف مــازوت را ندارند. در تهران هم فقــط نیروگاه بعثت، 
نیروگاه بخاری است که از ســال ۱۳۹۱ بخش مصرف مازوت آن پلمب 
شده اســت و در تهران برای تامین برق هیچ نیروگاهی مازوت مصرف 

نمی شود.
باید بــه این موضــوع نیز توجه داشــت کــه  مصرف اصلی ســوخت 
نیروگاه های کشــور گاز اســت و گاز به عنوان ســوختی پاک و بدون 
آلاینده در دنیا شــناخته می شــود اما نیروگاه ها در فصل زمســتان با 
کمبود سوخت گاز به دلیل اولویت مصرف خانگی، مجبور به استفاده از 

گازوئیل به عنوان سوخت دوم می شوند.

این ســوخت دوم نه تنها به نیروگاه ها بلکه به همه صنایع نیز تعلق می 
گیرد، اما به دلیل کمبود ســوخت دوم نیز نیروگاه هــا و صنایع مدت 
کوتاهی مجبور بــه مصرف مازوت هســتند که درصد بــالای گوگرد 
موجود در مازوت باعث می شود این فراورده نقش بسزایی در آلایندگی 
داشته باشــد و هزینه گوگردزدایی از فراورده هم که باید از مبدا یعنی 
پالایشــگاه ها صورت بگیرد نیز انجام نمی شــود و بدین ترتیب مازوت 
به عنوان ســوختی مخرب و متهم ردیف اول آلایندگی هوا محســوب 
می شود.   براســاس ترازنامه انرژی ۸۰ درصد ذرات معلق تولیدشده در 
کشور مربوط به بخش حمل ونقل بوده، سهم بخش نیروگاهی در تولید 
ذرات معلق حدود هفت درصد است، براســاس گزارش سیاهه انتشار 
سازمان حفاظت محیط زیست درباره ســهم منابع ثابت و متحرک در 
آلایندگی هوا نیز مشخص شده که در شهر تهران سهم منابع متحرک 
در آلودگی هوا ۵۹ درصد، در تبریز ۵۷ درصد، در اهواز ۷۲ و در اراک ۵۰ 

درصد بوده است.
ترازنامه انرژی کشور ســهم هر بخش در تولید ذرات معلق را براساس 
حوزه مصــرف انرژی و نوع ســوخت مشــخص کرده اســت که طبق 
اطلاعات این ترازنامه سهم ســوخت مازوت در تولید ذرات معلق ۱.۹ 
درصد بوده و این رقم در حالی است که ســهم گازوئیل در تولید ذرات 
معلق که عمدتا نیز در بخش حمل ونقل اســتفاده می شود، حدود ۷۶ 

درصد است.
براســاس تقســیم بندی حوزه مصرف کنندگان انرژی نیز سهم حوزه 
حمل و نقــل در تولید ذرات معلق ۸۰ درصد و ســهم بخش نیروگاهی 
فارغ از هر نوع ســوخت مصرفی تنها هفت درصد اســت، با این وجود 
امســال به  میزان مصرف مازوت نیروگاه های حرارتی نســبت به سال 
گذشته در زمان مشــابه ۲۹ درصد کاهش یافته، این میزان مصرف نیز 
در نیروگاه های خارج از کلانشــهرها و بافت شــهری و بدون تاثیر روی 

سکونتگاه های پذیرنده آلودگی اتفاق افتاده است.
درواقع تنها نمی تــوان یک منبــع و آن هم نیروگاه هــا را دلیل اصلی 
آلایندگی شهرها برشمرد. استفاده از سوخت و منشأ آلایندگی در دیگر 
حوزه ها به ویژه خودرو و سیستم حمل و نقل نیز وجود دارد که می تواند 
دلیل بارزی بر آلودگی شهرها باشــد. اینکه در ابتدای سال و در شرایط 
آب و هوایی بهار و تابستان نیز شــهرها آلایندگی را تجربه می کنند این 
موضوع به دیگر عامل یعنی سوخت خودروها بویژه در سیستم حمل و 

نقل شهری نیز ناشی می شود.
نیمی از خودروهای سبک و سنگین در کشــور به دلیل غیراستاندارد 
بودن و یا بعضا فرسوده بودن، گازهای آلاینده ای را ناشی از سوختن در 
فضا منتشر می کنند که در صورت وزش باد و جابه جایی هوا، آلایندگی 
کمتری به ثبت می رســانند اما با شــروع روزهای سرد ســال به دلیل 
حاکمیت پدیده اینــورژن )وارونگی هوا( ایــن جابه جایی کمتر بوده و 

شاخص آلایندگی از مرز ناسالم نیز عبور می کند.
البته در ایــن میان عدم خارج کــردن نیروگاه های فرســوده و تبدیل 
نیروگاه های گازی به سیکل ترکیبی موضوعی است که باید مورد توجه 
قرار گیرد، چراکه با افزایش راندمــان نیروگاه ها میزان آلایندگی آن ها 
نیز کاهش چشــم گیری می یابد و لازم اســت که دولت به این موضوع 

توجه جدی داشته باشد.
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 معاون سازمان سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی:

ونمایی می شود  اطلس سرمایه گذاری بهمن ر

خریدار  معاون ســازمان ســرمایه گــذاری و 
کمک های اقتصادی و فنی گفت: اطلس سرمایه 
گذاری بهمن مــاه رونمایی می شــود و به کمک 
آن زیرســاخت لازم برای هدایت سرمایه گذار به 

مناسبت ترین نقطه مکانی فراهم می شود. 
به گــزارش وزارت اقتصــاد، »مســعود براتی« 
در تبییــن الزامــات اطلــس ســرمایه گذاری 
اظهارداشت: انتخاب مکان مناسب برای سرمایه 
گذار، به دلیل تاثیراتی کــه در کلیه عوامل موثر 
بر راندمــان عملکرد فعالیت مــورد نظر از جمله 
دسترسی به تاسیســات و بازارها، میزان فروش، 
هزینه ها و ... دارد، یکی از مهم ترین قســمت های 
انجــام مطالعات بــرای اســتقرار هــر فعالیت 
اقتصادی است که اشتباه در آن می تواند منجر به 

مشکلات جبران ناپذیری شود.
وی ادامــه داد: در مــوارد متعــددی، وجــود 
معارض در اراضی تخصیص یافتــه به طرح های 
ســرمایه گذاری موجب بروز اخــلال در اجرای 
طرح یا تغییر تحمیلی محل اجرای پروژه شــده 
که علاوه بر ایجاد نارضایتی و عــدم اطمینان در 
ســرمایه گذار، بر توجیه پذیری طــرح هم تأثیر 

مستقیم می گذارد.
معاون ســازمان ســرمایه گــذاری و کمک های 
اقتصادی و فنــی در ادامه اظهار کــرد: با توجه به 
تعدد عوامل موثر بر جانمایی و ضرورت دسترسی 
ســرمایه گذار به اطلاعــات مرتبط بــا همه این 
عوامل و نیــز پیچیدگی های موجــود در برخی 
موضوعات ملــی و منطقــه ای، ضــرورت دارد 
ســازوکاری ایجاد شــود تا با گردآوری و تحلیل 
اطلاعات مکانی بر اســاس لایه هــای مختلفی از 
داده های قابل اســتناد و هوشمند، بهترین مکان 

برای هر فعالیت اقتصادی )یا حتی غیراقتصادی( 
جهت سرمایه گذاری استخراج شده و مورد بهره 

برداری قرار گیرد.
به گفته این مقام مســئول، ضرورت تعدد عوامل 
موثر بر جانمایی و ضرورت دسترسی سرمایه گذار 
به اطلاعات مرتبط با سرمایه گذاری باعث شد که 
یک اقدام اصولــی برای پیدا کــردن بهینه ترین 
نقطه جهت ســرمایه گذار برای ورود به اتمسفر 

اقتصادی ایران انجام شود.
وی با ارائه ســوابق و اقدامات صورت پذیرفته در 
این زمینه گفت: به دلیل گوناگونی شاخص های 
تاثیرگذار بر انتخاب محــل و نیز قوانین و مقررات 
حاکم بــر آن که در حوزه عملکرد دســتگاه های 
اجرایی مختلف قــرار می گیرد، ایجاد ســامانه 
جامعی که اطلاعات مورد نیاز را از دســتگاه های 
مختلف اخذ، تحلیل و برمبنــای نیازهای تعریف 
شده خروجی مناســب ارائه دهد، موجب تسهیل 
و تدقیق در این امر می گردد که ســازمان نقشه 
برداری در این زمینه عهده دار بعد فنی طرح شد 
و در بعد ملی، دستگاه های اصلی مانند وزارت راه 
و شهرسازی، وزارت نیرو، وزارت جهاد کشاورزی 
و وزارت میــراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دســتی و ســایر عوامل کمک کننده برای ارائه 

اطلاعات مکانی بودند.
معاون ســازمان ســرمایه گذاری تاکیــد کرد: 
تدابیر لازم برای تســریع روند تکمیــل لایه ها و 
تحلیل های مورد نیاز طرح اطلس سرمایه گذاری 
با مشارکت دســتگاه های متولی اتخاذ شده و در 
این مســیر داده های مکانی قابل ارائه در هر یک 
از حوزه ها که متناســب با کاربری اطلس سرمایه 

گذاری باشد، دریافت شده است.

وی در تبیین اهداف و ضرورت های ایجاد اطلس 
سرمایه گذاری برای دســتگاه های ستادی گفت: 
طرح اطلس ســرمایه گذاری یک کار جمعی در 
سطح ملی جهت تشویق و تسهیل سرمایه گذاری 
است و این طرح با همکاری گسترده دستگاه های 
مختلف دارای اطلاعات مکان محور و با محوریت 
سازمان سرمایه گذاری و ســازمان نقشه برداری 
طراحی و در حال اجرا اســت و جلــب همراهی 
دســتگاه های ســتادی بــرای ارائــه داده های 
موردنیاز در ســطح ملی اقدامی اصولــی و قابل 
توجه جهــت هم افزایی اســت. همچنین ادارات 
کل امور اقتصادی در استان ها با همکاری نزدیک 
استانداری ها هدایت طرح در ســطح استان را به 

عهده دارند.
همین ویژگی سبب شده اســت که طرح اطلس 
سرمایه گذاری از نظر مدیریتی دارای پیچیدگی 
بالا باشد.معاون سازمان ســرمایه گذاری با تاکید 
بر اهمیــت طرح اطلــس ســرمایه گذاری برای 
بهبود جذب ســرمایه گذاری خارجی افزود: البته 
این طرح می تواند نقش موثــری در هدایت کلیه 
ســرمایه گذاری ها اعم از داخلی و خارجی داشته 
باشد و یک زیرساخت اطلاعاتی مفید برای دولت 
و همه تصمیم گیران اقتصادی محسوب می شود.

براتی تاکید کرد: ارتقای سامانه، افزایش گستره 
داده ها، بهبود کیفیت آن هــا و اتصال SDI کاری 
مســتمر بوده و با رونمایی از مرحله اول این طرح 
در بهمن  ماه، به پایان نمی رســد و تلاش خواهد 
شــد تا یک اتفاق خوب برای هدایت هوشــمند 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی کشور و تصمیم 
گیری صحیح مجموعه مدیران در این زمینه رخ 

دهد.

خریدار  در حالی که توســعه نیروگاه هسته ای 
راهکار رفع همزمان ناترازی بــرق و گاز در ایران 
اســت، اما در نبود قرارداد ســاخت نیروگاه اتمی 
در توافقات ما با چین، چینی هــا در هفته جاری 
پیشنهاد ساخت نیروگاه اتمی با نصف قیمت دنیا 

را روی میز یک کشور آسیای مرکزی گذاشتند.
ســرعت گرفتن ســاخت نیروگاه های هسته ای 
در دنیا بــار دیگر ثابت کرد، »هر چیز ترســناکی 
لزوما خطرناک نیست.« دولت چین به قزاقستان 
پیشــنهاد داده اســت که با نصف هزینه ساخت 
نیروگاه توسط کشــورهای فرانسه، روسیه و کره 

جنوبی در این کشور نیروگاه هسته ای بسازد.
 رقابت برای توســعه نیروگاه های هســته ای وارد 
مرحله جدید شــده و ۲۲ کشــور از جمله آمریکا و 
فرانســه، توافق کردنــد، تا ســال ۲۰۵۰ ظرفیت 
هســته ای در دنیا را ۳ برابر کنند.کارشناس حوزه 
انرژی عسگر سرمســت به افزایش هزینه برداشت 
سوخت فسیلی در آینده و ناتوانی تجدیدپذیرها در 
تامین نیاز کشورها اشاره کرده و می گوید که آینده 

انرژی جهان با برق هسته ای تعیین خواهد شد.
داســتان برق اتمــی از دســامبر ۱۹۵۱ با تولید 
۱۰۰ کیلووات برق در آزمایشــگاه شــروع شد و 

رئیس جمهــور وقت آمریکا آیزنهــاور اولین بار با 
شــعار اتم برای صلح، ســاخت نیروگاه هسته ای 
را کلید زد. روند توســعه اتمی در دنیا با ســرعت 
به پیش می رفت تا اینکه ســال ۱۹۸۶، چرنوبیل 
رقم خورد و ترمز توســعه برق هسته ای در جهان 
کشیده شد. در این مدت جایگزینی برق فسیلی 
با تجدیدپذیرهــا نیز بــا ناکامی مواجه شــد تا 
از ابتــدای ســال ۲۰۲۳، بار دیگر روند ســاخت 

نیروگاه های اتمی در کشور شدت بگیرد.
فناوری ســاخت نیــروگاه هســته ای در اختیار 
کشــورهای معــدودی از جمله چیــن، آمریکا، 
روسیه، فرانسه، ژاپن و کره جنوبی است و کشورها 
رقابت مهمی برای توســعه این انــرژی را کلید 

زده اند.
با وجود اینکه ایران، زودتر از هر کشور دیگری در 
غرب آسیا ساخت نیروگاه هسته ای را کلید زد اما 
تاکنون تنها ۲ واحد تولید برق اتمی در بوشهر برق 

خود را به شبکه تزریق کرده اند.
کارشــناس حوزه انرژی علی مرادی به ظرفیت 
انرژی فسیلی در ایران پرداخته و معتقد است که 
ایران به عنوان بزرگترین دارنده ذخایر نفت و گاز 
جهان باید توسعه خود را با تکیه بر سوخت فسیلی 

طراحی کند.در مقابل عسگر سرمست به ناترازی 
سنگین ســوخت های فسیلی در کشــور اشاره 
کرده و می گوید که متنوع ســازی سبد سوخت 
نیروگاه ها با تکیه بر برق اتمــی همزمان توانایی 

رفع ناترازی برق و گاز را دارد.
با توجــه به نبود فنــاوری ســاخت نیروگاه های 
هسته ای در ایران، کارشناســان، راه برون رفت از 
بحران فعلی را توسعه نیروگاه های اتمی بر اساس 
همکاری با کشــور چین می دانند؛ کارشــناس 
دیپلماســی انرژی ســعید حریریان با اشاره به 
امضای سند همکاری ۲۵ ساله میان ایران و چین 
می گوید، » حل مســائل ایران، باید محور اصلی 

توافقات ایران و چین  باشد.«

برق

همه دستگاه های اجرایی موضوع 
ماده )۵( قانون خدمات کشوری 
از ابتدای ســال ۱۴۰۳ موظفند 
پنج درصد از برق مصرفی خود را 
از طریق انرژی های تجدیدپذیر 
و پــاک، تامیــن و در طول مدت 
چهار سال تا ۲۰ درصد )سالانه ۵ 

واحد درصد( افزایش دهند.
در راستای اجرای وظایف قانونی 
وزارت نیــرو در زمینه توســعه 
نیروگاه هــای تجدیدپذیر و پاک 
و با هدف اجرای ماده ۸ مصوبات 
شــورای عالی انرژی کشور، کلیه 
دســتگاه های اجرایــی موضوع 
ماده )۵( قانون خدمات کشوری 

مکلفنــد ســالانه پنج 
درصد مصــرف انرژی 
الکتریکــی خــود را تا 
رسیدن به سهم بیست 
درصــد مصرف ســال 
انرژی های  طریــق  از 
تجدیدپذیــر و پــاک 

تامین کنند. به منظــور اجرایی 
شــدن مصوبه فوق، رویه اجرایی 
تأمیــن حداقــل ۲۰ درصد برق 
مصرفی مشــترکان مشــمول از 
طریق انرژی هــای تجدیدپذیر و 

پاک توسط وزیر نیرو ابلاغ شد.
مشــترکان مشــمول از ابتدای 
ســال ۱۴۰۳، پنج درصد از برق 

مصرفی خــود را باید 
از طریق انــرژی های 
تجدیدپذیــر و پــاک 
طــول  در  و  تامیــن 
مــدت چهار ســال تا 
۲۰ درصد )ســالانه ۵ 
واحد درصــد( افزایش 
دهند. در صورت رعایت نشــدن 
این موضوع، انرژی مازاد مصرفی 
بر اساس حداکثر نرخ تابلوی برق 
ســبز بورس انرژی در ماه قبل از 
صدور صورتحســاب مشترکان 
مشــمول، در قبــض بــرق این 

مشترکان محاسبه خواهد شد.
طبق اعــلام وزارت نیــرو، براین 

اســاس تأمین تمام و یا بخشی از 
برق مصرفی مشــترکان مشمول 
به یکی از روش ها شــامل ساخت 
نیــروگاه هــای تجدیدپذیــر و 
پاک بــا اخــذ مجوزهــای لازم 
برای هریک از ســاختمان های  
مشــترکان مشــمول و یــا بــه 
صورت تجمیعی بــرای چندین 
ساختمان مشــترکان مشمول، 
خریداری از تابلوی برق ســبز، به 
صورت فیزیکی یــا گواهی برق 
تجدیدپذیــر و انعقاد قــرارداد 
دوجانبه با نیــروگاه تجدیدپذیر 
در چارچوب قوانیــن و مقررات 

جاری، امکان پذیر است.

۲۰ درصد برق مصرفی دستگاه های اجرایی تجدیدپذیر می شود
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وی میز دیپلماسی ایران و چین وگاه اتمی ر جای خالی نیر


